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Αθήνα, σήµερα στις 6 ∆εκεµβρίου 2010, ώρα 18.10’, συνήλθε
στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου η Βουλή σε
ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία της Ε’ Αντιπρο-
έδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Συµεών Κεδίκογλου,
Βουλευτή Ευβοίας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ιωάννης Πλαχούρης ζητά
την αντικατάσταση του ∆Σ του ΕΤΑΠ ΜΜΕ στο οποίο δεν εκ-
προσωπούνται οι δηµοσιογραφικές ενώσεις.

2) Οι Βουλευτές Κερκύρας κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ,
Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ, Αιτωλοακαρνανίας
κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο
∆ήµος Αχιλλείων του Νοµού Κερκύρας ζητά να δοθεί έκτακτη
οικονοµική ενίσχυση για την αποκατάσταση ζηµιών από την κα-
ταιγίδα στις 17-11-10.

3) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ιωάννης Μαυρένης αιτείται την
επίλυση του συνταξιοδοτικού του ζητήµατος.

4) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γεώργιος Πεχλιβανίδης ζητά
την ρύθµιση των οφειλών του στον ΟΑΕΕ καθώς και την επίλυση
του ζητήµατος της συνταξιοδότησής του.

5) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων Τριών Τέκνων
Επαρχίας Εδέσσης ζητά την λήψη µέτρων για την υποστήριξη
των πολύτεκνων οικογενειών.

6) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. Ο∆ΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥ-
ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Τρίπολης Νοµού
Αρκαδίας ζητά την χρηµατοδότηση από το πρόγραµµα «ΘΗ-
ΣΕΑΣ» των υπό κατασκευή έργων καθώς και την ένταξη ορισµέ-
νων έργων στο ΕΣΠΑ.

7) Ο Βουλευτής Σερρών κ. ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ κατέθεσε ανα-

φορά µε την οποία ο ∆ήµος Νέας Ζίχνης Νοµού Σερρών ζητά
την άµεση στελέχωση της ∆ΟΥ Νέας Ζίχνης.

8) Οι Βουλευτές Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία η Ένωση Απόστρατων Αξιωµατικών Στρατού
ζητά την αποκατάσταση των δηλώσεων του Αντιπροέδρου της
Κυβέρνησης κ. Θ. Πάγκαλου εις βάρος των Ενόπλων ∆υνάµεων.

9) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εθελοντών Πυρο-
σβεστών Αγ. Κηρύκου Ικαρίας ζητά τη στελέχωση του Συλλό-
γου για την κάλυψη των αναγκών του.

10) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το σωµατείο «Εθελοντικές ∆υ-
νάµεις ∆ασοπυρόσβεσης και ∆ιάσωσης» ζητά την ανάκληση της
απόφασης της ∆ΟΥ Αγ. Στεφάνου σύµφωνα µε την οποία κα-
λείται να υποβάλει δήλωση ΦΠΑ.

11) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Αντώνιος Απέργης ζητά
την επίλυση του θέµατος σχετικά µε την έκδοση και διάρκεια της
κάρτας πολιτισµού.

12) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Αντώνιος Απέργης επιση-
µαίνει σειρά αδυναµιών του µέτρου που αφορά στη συγκέ-
ντρωση και υποβολή των πολιτών αποδείξεων αγορών.

13) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Μαρία Γουλιέλµου ζητά
την επίλυση του θέµατος του επικείµενου διορισµού της στο Γε-
νικό Νοσοκοµείο Παίδων Πεντέλης.

14) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΟΛΓΑ ΡΕΝΤΑΡΗ - ΤΕΝΤΕ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Ιατρικών Επισκεπτών Θρά-
κης καταδικάζει την κατάργηση θέσεων εργασίας του κλάδου
τους από τις πολυεθνικές εταιρίες.

15) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Ενιαίος Σύνδεσµος ∆ήµων και Κοινοτήτων
Νoµού Ατικής ζητά την επίλυση του ζητήµατος των συµβασιού-
χων του ΕΣ∆ΚΝΑ στον τοµέα διαχείρισης των απορριµµάτων.

16) Οι Βουλευτές Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
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Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Εθελοντών Πυροσβε-
στικού Σώµατος ζητά την χορήγηση στολών στους εθελοντές
πυροσβέστες.

17) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Πέτρος
Κοντογιάννης επισηµαίνει τα προβλήµατα που αντιµετωπίζει το
χωριό ∆ρυόπη του ∆ήµου Τροιζηνίας.

18) Οι Βουλευτές Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Β’ Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία τα Σωµατεία Ναυπηγοεπισκευαστικής Ζώνης
καταγγέλλουν την απόφαση της κυβέρνησης για επιστράτευση
των απεργών ναυτεργατών, τη µη οικονοµική ενίσχυση των ανέρ-
γων µέσω ΟΑΕ∆ κ.τ.λ.

19) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµο-
σπονδία Ελληνικού Εµπορίου διαµαρτύρεται για την οικονοµική
πολιτική της Κυβέρνησης σύµφωνα µε την οποία αυξάνει την φο-
ρολογία χωρίς να συµπεριλαµβάνει ένα σχέδιο ανάπτυξης εµπο-
ρικής πολιτικής.

20) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Ελλήνων
Φυσικών, η Ένωση Ελλήνων Χηµικών, και η Πανελλήνια Ένωση
Βιοεπιστηµόνων εκφράζουν την ανησυχία τους για την επιλε-
κτική υποβάθµιση της διδασκαλίας των Φυσικών Επιστηµών.

21) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Ιδρυµα «Αρχεία
Ταινιών Ελλάδος» (Ταινιοθήκη της Ελλάδος) αιτείται νοµοθετική
ρύθµιση ούτως ώστε να δηµιουργηθούν οι προυποθέσεις για τη
διαµόρφωση µιας πιο στενής και δηµιουργικής συνεργασίας µε
το Υπουργείο Πολιτισµού και Τουρισµού.

22) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Ενιαίος Σύλλογος
Γονέων και Κηδεµόνων Νηπιαγωγείου ∆ηµοτικού και Γυµνασίου
Νυρεµβέργης και Περιχώρων αιτείται την κάλυψη των κενών θέ-
σεων εκπαιδευτικών καθώς και την επίλυση των προβληµάτων
που αντιµετωπίζουν τα ελληνικά σχολεία της Νυρεµβέργης.

23) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµο-
σπονδία Ατόµων µε Αναπηρία «ΕΣΑΜΕΑ» αιτείται την κατάργηση
του µηχανογραφικού και να ισχύσει το δικαίωµα εγγραφής όλων
των υποψηφίων που πάσχουν από σοβαρές παθήσεις µε συνο-
πτικές διαδικασίες στις σχολές προτίµησης τους.

24) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµο-
σπονδία Ατόµων µε Αναπηρία αιτείται την ανάκληση της νέας
πρόσκλησης από το Ελληνικό Ανοιχτό Πανεπιστήµιο για άτοµα µε
αναπηρία, σύµφωνα µε την οποία αποκλείονται από το δικαίωµα
της εκπαίδευσης.

25) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Πληροφο-
ρικών Ελλάδος αιτείται την άµεση δηµοσιοποίηση των
σχεδιασµών του Υπουργείου για το νέο σχολείο.

26) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι αναπληρωτές εκ-
παιδευτικοί διαµαρτύρονται για την απόφαση του Υπουργείου να
υπογράψουν ξανά, εν µέσω σχολικής χρονιάς, σύµβαση µέσω
ΕΣΠΑ.

27) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Παναγιώτης Μέλ-

λος αιτείται να κατατεθούν οι απαραίτητες νοµοθετικές ρυθµί-
σεις - τροπολογίες του ν. 2515/1997 έτσι ώστε οι πτυχιούχοι των
ΑΤΕΙ χρηµατοοικονοµικής να ασκήσουν τα προβλεπόµενα επαγ-
γελµατικά τους δικαιώµατα.

28) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το σωµατείο µε την
επωνυµία, «Πανελλήνιος Σύλλογος Ιδιωτικών ΚΤΕΟ» προτείνει εν
όψει της κατάθεσης του σχεδίου νόµου για την οδική ασφάλεια,
µια σειρά µέτρων που στόχο έχουν να ενισχύσουν την αντικειµε-
νικότητα και την υψηλή ποιότητα του τεχνικού ελέγχου.

29) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι απόφοιτοι του προ-
γράµµατος σπουδών «Σπουδές στον Ελληνικό Πολιτισµό»
διαµαρτύρονται για τη µη επίτευξη αποτελέσµατος από το
Υπουργείο,σχετικά µε τα επαγγελµατικά δικαιώµατα των από-
φοιτων, παρά τις προσπάθειες τους.

30) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το συντονιστικό όρ-
γανο νεοδιόριστων εκπαιδευτικών Πρωτοβάθµιας και
∆ευτεροβάθµιας εκπαίδευσης 2010-11 αιτείται την κατάργηση
της διάταξης της παραγράφου 4 του άρθρου 4 του ν. 3848/2010
ΦΕΚ 71/Α/2010 περί υποχρεωτικής τριετούς παραµονής στον
τόπο πρώτου διορισµού.

31) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Αλκιβιάδης - Κων-
σταντίνος Κεφαλάς καταθέτει παρατηρήσεις για την περιττή
χρηµατοδότηση από το ΕΣΠΑ των συνδικαλιστικών οργανώσεων
της Τριτοβάθµιας Εκπαίδευσης και των Ερευνητικών Κέντρων.

32) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλ-
λογος Αδιόριστων Εκπαιδευτικών µε σοβαρές αναπηρίες 67% και
άνω αιτείται των ενεργειών για τον διορισµό εκπαιδευτικών µε
αναπηρίες.

33) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η ΜΑ.ΚΙ. Τοµέας Πο-
λιτισµού και Εθελοντισµού ΟΝΝΕ∆ διαµαρτύρεται για την
κατάργηση της µεταφοράς µαθητών στα αθλητικά σχολεία.

34) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµο-
σπονδία Ωροµίσθιων Εκπαιδευτικών ΟΑΕ∆ διαµαρτύρονται γιατί,
παρ’ ότι διδάσκουν την ίδια ύλη µε τους συναδέλφους που ερ-
γάζονται στο Υπουργείο Παιδείας, εξαιρούνται µονίµως από κάθε
ρύθµιση που αφορά στη ∆ευτεροβάθµια Εκπαίδευση.

35) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Μαρία Ράπτη Φυ-
σικός ΠΕ04 διαµαρτύρεται για την διάταξη της παραγράφου 4
του άρθρου 4 του ν. 3848/2010 ΦΕΚ 71/Α/2010 περί υποχρεωτι-
κής τριετούς παραµονής των εκπαιδευτικών στον τόπο πρώτου
διορισµού.

36) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος ∆ιδακτι-
κού Ερευνητικού Προσωπικού Ιατρικής Σχολής του
Πανεπιστηµίου Αθηνών αιτείται το διάλογο για µια σειρά από θέ-
µατα του που αφορούν το Υπουργείο Παιδείας.

37) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ανδρέας Βιζολί-
δης Θεολόγος ΠΕ01 αιτείται την κατάργηση της διάταξης της
παρ. 4 του άρθρου 4 του ν. 3848/2010 ΦΕΚ 71/Α/2010 περί υπο-
χρεωτικής τριετούς παραµονής των εκπαιδευτικών στον τόπο
πρώτου διορισµού.
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38) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Μαρία ∆ιαµαντο-
πούλου αιτείται την κάλυψη των κενών θέσεων εκπαιδευτικών
Ιταλικής και Ισπανικής γλώσσας.

39) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµο-
σπονδία Συλλόγων ∆ιδακτικού και Ερευνητικού Προσωπικού
αιτείται την επίλυση των οικονοµικών αιτηµάτων των πανεπιστη-
µιακών δασκάλων.

40) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η οµόρρυθµη εταιρεία «Μπου-

τσίνης Ι. - Μπαφαλούκας Ι. ΟΕ» ζητά να εξεταστεί εάν έχει χο-
ρηγηθεί πιστοποιητικό πυροπροστασίας στις εταιρείες «ALPHA
GREEN - ∆ΗΜ. ΑΓΓΕΛΗΣ Α.Ε.» και «ΑΤΤΙΚΗ - ΤΥΠΑΣ ΓΙΑΝΝΗΣ
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ» οι οποίες έχουν αποθέσει εκτεθειµένα τόνους
σκουπιδιών σε εξωτερικό χώρο του ∆ήµου Ασπροπύργου.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 2290/03-09-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κολοκοτρώνη ‘Αγγελου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β-2366/17-11-
2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και
∆ικτύων η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΕ’ - 6 ∆ΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2010 2159

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



2. Στην µε αριθµό 3947/29-09-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μανωλάκη Άγγελου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 243/17-11-2010 έγ-

γραφο από τον Υφυπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 4968/13-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικολόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β-2423 -17-11-

2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και
∆ικτύων η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΕ’ - 6 ∆ΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2010 2161
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4. Στην µε αριθµό 5133/19-10-2010 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Μερεντίτη Αθανασίας (Σούλας) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

1973/17-11-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΕ’ - 6 ∆ΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2010 2163
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5. Στην µε αριθµό 5244/20-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικολόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β-2362/17-11-

2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και
∆ικτύων η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΕ’ - 6 ∆ΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2010 2165



6. Στην µε αριθµό 5479/26-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κοντογιάννη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ900α/8174/

11342/17-11-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας
η ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 5556/26-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μόσιαλου Ηλία δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 66446/17-11-2010 έγ-

γραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΕ’ - 6 ∆ΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2010 2167
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8. Στην µε αριθµό 5560/26/10/2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μόσιαλου Ηλία δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 66453/17-11-2010 έγ-

γραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΕ’ - 6 ∆ΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2010 2169
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9. Στην µε αριθµό 5891/03-11-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ900α/8184/

11352 /17-11-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας
η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΕ’ - 6 ∆ΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2010 2171



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο ανα-
φορών και ερωτήσεων της Τρίτης 7 ∆εκεµβρίου 2010.

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 4599/6-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αθανασίου Οικο-
νόµου προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµα-
τικής Αλλαγής, σχετικά µε την εγκατάσταση Φωτοβολταϊ-
κών σταθµών Ηλεκτρικής Ενέργειας στην Ήπειρο.

2. Η µε αριθµό 5914/4-11-2010 ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μάριου Σαλµά προς τον Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τις δαπάνες λει-
τουργίας των νοσηλευτικών ιδρυµάτων το εννιάµηνο του 2010.

3. Η µε αριθµό 5629/27-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Γκιόκα προς τον
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τα Κέ-
ντρα Πρόληψης της χρήσης εξαρτησιογόνων ουσιών.

4. Η µε αριθµό 1251/12-8-2010 ερώτηση του Βουλευτή του

Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Παύλου Μαρκάκη προς τον
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τις ελ-
λείψεις ιατροφαρµακευτικού υλικού στο Κέντρο Υγείας Σκιάθου.

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 5005/14-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Εµµανουήλ Στρα-
τάκη προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρη-
σκευµάτων, σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων
του Μουσικού και Καλλιτεχνικού Σχολείου Ηρακλείου.

2. Η µε αριθµό 5432/25-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σπυρίδωνα Γαληνού προς τον Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τις συνθήκες ερ-
γασίας των αγροτικών γιατρών.

3. Η µε αριθµό 5902/4-11-2010 ερώτηση του Ανεξάρτητου
Βουλευτή κ. Αθανασίου Λεβέντη προς τον Υπουργό Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την αλλαγή του τρόπου
χορήγησης φαρµάκων σκευασµάτων υψηλού κόστους.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 252/29.11.2010 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Συµεών
Κεδίκογλου προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά
µε την αξιοποίηση του προσωπικού της Αγροφυλακής στο πλαί-
σιο της αναδιάρθρωσης των υπηρεσιών προστασίας του πολίτη
κ.λπ..

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κεδίκογλου θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Εµµανουήλ Όθωνας.

Ο κ. Κεδίκογλου έχει το λόγο για δύο λεπτά να παρουσιάσει
την επίκαιρη ερώτησή του.

ΣΥΜΕΩΝ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Η σηµερινή συζήτηση γίνεται και σε ένα φορτισµένο πλαίσιο,

λόγω της επετείου από τη δολοφονία του Αλέξη Γρηγορόπου-
λου. Ελπίζω όλα να πάνε καλά, οι πορείες και οι διαµαρτυρίες να
µην έχουν ένα άσχηµο αποτέλεσµα για την πόλη µας.

Θα ήθελα να ρωτήσω, λοιπόν, σχετικά µε την Αγροφυλακή. Με
το ν.3585/2007 της Νέας ∆ηµοκρατίας συστήνεται η Αγροφυ-
λακή, η οποία πράγµατι υπήρξε πεδίο µικροπολιτικών συµφερό-
ντων και ρουσφετολογικών προσλήψεων πέρα πάσης
αµφιβολίας. Αυτό συνεχίστηκε µέχρι και λίγους µήνες πριν από
τις εκλογές του 2009. Είχαµε µιλήσει και εµείς –το ΠΑΣΟΚ- τότε
προεκλογικά για το γεγονός ότι παίρναµε υπαλλήλους εκεί που
δεν χρειαζόµαστε. Είχαµε πει χαρακτηριστικά ότι αντί να παίρ-
νουµε νοσηλευτές, είχαµε πάρει αγροφύλακες. Και θα έλεγα ότι
αυτό ήταν χαρακτηριστικό παράδειγµα για το πώς αντιλαµβανό-
ταν η προηγούµενη κυβέρνηση το κράτος: ως ένα κράτος-λά-
φυρο όπου βόλευε τους ηµετέρους.

Αµέσως µετά την ανάληψη των καθηκόντων του, ο πρώην
Υπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Χρυσοχοΐδης, ανακοίνωσε
στις 9 Οκτωβρίου την κατάργηση της Αγροφυλακής, η οποία µε
τον τρόπο που λειτουργούσε, ήταν ουσιαστικά άνευ αντικειµέ-
νου και αποτελέσµατος. ∆εν έχουµε κάτι µε τους εργαζόµενους,
αλλά ήταν κι αυτοί άνθρωποι που ήταν χωρίς εξοπλισµό, χωρίς
αρµοδιότητες. Ήταν άνθρωποι-φαντάσµατα ουσιαστικά, που πή-
γαιναν απλά και έπαιρναν τη µισθοδοσία τους.

Στις 4 Μαρτίου του 2010, κατά τη διάρκεια κοινής συνέντευξης
Τύπου των Υπουργών Προστασίας του Πολίτη και Περιβάλλο-
ντος, είχε ανακοινωθεί από την Κυβέρνηση η µετακίνηση του
προσωπικού της Αγροφυλακής στις δασικές υπηρεσίες. Μέχρι
τη στιγµή που είχα κάνει την ερώτηση, αυτό δεν είχε πραγµατο-
ποιηθεί. Είµαστε σε µια περίοδο µεγάλης δηµοσιονοµικής δυ-
σπραγίας, όπου το κράτος δεν έχει την πολυτέλεια να αφήνει
ανεκµετάλλευτο προσωπικό, το οποίο αµείβει για να µην τους
αξιοποιεί, τουλάχιστον σε τοµείς που πάσχουν από έλλειψη προ-
σωπικού.

Για παράδειγµα σας λέω ότι στην Εύβοια αυτοί οι άνθρωποι
θα µπορούσαν να αξιοποιηθούν είτε στα δάση µας, είτε για το
πρόβληµα της ελλιπούς αστυνόµευσης του νοµού και της έλλει-
ψης προσωπικού, αφού ενδεικτικά αναφέρω ότι ο πανελλαδικός
µέσος όρος στη σχέση αστυνοµικών-πολιτών είναι 4,5 αστυνοµι-
κοί ανά χίλιους κατοίκους και στην Εύβοια είναι 1,7.

Εν πάση περιπτώσει, µετά απ’ αυτά θα ήθελα να ρωτήσω τον
Υπουργό αν παραµένει στις προθέσεις του Υπουργείου η µετα-
κίνηση του προσωπικού αυτού σε υπηρεσίες που χρήζουν ενί-
σχυσης προσωπικού και πότε προβλέπεται να ολοκληρωθεί η
σχετική διαδικασία και επίσης πόσοι είναι οι απασχολούµενοι µε
σύµβαση στην Ελληνική Αγροφυλακή, αλλά και συγκεκριµένα
στη ∆ιεύθυνση Αγροφυλακής Περιφέρειας Στερεάς Ελλάδας και
στα αγρονοµικά Τµήµατα του Νοµού Ευβοίας για να το γνωρί-
ζουµε κι εµείς.

Είναι γεγονός ότι αφού είχα συντάξει και καταθέσει την ερώ-
τηση, µε µεγάλη ικανοποίηση πληροφορήθηκα το σχέδιο νόµου
που ήλθε στη δηµόσια διαβούλευση µετά το Υπουργικό Συµ-
βούλιο και προβλέπει στο άρθρο 19 την ενσωµάτωση της Ελλη-
νικής Αγροφυλακής στη δασική υπηρεσία, αλλά θεωρώ ότι είναι

χρήσιµο και µέσα στη Βουλή να ακούσουµε λεπτοµέρειες από
το στόµα τού ίδιου του Υπουργού. Περισσότερο θα εµµείνω στα
άλλα δύο, δηλαδή στο χρονοδιάγραµµα και στα στοιχεία για την
Εύβοια.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Εµµα-

νουήλ Όθωνας.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, όπως αναφέρατε κλείνοντας την παρου-

σίαση της ερώτησής σας, πράγµατι στις 25 Νοεµβρίου, δηλαδή
µόλις πριν από λίγες µέρες, το Υπουργείο Προστασίας του Πο-
λίτη παρουσίασε στο Υπουργικό Συµβούλιο στη διαδικασία πρώ-
της ανάγνωσης σχετική διάταξη που υλοποιεί την πολιτική και
προγραµµατική δέσµευση της Κυβέρνησης για την κατάργηση
του Σώµατος της Ελληνικής Αγροφυλακής µε τη µορφή που είχε
ιδρυθεί και «λειτουργούσε» για έναν περίπου χρόνο µιας και,
όπως πολύ σωστά επισηµάνατε, η αντίληψη, η δοµή, ο τρόπος
που επανασυνεστήθη αυτός ο όχι και τόσο σύγχρονος –υπ’
αυτήν πάντα τη µορφή, επαναλαµβάνω- θεσµός προστασίας των
περιουσιών και της ελληνικής υπαίθρου, ουσιαστικά δεν λει-
τούργησε όλο αυτό το διάστηµα.

Στη συγκεκριµένη, λοιπόν, διάταξη προβλέπεται η µετάταξη
του προσωπικού της Ελληνικής Αγροφυλακής στο σύνολό του
µε απόλυτο σεβασµό στα συνταγµατικά οριζόµενα ως δικαιώ-
µατα του µόνιµου προσωπικού του δηµοσίου τοµέα στις δασικές
υπηρεσίες του τόπου που σήµερα υπηρετούν –δηλαδή στις αντί-
στοιχες δασικές υπηρεσίες- όπου συστήνονται αντίστοιχες ορ-
γανικές θέσεις ανάλογα µε τα προσόντα και τον αριθµό των
σηµερινών στον αντίστοιχο νοµό υπηρετούντων στελεχών της
Ελληνικής Αγροφυλακής. Με τον τρόπο αυτό, συγκροτείται και
εντός των υπηρεσιών των ∆ασαρχείων ένας ενιαίος µηχανισµός
προστασίας και ελέγχου των δασικών οικοσυστηµάτων και του
φυσικού και αγροτικού περιβάλλοντος, δηλαδή εκτός από το
προσωπικό µεταφέρεται και η αντίστοιχη αρµοδιότητα στις κατά
τόπους δασικές υπηρεσίες.

Πιστεύουµε ότι µ’ αυτόν τον τρόπο εξασφαλίζεται ένας καλύ-
τερος συντονισµός και ένας αποτελεσµατικότερος έλεγχος της
άσκησης των συγκεκριµένων αρµοδιοτήτων στο πλαίσιο µίας ενι-
αίας υπηρεσίας, που ούτως ή άλλως έχει την ευθύνη άσκησης
συναφών αρµοδιοτήτων για ζητήµατα που αφορούν το φυσικό
αγροτικό περιβάλλον και βεβαίως τα δάση. Παράλληλα νοµίζω
ότι επιτυγχάνεται και ένα δηµοσιονοµικό όφελος που καθόλου
αµελητέο δεν είναι στη σηµερινή δύσκολη συγκυρία.

Αυτό όµως που κυρίως µας ενδιαφέρει –και αυτός ήταν ο στό-
χος- είναι να αξιοποιήσουµε αυτούς τους ανθρώπους που µε τη
γνωστή διαδικασία –δεν είναι τώρα η ώρα να επανέλθουµε- είχαν
γίνει αντικείµενο µιας πολύ συγκεκριµένης και πολύ εµφανούς
πολιτικής εκµετάλλευσης µέσα από την όλη διαδικασία επανα-
σύστασης της Αγροφυλακής.

Σ’ ό,τι αφορά δύο νούµερα, κυρία Πρόεδρε –και δεν θα κατα-
χραστώ το χρόνο- στην ∆ιεύθυνση Αγροφυλακής Περιφέρειας
Στερεάς Ελλάδας υπηρετούν συνολικά εκατόν πενήντα δύο
αγρονοµικοί υπάλληλοι από τους οποίους τριάντα τρεις υπηρε-
τούν στο Αγρονοµικό Τµήµα Χαλκίδας του Νοµού Εύβοιας.

Αυτά είναι τα στοιχεία. Νοµίζω ότι µ’ αυτά έχουµε απαντήσει
και στην ουσία αλλά και στο συγκεκριµένο περιεχόµενο των ερω-
τηµάτων σας, κύριε συνάδελφε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο ερωτών

Βουλευτής κ. Κεδίκογλου.
ΣΥΜΕΩΝ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, πραγµατικά µένω

ικανοποιηµένος από την απάντησή σας η οποία δείχνει ότι αυτή
η Κυβέρνηση τις δεσµεύσεις της τις κάνει πράξη.

Στο χρόνο που έχω θα µου επιτρέψετε να εκµεταλλευθώ την
παρουσία σας για να θέσω κάποια γενικότερα προβλήµατα αστυ-
νόµευσης της περιοχής µου γιατί, όπως ξέρετε, η Εύβοια έχει
κάποιες ειδικές συνθήκες. Αυτές είναι το γεγονός ότι υπάρχει
γειτνίαση µε την Αθήνα, υπάρχει ένα γεωγραφικό ανάγλυφο και
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ένα κακό οδικό δίκτυο µε αποτέλεσµα να έχουµε έκρηξη της
εγκληµατικότητας το τελευταίο διάστηµα. Γι’ αυτό το λόγο υπάρ-
χουν συγκεκριµένες προτάσεις που έχουν γίνει -και τις οποίες
απλά αναφέρω- που µιλάνε για αναδιάρθρωση πλέον των υπη-
ρεσιών και στο πλαίσιο του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ». Μιλάµε για αναβάθ-
µιση του Τµήµατος Ασφαλείας Χαλκίδας σε Υποδιεύθυνση, ώστε
να έχουµε και µια αύξηση οργανικών θέσεων -που ξέρω πόσο
δύσκολη είναι στη σηµερινή εποχή µε τις δηµοσιονοµικές ανά-
γκες- την ίδρυση του Τµήµατος Ναρκωτικών µε αρµοδιότητα σ’
όλο το νοµό και τέλος την υλοποίηση της διαταγής για λειτουρ-
γία Τµήµατος ∆ίωξης Λαθροµεταναστών γιατί παρ’ όλο που είναι
µακριά από τα παράλια της Τουρκίας, έχουµε και αυτό το πρό-
βληµα µε την παράνοµη µετανάστευση. Αυτά θα πρέπει να τα
δούµε συνολικά.

Θα ήθελα επίσης να αναφέρω ότι άλλος ένας λόγος για τον
οποίον είδα µε ικανοποίηση το σχετικό νοµοσχέδιο στο οποίο
αναφερθήκατε είναι και οι ρυθµίσεις που γίνονται για τους επι-
κουρικούς πυροσβέστες, εκ των οποίων µεγάλος αριθµός είναι
και στο νησί µου, την Εύβοια. Εκεί λοιπόν, βλέπουµε ότι οι ρυθ-
µίσεις είναι πραγµατικά στην κατεύθυνση της οριστικής επίλυ-
σης. Θέλω να πιστεύω ότι η συγκεκριµένη νοµοθετική διάταξη
θα δώσει τέλος σε µια µακρά περίοδο συνθηκών ανασφάλειας
και δυσµενών εργασιακών συνθηκών γι’ αυτούς τους ανθρώπους
που πραγµατικά έχουν προσφέρει στην ελληνική κοινωνία.

Από την επαφή που είχα µε το σωµατείο τους, αλλά και απ’
όσα διάβασα απ’ αυτό που έχει δοθεί στη δηµόσια διαβούλευση,
θα ήθελα απλά να επισηµάνω τρία σηµεία τα οποία θα πρέπει να
δούµε µε προσοχή: Πρώτον, µιλάµε για τα κριτήρια για την πρό-
σληψή τους καθώς είναι γεγονός ότι αυτό ανοίγει για όλους τους
ανθρώπους, αλλά µοριοδοτούνται µε κάποια παραπάνω µόρια
αυτοί που ήδη ήταν συµβασιούχοι. Τι θα γίνει µ’ αυτούς που δεν
έχουν απολυτήριο γυµνασίου; Ο νόµος λέει ότι πρέπει να έχουν
απολυτήριο γυµνασίου. Σας λέω ότι το 70% όσων είναι στο νοµό
µου δεν έχει απολυτήριο και είναι άνθρωποι οι οποίοι ήταν για
είκοσι χρόνια συµβασιούχοι. Καταλαβαίνω ότι θα πρέπει να δεί-
ξουµε µία ανοχή καθώς οι γραµµατικές γνώσεις δεν είναι το µο-
ναδικό κριτήριο στο συγκεκριµένο θέµα όπου µετρούν τόσο η
πείρα, όσο και η διάθεση προσφοράς.

∆εύτερον, τι προβλέπεται γι’ αυτούς που είναι κοντά στη σύ-
νταξη ή που έχουν ξεπεράσει το τεσσαρακοστό ένατο έτος που
είναι το όριο που βάζουµε;

Επίσης, µε ποιο κριτήριο θα γίνουν οι προσλήψεις, δηλαδή από
ποια ηλικιακή φάση θα ξεκινήσουµε; Αν ξεκινήσουµε από τους
είκοσι µε τριάντα, αυτοί οι οποίοι είναι κοντά στα σαράντα εννέα
χρόνια θα έχουν πρόβληµα.

Ξέρω ότι ενδεχοµένως δεν είστε έτοιµος και δεν περιµένω να
µου απαντήσετε στα τρία συγκεκριµένα τελευταία ερωτήµατα.
Απλά τα θέτω σαν προβληµατισµό εν όψει της διαβούλευσης που
έρχεται.

Και πάλι σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υφυπουργέ,

έχετε τρία λεπτά για τη δευτερολογία σας.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Κύριε συνάδελφε, σ’ ό,τι αφορά το θέµα της ενίσχυσης της
αστυνόµευσης στην εκλογική σας περιφέρεια, το Νοµό Ευβοίας,
θέλω να σας υπενθυµίσω –όχι να σας πληροφορήσω µιας και
είναι γνωστό ότι παρακολουθείτε αυτά τα θέµατα µε πάρα πολύ
συστηµατικό και επιµελή τρόπο- ότι παρά την οµολογούµενη
υστέρηση των υπηρετούντων σήµερα αστυνοµικών στην Αστυ-
νοµική ∆ιεύθυνση Ευβοίας σε σχέση µε τις προβλεπόµενες ορ-
γανικές θέσεις -κάτι που σε όλη την Ελλάδα δυστυχώς µπορεί
κανείς να παρατηρήσει και να σηµειώσει- υπήρξε µία πρώτη προ-
σπάθεια -στο πλαίσιο των τοποθετήσεων των νεοεξερχοµένων
αστυνοµικών και µέσω των τακτικών µεταθέσεων και µέσω των
συµπληρωµατικών µεταθέσεων που υλοποιούνται αυτές τις
µέρες- συνολικά δεκαοκτώ νέοι αστυνοµικοί να τοποθετηθούν το
τελευταίο διάστηµα στην Αστυνοµική ∆ιεύθυνση Ευβοίας ούτως
ώστε να υπάρξει µία πρώτη δυνατότητα ενίσχυσης.

Η οριστική λύση βέβαια βρίσκεται σ’ αυτό που ήδη πολύ
σωστά αναφέρατε µέσα από µία αναδιάρθρωση των υπηρεσιών
µε την εξοικονόµηση προσωπικού, µέσα από τη λειτουργία νέων

σχηµάτων που θα µπορούν να παράσχουν πραγµατικές υπηρε-
σίες ασφάλειας στους πολίτες.

Εδώ και κάποιους µήνες έχουµε ήδη ζητήσει απ’ όλες τις αστυ-
νοµικές διευθύνσεις προτάσεις σ’ αυτήν την κατεύθυνση. Υπάρ-
χει µία επεξεργασία σε επίπεδο φυσικής ηγεσίας της Ελληνικής
Αστυνοµίας.

Εξακολουθούµε να επεξεργαζόµαστε ένα τέτοιο συνολικό σχέ-
διο. Και βέβαια πάντα στη διάθεση των συναδέλφων, αλλά και
των τοπικών φορέων, όταν θα είµαστε έτοιµοι –νοµίζω σε κάθε
περιοχή και στο Νοµό Ευβοίας- θα µπορούµε να καταλήξουµε
σε ένα τέτοιο λειτουργικό και βιώσιµο σχέδιο υπηρεσιών.

Θέλω, επίσης, να σας πω σε σχέση µε τα ζητήµατα που θέ-
σατε, που αναφέρονται στους εποχικούς δασοπυροσβέστες, ότι
η δηµόσια διαβούλευση, για τη σχετική διάταξη που επικαλε-
στήκατε, τελειώνει αύριο. Έχουµε ήδη προγραµµατίσει προς το
τέλος της εβδοµάδας να δούµε την οµοσπονδία τους για να κά-
νουµε µια τελική συζήτηση. Αρκετά από τα σηµεία που αναφέ-
ρατε αποτελούν και δικό µας προβληµατισµό.

Νοµίζω ειδικά για τους απόφοιτους του δηµοτικού, οι οποίοι
εµπίπτουν στην κατηγορία εκείνη που, όταν τέλειωσαν το δηµο-
τικό, η υποχρεωτική εκπαίδευση ήταν η δηµοτική -αναφέροµαι
δηλαδή, στους αποφοιτήσαντες µέχρι το 1982- θα βρεθεί µια
λύση να ενταχθούν στη ρύθµιση.

Για όλα τα υπόλοιπα, προφανώς, θα εξαντλήσουµε κάθε περι-
θώριο, γιατί έχουµε επίγνωση του µορφωτικού επιπέδου και της
ηλικίας συγκεκριµένων ανθρώπων που ασχολούνται, εποχικά
έστω, όλο αυτό το διάστηµα. Αυτοί, ίσως είναι και οι πιο δύσκο-
λοι να απορροφηθούν στην αγορά εργασίας σε περίπτωση που
µια νέα ρύθµιση δεν τους χωράει, να το πω έτσι. Γι’ αυτό θα εξα-
ντληθεί κάθε δυνατότητα στο πλαίσιο των επιτρεποµένων από
τις κείµενες διατάξεις και το νοµοθετικό πλαίσιο, να φανούµε, εν
πάση περιπτώσει, πιο αποτελεσµατικοί σ’ αυτήν τη ρύθµιση. Επι-
τέλους, µε µια διαδικασία πολύ συγκεκριµένη και ανάλογη, όπως
αυτή που σας είπα για το προσωπικό της ελληνικής αγροφυλα-
κής, θα έλθει πολύ σύντοµα για δεύτερη και τελική συζήτηση στο
Υπουργικό Συµβούλιο και στη συνέχεια µέσα από την κοινοβου-
λευτική διαδικασία θα γίνει νόµος του κράτους.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Σειρά έχει η δεύτερη µε αριθµό 269/30-11-2010 επίκαιρη ερώ-

τηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεωργίου Κασα-
πίδη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε την κάλυψη των ζηµιών στο βαµβάκι από τον ΕΛΓΑ
κ.λπ..

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κασαπίδη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, κ. Κουτσούκος.

Έχετε όµως πρώτα το λόγο, κύριε Βουλευτά, για να παρου-
σιάσετε την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η φετινή χρονιά

είναι ιδιαίτερα έντονη ως προς την καλλιέργεια του βαµβακιού
τουλάχιστον. Και αυτό γιατί έχουµε φαινόµενα που δηµιουργούν
ποικίλα συναισθήµατα και στους παραγωγούς και στους επιχει-
ρηµατίες εκκοκκιστές και γενικότερα στους ανθρώπους της
αγροτικής µας οικονοµίας.

Αρχικά προδιαγραφόταν µια πολύ καλή χρονιά για το συγκε-
κριµένο προϊόν και γενικότερα για την βαµβακοκαλλιέργεια και
στη χώρα µας, αφού οι διεθνείς ενδείξεις ήταν πολύ ευνοϊκές για
υψηλές τιµές. Αυτή την ευνοϊκή προοπτική ήρθε, κατ’ αρχάς, να
την υπονοµεύσει µια έντονη προσβολή που αναπτύχθηκε κατά
τη διάρκεια του θέρους από ένα φυσικό παθογόνο αίτιο, από ένα
έντοµο, το λεγόµενο πράσινο σκουλήκι, το οποίο έλαβε µορφή
επιδηµικής εξάπλωσης, καταστροφικού χαρακτήρα σε όλη τη
χώρα µας, σε όλες τις περιοχές που καλλιεργείται το συγκεκρι-
µένο προϊόν µε αποτέλεσµα να πληγούν σοβαρότατα οι βαµβα-
κοκαλλιεργητές και οι βαµβακοφυτείες τους.

∆εν έφτανε όµως αυτό το συµβάν –αυτή η θεοµηνία θα µπο-
ρούσε να πει κανείς- η ηρτηµένη παραγωγή που ήταν πάνω στα
φυτά ήρθε και χτυπήθηκε και από τις έντονες βροχοπτώσεις την
περίοδο ακριβώς της συγκοµιδής, περίπου στα µέσα µε τέλη Σε-
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πτεµβρίου. Είχαµε βροχοπτώσεις µεγάλης χρονικής διάρκειας,
10-15 ηµερών, που είχαν ως αποτέλεσµα όχι µόνο τη διακοπή
της συγκοµιδής ή την αποτροπή έναρξής της, αλλά και την πα-
ράτασή της µέχρι και τις µέρες µας, γιατί δεν µπορούσαν να
µπουν µέσα στα κτήµατα οι παραγωγοί.

Αυτό είχε σαν αποτέλεσµα µια πολύ σοβαρή ζηµία στις βαµ-
βακοφυτείες και τους βαµβακοκαλλιεργητές, αλλά και τους εκ-
κοκκιστές κατά συνέπεια, και θα εξηγήσω στη δευτερολογία µου
σε ποιο επίπεδο είναι η ζηµία αυτή.

Επειδή η συγκεκριµένη ζηµία από τις βροχοπτώσεις καλύπτε-
ται από τον ΕΛΓΑ, επειδή υπάρχει και η δυνατότητα να καλυ-
φθούν και οι ζηµιές από το πράσινο σκουλήκι µέσω µιας κοινής
υπουργικής απόφασης, όπως προβλέπεται στο συγκεκριµένο
νόµο που διέπει τη λειτουργία του ΕΛΓΑ, θα ήθελα να µας διευ-
κρινίσετε, κύριε Υπουργέ, αν έχουν γίνει οι διαδικασίες –θα
έπρεπε να είχαν ήδη ξεκινήσει- για τη δήλωση των ζηµιών του-
λάχιστον από τη βροχόπτωση, όπως προβλέπεται από τον ΕΛΓΑ
και αν είναι στις προθέσεις του Υπουργείου να ενεργοποιήσει
αυτήν τη διαδικασία για κάλυψη των ζηµιών και του πράσινου
σκουληκιού από τον ΕΛΓΑ.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων έχει το λόγο.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Θέλω να ευχαριστήσω τον αγαπητό συνά-
δελφο, τον κ. Κασαπίδη, που µας δίνει τη δυνατότητα να
επαναλάβουµε για άλλη µια φορά στην Ολοµέλεια -και να είναι
γνωστό σε όλους τους παραγωγούς βάµβακος- τη δέσµευση που
έχει αναλάβει το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης, από την αρχή
που επισηµάνθηκε το πρόβληµα της προσβολής των βαµβακο-
καλλιεργειών από το πράσινο σκουλήκι, ότι θα βρούµε τρόπο να
αποζηµιώσουµε δίκαια και αντικειµενικά τους παραγωγούς.

Κύριε συνάδελφε, όπως και εσείς στην τοποθέτησή σας επι-
σηµάνατε εκτός από την ζηµιά, εξαιτίας της προσβολής που
υπήρξε από το πράσινο σκουλήκι, είχαµε στη συνέχεια και βρο-
χοπτώσεις που έπληξαν σχεδόν το σύνολο της χώρας. Κατά συ-
νέπεια, έπληξαν και τα βαµβάκια.

Η αρχική εκτίµηση που υπήρχε από πάρα πολλούς συναδέλ-
φους στη Βουλή -και του δικού σας κόµµατος και του δικού µας
και από το Κοµµουνιστικό Κόµµα και έχουµε συζητήσει και άλλες
επίκαιρες ερωτήσεις- από το πλήθος των υποµνηµάτων που δε-
χθήκαµε από δηµάρχους, από νοµάρχες, από υποψηφίους περι-
φερειάρχες, από όλο τον κόσµο, ακόµα και από πανεπιστηµιακά
ιδρύµατα, ήταν ότι επρόκειτο για µια πολύ µεγάλη, καθολικής
έκτασης ζηµιά. Μάλιστα πρέπει να σας πω ότι ορισµένα απ’ αυτά
τα υποµνήµατα που πήραµε στο Υπουργείο µιλούσαν για καθο-
λική καταστροφή.

Όµως νοµίζω ότι η ψύχραιµη στάση που τήρησε το Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης παράλληλα µε την πολιτική απόφαση που
την κάναµε έγκαιρα γνωστή στους παραγωγούς, ότι θα τους
αποζηµιώσουµε µε τον πιο πρόσφορο τρόπο, µας έχει δώσει σή-
µερα τη δυνατότητα να επανεκτιµήσουµε το µέγεθος της ζηµιάς.

Και η επανεκτίµηση αυτή, αγαπητέ συνάδελφε, έχει να κάνει µε
τα αντικειµενικά στοιχεία που έχουν σχέση µε τις παραδόσεις.
Είµαστε σε ένα πολύ καλό σηµείο σε ό,τι αφορά στις παραδό-
σεις. Έχουν ξεπεράσει τις πεντακόσιες χιλιάδες τόνους οι πα-
ραδόσεις. ∆ηλαδή, υπολείπονται κατά ένα µικρό ποσοστό -που
µπορεί να είναι και µονοψήφιο- από τις παραδόσεις που είχαµε
τις καλύτερες χρονιές. Αυτό σηµαίνει ότι η ζηµιά δεν είναι όσο
µεγάλη εκτιµούσαµε στην αρχή. Είναι πολύ µικρότερη.

∆εν σηµαίνει αυτό –για να µην παρεξηγηθούµε- ότι δεν υπάρ-
χουν περιοχές και παραγωγοί που έχουν πολύ µεγάλη ζηµιά.
Πρέπει να σας πω ότι από τα στοιχεία που έχουµε από τον ΟΠΕ-
ΚΕΠΕ για τις παραδόσεις, υπάρχουν, πράγµατι, περιοχές που
έχουν ζηµιά πολύ µεγάλη, ενώ υπάρχουν περιοχές που έχουν
πλησιάσει τη µέση παραγωγή των προηγούµενων χρόνων. Με
αυτά, λοιπόν, τα στοιχεία που έχουµε στα χέρια µας και αφού
ολοκληρωθεί η διαδικασία των παραδόσεων, γιατί υπάρχουν
ακόµα ορισµένα βαµβάκια στις αποθήκες, θα πάρουµε την από-
φαση µε ποιο τρόπο θα τις αποζηµιώσουµε.

Προφανώς δεν πρόκειται για µια απόφαση ισοπεδωτική, για
µια απόφαση που θα έχει το στοιχείο της αδικίας. Έχουµε τη δυ-
νατότητα µέσα από τα στοιχεία του ΟΠΕΚΕΠΕ να προχωρή-
σουµε σε εξατοµικεύσεις ανά νοµό, ανά δήµο και ανά παραγωγό.
Και όταν θα είµαστε έτοιµοι θα ανακοινώσουµε τον ακριβή
τρόπο, έτσι ώστε να υπάρξει το αίσθηµα της δικαιοσύνης και οι
παραγωγοί µαζί µε την εµπορική τιµή που είναι αρκετά υψηλή
φέτος, µαζί µε το συνδεδεµένο κοµµάτι της ενιαίας ενίσχυσης,
που διαβεβαιώσαµε πολιτικά ότι θα το πάρουν οι παραγωγοί ανε-
ξάρτητα από την ποσότητα που θα παραδώσουν –δηλαδή, ανε-
ξάρτητα αν θα παραδώσουν µικρότερη ποσότητα απ’ ό,τι
προβλεπόταν µε τις περσινές αποφάσεις- συν την αποζηµίωση,
θα έχουν ένα εισόδηµα φέτος που θα είναι πάρα πολύ ικανοποι-
ητικό.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής, κ. Κασαπίδης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ: Κύριε Υπουργέ, είναι όντως ιδιαίτερη

η περίπτωση του βαµβακιού γιατί δικαιούνται οι παραγωγοί µια
ενίσχυση από την Ευρωπαϊκή Ένωση, εφόσον καλύψουν ένα
πλαφόν ποσοτικό, αλλά την ίδια στιγµή αρκετοί παραγωγοί βλέ-
πουν τις βαµβακοφυτείες τους να καταστρέφονται ολοσχερώς.

Είναι γεγονός ότι ο πιο αντικειµενικός και πιο δίκαιος τρόπος
για την εκτίµηση της ζηµίας, αλλά και την αποζηµίωσή της, µπο-
ρεί να γίνει µέσω του ΕΛΓΑ.

Θα ήθελα να εκφράσω την απορία µου, αλλά και τη διαµαρτυ-
ρία µας για το ότι δεν έχετε κάνει τίποτα, µέχρι σήµερα, ως προς
την κάλυψη των ζηµιών καταρχήν από τις βροχοπτώσεις µέσω
του ΕΛΓΑ, όπως προβλέπεται από τον Κανονισµό.

Επίσης, όπως και εσείς τονίσατε στην αναφορά σας, είναι γε-
γονός ότι υπάρχουν νοµοί που µπορεί να έχουν χαµηλά ποσο-
στά ζηµίας συνολικά, αλλά υπάρχουν παραγωγοί που να έχουν
πολύ µεγαλύτερα από αυτό που προβλέπεται για να ενταχθεί
ένας νοµός στη διαδικασία των ΠΣΕΑ, πάνω από 30%, 40%, 50%,
60%. Αυτοί, στην περίπτωση που εσείς θέλετε να κινηθείτε για
να αποζηµιώσετε, δεν πρόκειται να καλυφθούν.

Νοµικά, εφόσον δεν εντάσσετε και την περίπτωση του πράσι-
νου σκουληκιού µέσα στον κανονισµό του ΕΛΓΑ, µέσω της ΚΥΑ
που µπορείτε να εκδώσετε, πως θα ξεπεράσετε αυτά τα νοµικά
εµπόδια, ώστε να ισχύσει το καθεστώς των ΠΣΕΑ σε νοµούς που
η ζηµιά είναι κάτω από το 30% –εφόσον έτσι πρέπει να εκτιµηθεί
η ζηµία- για να ενεργοποιηθεί το πρόγραµµα των ΠΣΕΑ εκεί
µέσα; Το συγκεκριµένο θέµα προκαλεί εύλογες ανησυχίες στους
παραγωγούς.

Ένα δεύτερο θέµα, όπως διαβάζουµε και σε δηµοσιεύµατα -
και θα ήθελα να µας τα διαψεύσετε ή να µας τα επιβεβαιώσετε-
αφορά στο ότι θέλετε να πάτε µέσω των ΠΣΕΑ για τις αποζη-
µιώσεις για το πράσινο σκουλήκι. Η διαδικασία εκτίµησης της
απώλειας του εισοδήµατος είναι συγκεκριµένη. Μέση τιµή της
προηγούµενης τριετίας για το προϊόν επί τη µέση τµηµατική από-
δοση σε κάθε περιοχή και βγαίνει το εισόδηµα του παραγωγού.
Αν αυτό το εισόδηµα φέτος είναι µικρότερο, έστω κατά 30% από
την εκτιµώµενη απόδοση λόγω και της ζηµίας, τότε ενεργοποι-
ούνται τα ΠΣΕΑ. Εσείς πως θα βάλετε µπροστά τα ΠΣΕΑ, εφόσον
δεν δέχεστε αυτόν τον συγκεκριµένο κανονισµό;

Εγώ θα ήθελα να σας τονίσω για ακόµη µια φορά ότι ως Νέα
∆ηµοκρατία, όπως είπε και ο Πρόεδρος µας από τη Λάρισα
έγκαιρα στην έναρξη των ζηµιών, προτείνουµε να ενταχθεί και η
συγκεκριµένη ζηµία, το παθογόνο αίτιο, µέσω της διαδικασίας
που προβλέπεται από το νόµο στον ΕΛΓΑ, µαζί µε τις βροχο-
πτώσεις και το πράσινο σκουλήκι. Είναι δυνατόν να γίνει εκτίµηση
της ζηµίας. Να µην σας παραπληροφορούν οποιοιδήποτε -δεν
ξέρω αν συµβαίνει αυτό- ότι δεν µπορεί να εκτιµηθεί ποια είναι η
ζηµιά από τη βροχόπτωση και ποια από το σκουλήκι. Τυγχάνει
να είµαι και γεωπόνος και να έχω δουλέψει και στον ΕΛΓΑ και
σας λέω ότι αυτό είναι πολύ εύκολο να γίνει. Να αξιολογηθεί ποια
είναι η ζηµιά από τη βροχόπτωση και ποια είναι η ζηµιά από το
σκουλήκι και να γίνει η σωστή και δίκαιη εκτίµηση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)
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Επίσης, υπάρχει ένα άλλο γεγονός. Αν δεν πάµε στον ΕΛΓΑ, θα
αδικηθούν παραγωγοί, των οποίων οι βαµβακοφυτείες επλήγη-
σαν από το χαλάζι και µπορεί να µην ήταν αποζηµιώσιµο το πο-
σοστό της ζηµίας, κάτω από 20%, όµως µαζί µε τις βροχοπτώσεις
που προβλέπεται από τον ΕΛΓΑ, µπορούν να το ξεπεράσουν
αυτό το ποσοστό και να αποζηµιωθούν. Αν πάτε σε αυτήν τη δια-
δικασία που λέτε εσείς, αυτοί θα µείνουν εκτός.

Τέλος, κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα να συµπληρώσω κάτι που
είναι πολύ σηµαντικό. Αφορά στους εκκοκκιστές µας, είτε συνε-
ταιρισµούς είτε ιδιώτες, οι οποίοι έχουν συνάψει συµβόλαια -στην
αρχή του έτους, όπως σας είπα, ήταν ευνοϊκή η χρονιά- µε εται-
ρείες του εξωτερικού που εµπορεύονται το εκκοκισµένο βαµβάκι
σε διάφορα νηµατουργία…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας παρακαλώ, να
ολοκληρώσετε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ: Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε.
Οι τιµές που υπέγραψαν τα συµβόλαια ήταν χαµηλές. Οι τιµές

που τρέχουν τώρα είναι ανεβασµένες. ∆εν µπορούν να υλοποιή-
σουν τις συµφωνίες τους και διώκονται δικαστικώς από τους επι-
χειρηµατίες που συνεργάζονται στο εξωτερικό.

Αν είναι στις προθέσεις της Κυβέρνησης, µε κάποιο τρόπο να
βρούµε όλοι µαζί µια λύση και σε αυτήν τη δύσκολη στιγµή να
σταθούµε στο πλάι τους.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ, κύριε

Κασαπίδη.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-

µων, κ. Κουτσούκος.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, µια και έχετε θητεύσει και εσείς στον ΕΛΓΑ

και ασκείται το επάγγελµα, ξέρετε -και το είπατε- ότι είναι λίγο
σύνθετο το πρόβληµα.

Θα συµφωνούσα και εγώ µαζί σας ότι θα µπορούσε µε µια πλη-
θώρα συναδέλφων σας ο ΕΛΓΑ να εκτιµήσει χωράφι-χωράφι ποια
είναι η ζηµιά που προέρχεται από το πράσινο σκουλήκι και ποια
είναι η ζηµιά που προέρχεται από τη βροχόπτωση.

Εµείς από την αρχή -και έχουµε τοποθετηθεί εδώ στη Βουλή-
ενηµερώσαµε την Ευρωπαϊκή Ένωση, µε θέµα που τέθηκε εκτός
ηµερήσιας διάταξης στο Συµβούλιο Υπουργών Γεωργίας, ότι
έχουµε µια εκτεταµένη ζηµιά, καθολική, έτσι ώστε να διευκολύ-
νουµε τις διαδικασίες στην περίπτωση που θα υποβάλλουµε φά-
κελο τεκµηριωµένο για το µέγεθος της ζηµιάς µέσω των ΠΣΕΑ.
Στη συνέχεια προέκυψαν οι βροχοπτώσεις.

Πρέπει να σας πω ότι σε πάρα πολλές περιπτώσεις εάν διαλέ-
γαµε τη µέθοδο που εσείς προτείνατε, επειδή όντως υπήρχε
ζηµιά από το πράσινο σκουλήκι η επί της ηρτηµένης ζηµιά από τη
βροχόπτωση µπορεί να ήταν και λιγότερο από το 20%. ∆ηλαδή,
ενδεχόµενα ο παραγωγός θα έχανε το κοµµάτι αυτό που θα προ-
έκυπτε από τη βροχόπτωση.

Η µέθοδος την οποία προτιθέµεθα να ακολουθήσουµε θα
αθροίσει τη ζηµιά. Τώρα, µου θέτετε ένα ζήτηµα, το οποίο ακόµα
δεν το έχουµε λογαριάσει. Τι θα γίνει σε αυτές τις περιπτώσεις
που είναι κάτω από το 30%.

Αυτό θα µπορώ να σας το απαντήσω –και είµαι στη διάθεση
σας και µπορείτε να έρθετε µια µέρα να σας κάνουµε και αναλυ-
τική ενηµέρωση για τις παραδόσεις ανά νοµό- όταν θα έχουµε
το οριστικό αποτέλεσµα των παραδόσεων.

Σε κάθε περίπτωση νοµίζω ότι κάνουµε µια συζήτηση, γιατί την
προεκλογική περίοδο σηκώθηκαν οι τόνοι σε πάρα πολλές πε-
ριοχές, µε καλή πίστη έχοντας όλα τα δεδοµένα πλέον. Είµαστε
διατεθειµένοι να πάρουµε τις αποφάσεις συνεκτιµώντας το µέ-
γεθος της ζηµιάς. ∆εν έχουµε αποκλείσει ακόµα τίποτα. Επειδή
από πάρα πολλούς έχει τεθεί το θέµα των µαρτύρων που έχουν
µείνει στα χωράφια και τις οδηγίες που έδωσε ο ΕΛΓΑ σχετικά µε
τους µάρτυρες, πρέπει να σας πω ότι έχει τη δυνατότητα ο ΕΛΓΑ
µε βάση τον κανονισµό να διαλέξει όποιον πρόσφορο τρόπο εκτι-
µήσει για να δει ποιο είναι το µέγεθος των ζηµιών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Άρα κλείνοντας σάς λέω ότι θα µπορούµε σε πολύ σύντοµο

χρόνο να σας ενηµερώσουµε αναλυτικά. Η διαβεβαίωση που
θέλω να δώσω στους βαµβακοπαραγωγούς είναι ότι δεν θα αδι-
κηθεί κανένας.

Σας επαναλαµβάνω, να µην παρανοούν οι βαµβακοπαραγωγοί
αυτό που λέµε, ότι έχουµε υψηλές παραδόσεις που έχουν ξεπε-
ράσει τις πεντακόσιους δεκαπέντε χιλιάδες τόνους και µπορεί να
πάνε και στις πεντακόσιους πενήντα χιλιάδες, άρα αγγίζουν τη
µέση παραγωγή των προηγούµενων χρόνων, γιατί αυτό το νού-
µερο δεν ανταποκρίνεται στην πραγµατικότητα σε ό,τι αφορά
συγκεκριµένες περιοχές και συγκεκριµένους ανθρώπους που,
πράγµατι, δεν µπόρεσαν ούτε καν να παραδώσουν. Όπου έχουµε
τέτοια φαινόµενα θα υπάρξει ατοµικός έλεγχος για να προφυ-
λάξουµε και την πολιτεία από όλους αυτούς που πάρα πολλές
φορές έχουν κάνει παραπλανητικές δηλώσεις και το γνωρίζετε
πάρα πολύ καλά και ήδη ο ΟΠΕΚΕΠΕ έχει κάνει τέτοιες δειγµα-
τοληψίες, ώστε να αποδοθεί µε δικαιοσύνη και η συνδεδεµένη,
που πρέπει να δώσουµε σε όλους ανεξάρτητα από τις παραδό-
σεις, και οι ζηµιές σε όσους έχουν πραγµατικές ζηµιές.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκλη-
ρώσετε, κύριε Υφυπουργέ.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Τελείωσα, κυρία Πρόεδρε.

Θέσατε, όµως, και ένα άλλο θέµα, το οποίο πράγµατι δεν µας
έχει απασχολήσει µε τον τρόπο που το θέσατε και δεν είµαι έτοι-
µος να σας απαντήσω, γιατί εδώ θέλω να µιλάµε µε ειλικρίνεια.

Ξέρουµε ότι πάρα πολλοί ιδιώτες και συνεταιριστικές οργα-
νώσεις έχουν αυτή τη στιγµή αδυναµία να εκτελέσουν τα συµ-
βόλαια. ∆εν ξέρω αν πρόκειται για λάθος εκτιµήσεις ή γιατί
προσέτρεξαν να προπωλήσουν σε τιµές που θεωρούσαν ότι θα
είναι πολύ υψηλές. ∆εν ξέρω τι δυνατότητες έχουµε να τους στη-
ρίξουµε...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υφυπουργέ, έχει
τελειώσει ο χρόνος σας.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Είµαστε στη διάθεσή σας να το συζητή-
σουµε και να βρούµε τρόπους υποστήριξης, αν πράγµατι
υπάρχουν.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. Συγγνώµη, αλλά τέθηκε ένα πρό-
σθετο θέµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαίδου): Σας ευχαριστώ, αλλά
υπερβήκατε κατά πολύ το χρόνο.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η Ανεξάρτητη Βουλευτής κ.
Ντόρα Μπακογιάννη ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξω-
τερικό. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Η τρίτη µε αριθµό 283/30-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Πρω-
τούλη προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη µεταφορά µαθητών Τµηµάτων
Αθλητικής ∆ιευκόλυνσης (ΤΑ∆) κ.λπ., δεν συζητείται λόγω κωλύ-
µατος της Υπουργού και διαγράφεται.

Η τέταρτη µε αριθµό 279/30-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Άγγελου Κο-
λοκοτρώνη προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε τη διακίνηση επικίνδυνων νοσο-
κοµειακών αποβλήτων και τον άµεσο κίνδυνο στη δηµόσια υγεία
και το περιβάλλον κ.λπ., δεν συζητείται λόγω κωλύµατος της
Υπουργού και του Βουλευτού και διαγράφεται.

Επόµενη είναι η πέµπτη µε αριθµό 276/30-11-2010 επίκαιρη
ερώτηση του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς κ. Θεόδωρου ∆ρίτσα προς τον Υπουργό Θαλασσίων Υπο-
θέσεων, Νήσων και Αλιείας, σχετικά µε την υπογραφή της
Συλλογικής Σύµβασης Εργασίας για τους Έλληνες ναυτικούς
κ.λπ..

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. ∆ρίτσα θα απαντήσει ο Υπουρ-
γός Θαλασσίων Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας κ. Ιωάννης ∆ια-
µαντίδης.

Έχετε, όµως, πρώτα το λόγο, κύριε ∆ρίτσα, για να παρουσιά-
σετε την επίκαιρη ερώτησή σας.
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ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, πριν µία εβδοµάδα, την περασµένη ∆ευτέρα,

επιλέξατε να µην προσέλθετε να απαντήσετε στην ερώτηση την
οποία είχα και τότε καταθέσει και την οποία επανακαταθέτω σή-
µερα προς συζήτηση επικαλούµενος τις εξελίξεις της απεργίας.
Στην πραγµατικότητα ως απεδείχθη και ως κατήγγειλα εκείνη την
ώρα στη Βουλή, είχατε επιλέξει να µείνετε στο γραφείο σας να
κηρύξετε την πολιτική επιστράτευση των απεργών ναυτικών.

Αυτό ήταν µία επιλογή σας. Υπουργός είστε. ∆εν ξέρω εάν
είναι δικαίωµά σας, διότι εγώ τουλάχιστον κρίνω –και αυτό ζή-
τησα από το Προεδρείο και σας ενηµερώνω και εσάς επισήµως
εδώ, αν και νοµίζω ότι θα έχετε ενηµερωθεί- ότι ειδικά για τέ-
τοιου είδους αποφάσεις, ο κοινοβουλευτικός έλεγχος είναι το
πεδίο εκείνο της λειτουργίας της Βουλής που θα έδινε τη δυνα-
τότητα να ανακοινώνατε την απόφασή σας εδώ και να είχατε την
ευθύτητα να βρεθείτε µπροστά και στον κοινοβουλευτικό έλεγχο
µιας τόσο σοβαρής απόφασης ενώπιον της Βουλής και ενώπιον
των ναυτικών και του ελληνικού λαού. Προτιµήσατε να έχετε απέ-
ναντί σας τους ναυτικούς.

Σήµερα η ερώτηση αυτή συζητείται, ενώ στους δρόµους της
Αθήνας χιλιάδες νέοι άνθρωποι εκδηλώνουν και διαδηλώνουν την
οργή τους, τη διεκδίκηση για µία άλλη ζωή και την προσδοκία
τους για µία διαφορετική πολιτική στη µνήµη του δολοφονηµένου
Αλέξανδρου Γρηγορόπουλου. Η Κυβέρνηση στην οποία µετέχετε
επέλεξε να είναι και εδώ απέναντι. Επιχείρησε να µετατρέψει την
Αθήνα σε νεκρή πόλη, περίκλειστη πόλη. Και, όµως, χιλιάδες δια-
δηλωτές είναι αυτήν τη στιγµή στους δρόµους.

Κύριε Υπουργέ, σ’ αυτό το τοπίο της πολιτικής επιστράτευσης
απεργών ναυτικών θέλω να σας ρωτήσω, όπως διατυπώνω στο
κείµενό µου, ποιος είναι ο ρόλος µιας δηµοκρατικής κυβέρνησης
που θέλετε να είστε. Όταν οι εργοδότες και οι εργαζόµενοι µε
σαφή άρνηση των εργοδοτών δεν µπορούν να υπογράψουν συλ-
λογική σύµβαση, η Κυβέρνηση τι µέτρα θα πάρει, ώστε το ιερό
δικαίωµα της απεργίας, συνταγµατικά κατοχυρωµένο, πρώτον,
να µην υπονοµευθεί και δεύτερον, να υπογραφούν συλλογικές
συµβάσεις εργασίας, όπως οι εργαζόµενοι ζητούν; Αν είστε µία
δηµοκρατική και µία σοσιαλιστική Κυβέρνηση, πώς ανταποκρι-
θήκατε σε αυτό;

Επίσης, επειδή ακριβώς στην πίεση αυτή αναδείχθηκε και το
ζήτηµα της αναµόρφωσης του θεσµικού πλαισίου που αφορά
στις συνθέσεις των πλοίων και στη µείωση του αριθµού των Ελ-
λήνων ναυτικών –αυτές ήταν οι απαιτήσεις της Ένωσης Επιχει-
ρήσεων Ναυτιλίας και του προέδρου της- τι πρόκειται να κάνει η
Κυβέρνηση σε σχέση µε αυτά τα αιτήµατα; Μπορείτε σήµερα σ’
αυτήν τη διαδικασία να πάρετε µία σαφή θέση;

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ, κύριε ∆ρίτσα.
Κύριε Υπουργέ, πριν σας δώσω το λόγο, να ενηµερώσω το

Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και για τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι πέντε µαθητές και µαθήτριες και τέσσε-
ρις εκπαιδευτικοί, καθώς και εννέα συνοδοί γονείς από το 2ο
∆ηµοτικό Σχολείο Μαλλίων Ηρακλείου Κρήτης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο Υπουργός Θαλασσίων Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας κ. Ιω-
άννης ∆ιαµαντίδης έχει το λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΙΑΜΑΝΤΙ∆ΗΣ (Υπουργός Θαλασσίων Υποθέ-
σεων, Νήσων και Αλιείας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Λυπάµαι που ο κύριος συνάδελφος επιµένει για ένα θέµα στο
οποίο δεν έχει δίκιο και το ξέρει, γιατί τον πήρα και τηλέφωνο
την περασµένη εβδοµάδα και τον ενηµέρωσα για τους λόγους
για τους οποίους δεν θα µπορούσα να παρευρεθώ στο Κοινο-
βούλιο για να απαντήσω στην ερώτηση, στην οποία απαντώ σή-
µερα κι έχω την ευθύτητα να απαντήσω και να αναλάβω και τις
ευθύνες ως Υπουργός της Κυβέρνησης. Όπως επίσης ενηµέ-
ρωσα και τον κύριο Πρόεδρο της Βουλής, γιατί όταν ήταν σε εξέ-
λιξη, κύριε συνάδελφε, η Εκτελεστική Γραµµατεία της ΠΝΟ και

περίµενα την απόφασή τους, καταλαβαίνετε ότι ήταν αδύνατο σε
µένα να παρευρεθώ εδώ και να απαντήσω στην ερώτησή σας,
στην οποία απαντώ σήµερα.

Εν πάση περιπτώσει, γνωρίζετε πολύ καλά, κύριε συνάδελφε,
ότι οι όροι αµοιβής των ναυτικών καθορίζονται από τις συλλογι-
κές συµβάσεις εργασίας, στις οποίες δεν έχει δικαίωµα η πολι-
τεία να παρέµβει. Το ξέρετε πολύ καλά.

Ως πολιτική ηγεσία, λοιπόν, του Υπουργείου τι κάναµε; Προ-
σπάθησα µε όλες µου τις δυνάµεις να βρω µία λύση κοινά απο-
δεκτή και από τις δύο πλευρές και συνάντησα άρνηση,
συνάντησα διαξιφισµούς και προπηλακισµούς µεταξύ των δύο
πλευρών µέσα στο Υπουργείο. Και αυτό το ξέρετε πολύ καλά.

Όπως καταλαβαίνετε, λοιπόν, δεν µπορούσε η διοίκηση, η Κυ-
βέρνηση, το Υπουργείο να παραµείνει αµέτοχο. Στο πλαίσιο αυτό
κάλεσε στις 18 Νοεµβρίου τις δύο πλευρές. Συζητήσαµε. ∆εν
µπόρεσε να βρεθεί λύση και ξέρετε πάρα πολύ καλά πόσο ση-
µαντικές είναι οι θαλάσσιες µεταφορές για τη χώρα µας, ιδιαί-
τερα σ’ αυτήν τη δύσκολη στιγµή που περνά ο τόπος και όταν
µάλιστα είχε κοπεί στα δύο η χώρα µας, όταν ήταν αποκλεισµένη
η Κρήτη, όταν ήταν αποκλεισµένα τα νησιά της ∆ωδεκανήσου
και του Αιγαίου.

Παρ’ όλα αυτά, η άρνηση ήταν συνεχής. Κάλεσα τους δύο
προέδρους ιδιαιτέρως στο πολιτικό µου γραφείο, χωρίς να δη-
µοσιοποιηθεί αυτό και τους παρακάλεσα να βρουν λύση. Παρ’
όλα αυτά, τίποτε. Αυτή η κατάσταση, όπως καταλαβαίνετε, δεν
µπορούσε να συνεχιστεί. Είχαµε υποχρέωση σε όλο τον ελλη-
νικό λαό να πάρουµε αποφάσεις και δεν βοήθησαν σε αυτές τις
αποφάσεις οι δύο πλευρές. Και το ξέρετε πολύ καλά και αυτό.

Όσον αφορά το δεύτερο σκέλος της ερώτησής σας για τις ορ-
γανικές θέσεις, γνωρίζετε ότι οι συνθέσεις των πλοίων καθορί-
ζονται κάθε φορά σύµφωνα µε την ισχύουσα νοµοθεσία. Μεταξύ,
όµως, των κριτηρίων που λαµβάνονται υπόψη για τον καθορισµό
της σύνθεσης πληρωµάτων, είναι τα τεχνικά χαρακτηριστικά των
πλοίων και οι πλόες που εκτελούν.

Ως εκ τούτου, τα πλοία των θαλάσσιων ενδοµεταφορών στε-
λεχώνονται µε Έλληνες ναυτικούς ή ναυτικούς υπηκόους των
κρατών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης, σύµφωνα µε τα προ-
βλεπόµενα από την εθνική και κοινοτική νοµοθεσία, αλλά σε κάθε
περίπτωση πρόθεση της Κυβέρνησης είναι η ενίσχυση της απα-
σχόλησης των Ελλήνων ναυτικών.

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. ∆ρίτσας.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ και πάλι, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, όντως µε ενηµερώσατε, όπως και τον Πρόε-

δρο της Βουλής…
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΙΑΜΑΝΤΙ∆ΗΣ (Υπουργός Θαλασσίων Υποθέ-

σεων, Νήσων και Αλιείας): ∆εν το είπατε όµως στην αρχή.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Με ενηµερώσατε τηλεφωνικώς και εγ-

γράφως τον Πρόεδρο της Βουλής.
∆εν σχολίασα αυτό. Είχατε την ευγένεια να µε ενηµερώσετε.

Αυτό που σχολίασα είναι ότι ήταν επιλογή σας να µην προσέλ-
θετε, διότι η απόφαση της ΠΝΟ ελήφθη το µεσηµέρι στις 15.00’
ή το πολύ στις 16.00’. Το ξέρετε πολύ καλά, όπως το ξέρουµε
όλοι. Άρα δεν συνέπιπτε χρονικά µε την αναµενόµενη απόφαση
της ΠΝΟ. Η συζήτηση θα ήταν µετά τις 18.00’.

Πρώτον, λέτε ότι η πολιτεία δεν έχει δικαίωµα να παρέµβει.
Όντως στις συλλογικές συµβάσεις δεν παρεµβαίνει η Κυβέρ-
νηση. Εγώ, όµως, λέω και σας ρωτώ γι’ αυτό, πώς παρ’ όλα αυτά
εσείς παρεµβήκατε µε πράξεις ή παραλείψεις υπέρ των εφοπλι-
στών. Και θα το εξηγήσω αµέσως αυτό.

Μιλήσατε στην κρίσιµη στιγµή της απεργίας, την τέταρτη
µέρα, για κατάχρηση δικαιώµατος. Έξι µέρες κράτησε η απεργία
της ΠΝΟ, της Πανελλήνιας Ναυτικής Οµοσπονδίας, νόµιµη απερ-
γία για κορυφαίο ζήτηµα και εσείς µιλήσατε για «κατάχρηση δι-
καιώµατος», το συνταγµατικά κατοχυρωµένο δικαίωµα της
απεργίας, που «δεν θα το επιτρέψετε».

∆εύτερον, ανεξάρτητα από το πόσες προσπάθειες κάνατε για
να τα βρουν, δεν δώσατε πουθενά και ποτέ το σήµα ότι τα αιτή-
µατα των απεργών ναυτικών είναι δίκαια, οφειλή µιας δηµοκρα-
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τικής κυβέρνησης. Αύξηση 2% ζητούσε η ΠΝΟ µε 5% πληθωρι-
σµό και συλλογική σύµβαση. Πόντιος Πιλάτος; ∆εν είναι δυνα-
τόν αυτό το πράγµα να ταιριάζει µε αυτό που λέµε, ότι η πολιτεία
δεν παρεµβαίνει.

Τρίτον, δεν απαντήσατε στο εξώδικο που σας έστειλε η ΠΝΟ
µε τα θεσµικά αιτήµατα.

Τέταρτον, στείλατε µία επιστολή στις 27 του µηνός µε την
οποία τους λέγατε ότι, ναι µεν, είναι κατοχυρωµένο συνταγµα-
τικά το δικαίωµα της απεργίας, αλλά θα έπρεπε να υπάρχει διά-
θεση αναγκαίου προσωπικού των πλοίων, προς µεταφορά
προσώπων και αγαθών διά θαλάσσης, για την αντιµετώπιση εκτά-
κτων ή ζωτικών αναγκών του κοινωνικού συνόλου που ανακύ-
πτουν, αναφερόµενος εµµέσως στον διαβόητο ν. 330 του
µακαρίτη του Λάσκαρη και στο άρθρο 37. Όµως και εκεί δεν κά-
νατε αυτό που οφείλατε, δηλαδή να περιγράψετε τις ανάγκες
που είχαν ανακύψει στην Κρήτη, στα νησιά και να ζητήσετε συ-
γκεκριµένη φροντίδα, από τη µεριά των απεργών ναυτικών για
την αντιµετώπιση αυτών των προβληµάτων. Αντίθετα, επικαλού-
µενος αυτά τα προβλήµατα ζητήσατε την αναστολή της απερ-
γίας και των απεργιακών κινητοποιήσεων. Αν όλα αυτά, κύριε
Υπουργέ, δεν συνιστούν σαφή παρέµβαση υπέρ των εφοπλιστών
και εναντίον των απεργών ναυτικών, τι άλλη ερµηνεία µπορεί να
δοθεί σε αυτού του είδους τη συµπεριφορά; Γι’ αυτό και δεν αρ-
κούν οι απαντήσεις που έχετε δώσει. Ο ρόλος που παίζει η Κυ-
βέρνηση σε αυτήν την τελευταία περίπτωση, δεν είναι υπέρ της
κοινωνίας που διεκδικεί, είναι υπέρ της καταστολής κάθε διεκδί-
κησης.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΙΑΜΑΝΤΙ∆ΗΣ (Υπουργός Θαλασσίων Υποθέ-

σεων, Νήσων και Αλιείας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Χαίροµαι κατ’ αρχάς, γιατί στη δευτερολογία του ο κύριος συ-

νάδελφος δέχεται ότι δεν αρνήθηκα να έρθω εδώ, όπως λέει
στην ερώτησή του, αλλά τον ενηµέρωσα. Στην ερώτηση λέτε ότι
αρνήθηκα να έρθω εδώ, ενώ δεν ήταν έτσι. Άρα, λοιπόν, η ερώ-
τησή σας έχει ένα στοιχείο, το οποίο δεν είναι ακριβές.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Το ίδιο είναι, κύριε Υπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΙΑΜΑΝΤΙ∆ΗΣ (Υπουργός Θαλασσίων Υποθέ-

σεων, Νήσων και Αλιείας): ∆εύτερον, χαίροµαι που δέχεστε
πολλά από αυτά που είπα, αλλά και ορισµένα από αυτά που εί-
πατε, είναι ανακριβή και θα σας πω ποια.

Πρώτα απ’ όλα, ξέρετε πολύ καλά ότι δεν έχω δικαίωµα σαν
Υπουργός να παρέµβω σε διαπραγµάτευση. Το ξέρετε και αυτά
που λέτε δεν είναι σωστά ότι παρεµβαίνω. Εγώ έκανα προσπά-
θεια να βρεθεί λύση. Αυτό δεν σηµαίνει ότι πήρα τη θέση του
ενός ή του άλλου, όπως ισχυρίζεστε.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ναι, αλλά έχουµε…
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΙΑΜΑΝΤΙ∆ΗΣ (Υπουργός Θαλασσίων Υποθέ-

σεων, Νήσων και Αλιείας): Όχι. ∆ιότι εγώ έστειλα και επιστολή
στην ΠΝΟ και απάντησε στις 26 του µηνός. Προφανώς δεν θα
σας τη δώσανε.

Όλα αυτά, λοιπόν, γίνανε κανονικά και µέσα από το πνεύµα να
βρεθεί µία λύση, για να µη ταλαιπωρείται ο ελληνικός λαός, να
µην έχουµε αυτά τα φαινόµενα που ζήσαµε όλοι, που δυστυχώς
φαίνεται ότι εσείς δεν τα είδατε και στην τηλεόραση. ∆εν είδατε
τι συνέβαινε στην Κρήτη, στα νησιά, ∆εν ακούσατε ότι υπήρχαν
άταφοι νεκροί, έντεκα άταφοι νεκροί. ∆εν το καταλαβαίνω αυτό.
∆ηλαδή αυτά δεν τα ακούσατε εσείς; Ούτε και σε αυτό ακόµα το
θέµα δεν µπόρεσαν να δώσουν λύση. Συνεπώς η πρόταση που
µου λέτε εσείς ότι έκανα για αναστολή, βεβαίως την έκανα. Τους
πρότεινα για τρεις ηµέρες, γιατί παρουσία µου είχαν βρει µία
κοινή φόρµουλα σε ορισµένα σηµεία. ∆έχθηκε η µία πλευρά να
δώσει το 2%, όταν δεν το έδινε, µέχρι εκείνη τη στιγµή, πλην
όµως, η απόφαση της ΠΝΟ ήταν να πάει µε 11/4 σε νέα απεργία.

Κάτω, λοιπόν, από αυτές τις συνθήκες ήταν αδύνατο να συ-
νεχίσουµε να παρακολουθούµε, ως θεατές, αυτήν την κατάσταση
και γι’ αυτό πήραµε αυτήν την απόφαση, η οποία ήταν µία από-
φαση που την χαιρέτησε όλος ο ελληνικός λαός, µε ελάχιστες
εξαιρέσεις από την πλευρά της παράταξή σας, διότι έδωσε λύση

στα µεγάλα προβλήµατα που είχαν οι νησιώτες µας αποκοµµένοι
από την Ελλάδα, Οι αγρότες µας, οι παραγωγοί έβλεπαν την πα-
ραγωγή τους να καταστρέφεται και εµείς απαθείς να καθόµαστε
και να βλέπουµε αυτή την κατάσταση; Αυτό δεν µπορούσε να συ-
νεχιστεί.

Εν πάση περιπτώσει, για να ξέρετε και κάτι, πρέπει να πω ότι
κρίνω θετική τελικά τη στάση της ΠΝΟ, ότι έστω και την τελευ-
ταία στιγµή ανέστειλε την απεργία, µετά από οκτώ ηµέρες και
όχι µετά από τέσσερις, όπως είπατε. Αυτό είναι θετικό, όπως επί-
σης θετικό είναι το ότι δεν έγινε κανένας τραυµατισµός, κανένα
επεισόδιο. Ήταν µία ειρηνική διαµαρτυρία, όπως και η επόµενη
ηµέρα στο λιµάνι. Παρ’ όλα αυτά, όµως, αυτή η κατάσταση δεν
σηµαίνει ότι εµείς δεν θα έρθουµε σε επαφή σαν Υπουργείο για
να µπορέσουµε να δώσουµε λύσεις, γιατί εµείς είµαστε εδώ για
να δίνουµε λύσεις, κύριε συνάδελφε, και όχι για να παρακολου-
θούµε τα γεγονότα. Και οι λύσεις δίνονται δηµοκρατικά, όπως εί-
µαστε µία δηµοκρατική εκλεγµένη Κυβέρνηση, για την
ικανοποίηση του κοινωνικού συνόλου.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Επίκαιρες ερωτήσεις δεύτερου κύκλου:
Η πρώτη µε αριθµό 248/29-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αθανα-
σίου Παπαγεωργίου προς τους Υπουργούς Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων και Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων
στέγασης των σχολικών µονάδων στην Πιερία κ.λπ., δεν θα συ-
ζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η δεύτερη µε αριθµό 270/30-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ζήση Τζηκαλάγια προς τον
Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε τις κρί-
σεις των προϊσταµένων στα Ελληνικά Ταχυδροµεία κ.λπ., επίσης
δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και δια-
γράφεται.

Θα συζητηθεί τώρα η τρίτη µε αριθµό 284/30-11-2010 επίκαιρη
ερώτηση της Βουλευτού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας κ. Λιάνας Κανέλλη, προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνι-
κής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τα βιβλιάρια υγείας των εικαστικών
καλλιτεχνών κ.λπ..

Στην επίκαιρη ερώτηση της κ. Κανέλλη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός κ. Τιµοσίδης.

Το λόγο έχει η κ. Κανέλλη, για να παρουσιάσει σύντοµα την
επίκαιρη ερώτησή της.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κύριε Υφυπουργέ, είναι η τέταρτη, πέµπτη
φορά που καταθέτουµε αυτήν την ερώτηση. Και πιστέψτε µε είναι
ακατανόητο, γιατί συνεχίζετε µία λανθασµένη και θα σας έλεγα
δολοφονική πολιτική, η οποία βασίζεται -δυστυχώς τα πρώτα
προβλήµατα εµφανίστηκαν επί Νέας ∆ηµοκρατίας το 2005-2006-
επάνω σε µία κοινή υπουργική απόφαση που αναγνωρίζει το δι-
καίωµα των καλλιτεχνών, των επισήµως αναγνωρισµένων εικα-
στικών καλλιτεχνών –µιλάµε για επτακόσια έως οκτακόσια άτοµα,
κυρία Πρόεδρε- που είναι µέλη του Επιµελητηρίου Εικαστικών
Τεχνών Ελλάδας.

Οι άνθρωποι αυτοί –και δεν θα αναγκαστώ να πάω στην ιστο-
ρία, εάν χρειαστεί θα πάω στη δευτερολογία µου- χρήζουν και
έχουν αναγνωρισµένη επισήµως µε κοινή υπουργική απόφαση
την ανάγκη να έχουν βιβλιάριο υγείας, δωρεάν ιατροφαρµακευ-
τική περίθαλψη. Η Νέα ∆ηµοκρατία τους έβαλε κάποια στιγµή
στα άτοµα χαµηλού εισοδήµατος. Κοιτάξτε, η τέχνη δεν είναι
αναπηρία. Οι άνθρωποι αυτοί -είναι η αλήθεια- δεν έχουν πελά-
τες. Ό,τι παράγουν ως έργο είναι παρακαταθήκη, σε εµάς µένει.
Αυτό ισχύει και γι’ αυτούς που έρχονται εδώ για τρία χρόνια και
δεν είναι από χώρες-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Υπάρχει η
εγκύκλιος. Πάνε να βγάλουν ότι πολλοί από αυτούς είναι χρο-
νίως πάσχοντες. Το βιβλιάριο αυτό ενέχει και την έννοια της
ασφάλισης, γιατί αυτοί δεν είναι ασφαλισµένοι. Αυτοί που έρχο-
νται εδώ και µένουν για τρία χρόνια αναγκάζονται –εσείς µιλάτε
για διαφάνεια- και πάνε και βρίσκουν εικονικό εργοδότη, για να
πάρουν εικονικό ΙΚΑ. Αρχίζουν και τους ζητάνε απίθανα πράγ-
µατα. Φορολογικές δηλώσεις, χίλια δύο, εισοδήµατα, εισοδηµα-
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τικά κριτήρια. Μη µου πείτε ότι αυτός ο τόπος, ο οποίος παίζει,
διαφηµίζει «live your myth in Greece» δηλαδή, «ζήσε το µύθο σου
στην Ελλάδα», δεν είναι σε θέση να αντέξει τους καλλιτέχνες του
ιατροφαρµακευτικώς. Υπάρχουν καλλιτέχνες, οι οποίοι σώθηκαν
επειδή είχαν αυτό το βιβλιάριο, µε ότι ταλαιπωρία συνεπάγεται.
Και δεν είναι ο καλλιτέχνης –πιστέψτε µε- ο οποίος θα πάει
επειδή έχει µία γρίπη στο ΙΚΑ, για να σας επιβαρύνει. Χρειάζεται
µία διευκρινιστική εγκύκλιος, τίποτε παραπάνω. Οι αποφάσεις
είναι ειληµµένες από το κράτος. Υπάρχουν κοινές υπουργικές
αποφάσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κυρία Πρόεδρε, είναι το θέµα λιγάκι ευαίσθητο. ∆εν κάνω κα-
τάχρηση του χρόνου. Άλλωστε δεν πνιγόµαστε για τριάντα δεύ-
τερα εδώ.

Η Ιλιάδα και η Οδύσσεια έχουν θρέψει τον κόσµο. Υπήρχαν άν-
θρωποι που την αποµνηµόνευαν. Αφήστε µε, λοιπόν, τρία πράγ-
µατα θέλω να πω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε κυρία
συνάδελφε.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Οι καλλιτέχνες δεν µπορεί να ασφαλίζονται
µε κριτήρια αντίστοιχα. Ο νόµος για παράδειγµα τους αναγνω-
ρίζει το δικαίωµα να µην είναι στο ΤΕΒΕ, το σηµερινό ΟΑΕ. ∆εν
µπορεί, λοιπόν, να πηγαίνουν στις υπηρεσίες και να πρέπει να
προσκοµίσουν χαρτιά. Μιλάµε χονδρικά για επτακόσιους έως
οκτακόσιους ανθρώπους που πολλοί από αυτούς πεθαίνουν κυ-
ριολεκτικά στην ψάθα. ∆εν βγαίνουν αυτοί, δεν έχουν συγκεκρι-
µένο πελάτη. Το ζήτηµα είναι ηθικής τάξης. ∆ηµιουργεί ένα
φαύλο κύκλο, απογοητεύει ανθρώπους και κυρίως –πιστέψτε µε-
συκοφαντεί τη χώρα αυτήν καθ’ εαυτήν. ∆εν µπορεί µία χώρα να
µην µπορεί να παράσχει και να παρέχει συνεχώς ιατροφαρµα-
κευτική περίθαλψη στους ζωγράφους και στους γλύπτες που
διαθέτει επισήµως αναγνωρισµένους. Και ξέρετε ότι η βεβαίωση
από το επιµελητήριο ισχύει.

Εγώ θα καταθέσω στα Πρακτικά προς διευκόλυνσή σας από-
φαση και του Σώµατος Επιθεωρητών Ελεγκτών της ∆ηµόσιας ∆ι-
οίκησης, το οποίο έχει αποφανθεί θετικώς υπέρ αυτής της
ιστορίας. ∆ηλαδή, µιλάµε για κάτι θεσµικώς και ουσιαστικώς κα-
τοχυρωµένο. ∆εν θέλω να µιλήσω παραπάνω, θα τα πω στη δευ-
τερολογία µου. Μία διευκρινιστική επιτακτική εγκύκλιος για τη
σωτηρία αυτών των ανθρώπων, πολλοί από τους οποίους µπο-
ρεί και να έχουν και ένα σπίτι, κύριε Υπουργέ.

∆εν µπορεί να λέει ένα κράτος ότι για να ζωγραφίσεις ή για να
φτιάξεις ένα γλυπτό, επειδή αρρώστησες και δεν έχεις περί-
θαλψη, πρέπει να πουλήσεις το σπίτι σου ή ενδεχοµένως τα
πέντε τετραγωνικά υπόγειο που έχεις για να παράγεις τέχνη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε την κ.
Καννέλη.

Ο κ. Τιµοσίδης έχει το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Κυρία συνάδελφε, σας ευχαριστώ για την ερώ-
τηση γιατί πριν λίγες µέρες είχαµε ένα τέτοιο παράπονο –µε την
πραγµατική έννοια της λέξεως- που µου δηµιούργησε αγανά-
κτηση καθώς και ντροπή –δεν σας το κρύβω- γιατί ο άνθρωπος
ο οποίος παραπονέθηκε ήταν ένας παρά πολύ αξιόλογος καλλι-
τέχνης του εικαστικού χώρου.

Εγώ θα κάνω µόνο την εξής παραδοχή και θέλω να πιστέψετε
ότι γίνεται και από καρδιάς, γιατί το πιστεύω προσωπικά, αλλά
και γιατί στο Υπουργείο αυτή είναι η δική µας αντίληψη, ότι για
τους πνευµατικούς δηµιουργούς έχουµε την υποχρέωση, το λι-
γότερο, να τους εξασφαλίσουµε το κατάλληλο περιβάλλον, ώστε
να µπορούν να παράγουν αυτό που βγαίνει µέσα από την ψυχή
τους, δηλαδή το καλλιτεχνικό τους έργο. Ένα έργο το οποίο είναι
παρακαταθήκη της ίδιας της χώρας, και πολιτιστική µας κληρο-
νοµιά. Σε αυτήν τη λογική, λοιπόν, θεωρώ παρά πολύ θετικό ότι
από το 1989, αλλά και µε αναθεωρήσεις κατά καιρούς -για να
βελτιωθεί, αν θέλετε, ο τρόπος µε τον οποίο θα πρέπει να χορη-
γείται- έγιναν διάφορες ΚΥΑ και το 2006 και το 2008 και το 2009
και έχει δοθεί αυτή η αρµοδιότητα στη Νοµαρχιακή Αυτοδιοί-
κηση. Επειδή υπήρχαν οι παρεξηγήσεις υπήρχαν όλες αυτές οι
διευκρινίσεις που αναφέρατε, που δεν προλάβατε να τις πείτε

ακριβώς, αλλά τις έχετε αναφέρει. Είναι τα τέσσερα ερωτήµατα
που θέτετε στην ουσία.

Να πάρω το πρώτο ερώτηµά σας. Ζητούν φορολογικές δηλώ-
σεις και άλλα δικαιολογητικά. ∆εν πρέπει να ζητούν τίποτα απο-
λύτως. Είναι ξεκάθαρη η ΚΥΑ, ξεκάθαρη η διάταξη. Είναι λάθος
η ερµηνεία των υπαλλήλων της πρόνοιας της Νοµαρχιακής Αυ-
τοδιοίκησης, η οποία σε λίγο θα γίνει περιφέρεια και θα αλλάξει.

Το δεύτερο ερώτηµα που θέσατε και είναι πολύ σηµαντικό επί-
σης είναι ότι τους ζητούν αρνητικές βεβαιώσεις ασφάλειας. Μα
δεν απαιτείται ασφαλιστική ενηµερότητα, ούτε ασφαλιστικό βι-
βλιάριο, διότι, πολύ σωστά αναφέρατε και εσείς και αυτό το έχει
ξεκαθαρίσει και το Υπουργείο Εργασίας, δεν είναι υποχρεωτική
η ασφάλισή τους στον ΟΑΕΕ, στο πρώην ΤΕΒΕ δηλαδή ή και
οπουδήποτε αλλού. Σε ποιο ΙΚΑ να πάνε εξάλλου µιας και ο καλ-
λιτέχνης, ο δηµιουργός δεν έχει εργοδότη, αλλά δεν έχει και µό-
νιµους τακτικούς πελάτες από τους οποίους θα µπορεί να έχει
έναν τρόπο συναλλαγής.

Συνεπώς και οι δυο περιπτώσεις που αναφέρατε κακώς, κάκι-
στα ταλαιπωρούν αυτούς τους ανθρώπους.

Επειδή αναφέρθηκα σε πολύ συγκεκριµένα πράγµατα εµείς,
πολύ σύντοµα θα το δείτε, στέλνουµε διευκρινιστική εγκύκλιο
όπου θα ξεκαθαρίζουµε αυτό το θέµα προς όλες τις Νοµαρχια-
κές Αυτοδιοικήσεις για να πάει στην κοινωνική πρόνοια και να
λύσει αυτό το πρόβληµα.

Το τρίτο ερώτηµα που θέσατε έχει να κάνει µε το γεγονός ότι
αν κάποιοι από αυτούς έχουν δικό τους άνθρωπο, αν είναι ο σύ-
ζυγος ή είναι παιδιά γονιών που µπορούν να τους ασφαλίσουν,
εκεί τους ασφαλίζουν και εκεί ζητείται αυτή η δυνατότητα. Όµως
και αυτό δεν πρέπει να είναι πρόβληµα ώστε να µπορεί να τους
δοθεί στο κάτω-κάτω και ιατροφαρµακευτική περίθαλψη και βι-
βλιάριο ασθενείας.

Στη δευτερολογία µου θα συνεχίσω και στα άλλα ερωτήµατα.
Απλώς θέλω να σας δηλώσω ότι ήταν πολύ εύστοχο το ότι θέ-
τετε το θέµα. Είναι µια καλή αφορµή γιατί και η γραφειοκρατία
καµµία φορά θέλει να την κινήσεις λίγο πιο έντονα και να έχεις
και τα ερεθίσµατα. Γι’ αυτό σας ευχαριστώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Το λόγο έχει η ερωτώσα Βουλευτής κ. Καννέλη.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: ∆εν συνηθίζω να ευχαριστώ δηµοσίως από

το Βήµα, εκτός και αν κάποιος δεσµευτεί, όπως δεσµευτήκατε
εσείς –και νοµιµοποιούµαι να το θεωρήσω δέσµευση, κυρία Πρό-
εδρε- ότι τα ερωτήµατα οφείλουν να απαντηθούν µε µια απολύ-
τως διευκρινιστική και µάλιστα λόγω «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» τώρα,
εγκύκλιο από το Υπουργείο σας.

Έχω δύο προτάσεις. Υπάρχει ένα παράπονο από τους εικα-
στικούς καλλιτέχνες. Ουδέποτε δέχθηκε το Υπουργείο σας να
τους ακούσει. Επειδή εκκρεµούν ζητήµατα συνταξιοδοτικά,
ασφαλιστικά –ξέρετε τι εννοώ- και υπάρχει αυτός ο µύθος στην
Ελλάδα ότι ο καλλιτέχνης πρέπει να πεθαίνει έτσι, ώστε µετά να
διαβάζουν οι απόγονοί του στις οικονοµικές εφηµερίδες, στο
Χρηµατιστήριο των Sotheby’s, οι µεγαλοκαρχαρίες, πόσα λεφτά
πάει ο τάδε και ο τάδε πίνακας, µε συγγενείς ενδεχοµένως, οι
οποίοι δεν είχαν ποτέ, γιατί αυτά ανήκουν όντως στην πατρίδα,
κατά αυτήν την έννοια, αφού δεσµευτήκατε τόσο θετικά, δε-
χθείτε και να τους δείτε πριν στείλετε και την εγκύκλιο, για να
είναι διευκρινιστική.

Το δεύτερο δεν είναι πρόταση. Είναι για να καταγραφεί στα
Πρακτικά και να δικαιολογεί και το δικό µας ερώτηµα ως Κοµ-
µουνιστικό Κόµµα και τη δική σας απάντηση που –ευχάριστη έκ-
πληξη- είναι θετική. Οφείλουµε να µάθουν στα σχολεία για την
εκτίµηση του καλλιτέχνη, µια ιστορία που δεν πέρασε ποτέ.

Τον Αλκιβιάδη τον ξέρουν όλοι για την κοπή των κεφαλών του
Ερµού. Ξέρουµε την ιστορία µόνο στο πολιτικό και στρατιωτικό
της σκέλος. Το γεγονός είναι ότι η Αθηναϊκή ∆ηµοκρατία, αυτή η
όποια Αθηναϊκή ∆ηµοκρατία της εποχής, έκατσε τον Αλκιβιάδη
στο σκαµνί, κύριε Υπουργέ, γιατί ως «golden boy» της εποχής
είχε λεφτά και αγόρασε ένα ζωγράφο, ο οποίος ήταν ο καλύτε-
ρος της εποχής. Γιατί τότε δεν ήταν άσπρα τα µάρµαρα. Τα ζω-
γράφιζαν τα σπίτια. Τον αγόρασε, λοιπόν, και του είπε «θα
ζωγραφίζεις µόνο για µένα». Έγινε αυτό που σήµερα λέµε ιδιο-
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κτήτης του ζωγράφου, του ταλέντου του και µεγαλοχορηγός. Και
τον έκατσε ο ∆ήµος της Αθήνας στο δικαστήριο και έχασε ο Αλ-
κιβιάδης γιατί ουδείς είχε το δικαίωµα να στερήσει το ταλέντο
και την τέχνη από την πόλη, δηλαδή από τους πολίτες.

Με αυτήν την έννοια η παρακαταθήκη αυτών των ανθρώπων
ούτως ή άλλως είναι εθνική περιουσία. ∆εν µπορεί να είναι όλα
µέσα στο χρηµατιστήριο και µάλιστα στο χρηµατιστήριο της τέ-
χνης το οποίο γίνεται παρά πολλές φορές σε κρίσιµες περιό-
δους, όπως είναι και εδώ, η πεµπτουσία της εκµετάλλευσης του
ανθρώπου από άνθρωπο και ειδικά στο επίπεδο της ψυχής και
του χαρίσµατος.

Αυτήν την ιστορία, αν θέλουµε να γράψουµε ιστορία, οφεί-
λουµε να τη διδάσκουµε στα παιδιά µας µαζί µε τις κεφαλές του
Ερµού και τη Σικελική εκστρατεία.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Λιάνα Καννέλη καταθέτει για
τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε την κ.
Καννέλη.

Ο κ. Τιµοσίδης έχει το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Η κ. Καννέλη είναι γνωστό ότι πάντοτε τα επιχει-
ρήµατά της τα στηρίζει σε πάρα πολύ σηµαντικά γεγονότα που
συνήθως διαφεύγουν από την καθηµερινή µας…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έκανε συγκεκριµένες
προτάσεις.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κοινή µας περιουσία είναι.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Είναι κοινή µας περιουσία, αλλά ξέρετε πολύ
καλά ότι δεν την ξέρουµε τόσο καλά όλοι και δεν την µαθαίνουµε
όπως πρέπει να την µάθουµε.

Εγώ κάνω αποδεκτό το αίτηµα της συνάντησης. Θεωρώ ότι
είναι κάτι που και υποχρέωσή µας είναι, αλλά είναι και πολύ εύ-
κολο να γίνει. Να είστε βέβαιοι ότι θα γίνει και αυτό είναι το ευ-
κολότερο.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Για δε το άλλο το οποίο συζητάτε, νοµίζω ότι την πρότασή σας
µπορεί να την συµπληρώσουν και άλλες προτάσεις παρόµοιου
χαρακτήρα που γίνονται εδώ µέσα στην Βουλή. Εγώ θυµάµαι ότι
µια καλή προσπάθεια είχε ξεκινήσει µε την αείµνηστη Μελίνα
Μερκούρη. Ήταν ένα καλό ερέθισµα, γιατί ήταν και ένα δηµόσιο

πρόσωπο. Ξέρετε πώς γίνονται αυτά. Υπάρχει ενθουσιασµός
στην αρχή, τρέχουµε όλοι, µετά ατονεί και πρέπει να χρειαστεί να
ξανακυλήσει πάλι από την αρχή το νερό.

Παρ’ όλα αυτά όµως είναι ένα καλό ερέθισµα. Εγώ θα το µε-
ταφέρω και στο Υπουργείο Παιδείας µε το οποίο θέλω να σας
διαβεβαιώσω ότι ξεκινήσαµε µια πολύ καλή προσπάθεια σε επί-
πεδο καθαρά δηµόσιας υγείας, πρόληψης δηλαδή σε θέµατα
διατροφής, παχυσαρκίας και όχι µόνο. Ελπίζω και εκτιµώ ότι αυτό
θα έχει αποτέλεσµα, γιατί έχει σωστές βάσεις και υπάρχει και η
διάθεση από την πλευρά του Υπουργείου Παιδείας. Θα αναφέρω
και αυτό γιατί η συνάντηση θα γίνει σίγουρα και θα σας ενηµε-
ρώσω κιόλας, γιατί πιστεύω θα έχετε να µας προτείνετε κάτι πε-
ρισσότερο από αυτά, γιατί η ώρα δεν µας παίρνει τώρα να τα
πούµε.

Θα αναφερθώ όµως στο τέταρτο ερώτηµα που θέσατε, στο
θέµα των µη οµογενών, δηλαδή των αλλοδαπών εικαστικών καλ-
λιτεχνών. Εκεί υπάρχει ο νόµος ο οποίος υπερισχύει του νόµου
που δίνει τη δυνατότητα να πάρει κάποιος την παραµονή για λό-
γους υγείας. Εδώ υπάρχει και µια διασταλτικότητα, όταν πρό-
κειται για τέτοιες περιπτώσεις. Θέλω να σας το διαβεβαιώσω
γιατί το ρώτησα. Το έχουν κάνει ξεπερνώντας, αν θέλετε, πολ-
λές φορές το τυπικό. Από κει και πέρα όµως δεν µπορεί να δε-
σµευτεί κανείς και να πει ότι όταν δεν υπάρχει νόµιµη διαδικασία
να αποδοθεί η παραµονή, ότι µπορείς να προχωρήσεις στο δεύ-
τερο βήµα που είναι η χορήγηση βιβλιαρίου. Αυτό όµως είναι ένα
άλλο ζήτηµα που µπορεί να ξεπεραστεί, όπως σας είπα.

Επίσης, θέλω να σας πω ότι το τελευταίο ερώτηµα δεν αφορά
το δικό µας Υπουργείο, για το ασφαλιστικό και το συνταξιοδο-
τικό. Είναι βέβαια ερώτηση προς την Κυβέρνηση. Το έχει υπ’ όψιν
του και ο Υπουργός -γιατί µιλήσαµε- και η κ. ∆ρέττα που είναι η
αρµόδια Γενική Γραµµατέας και το χειρίζεται.

Νοµίζω, λοιπόν, ότι ήταν µια καλή ευκαιρία να βάλουµε αυτά τα
πράγµατα στη θέση τους.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, η τέταρτη µε αριθµό 280/30-11-2010 επίκαιρη ερώτηση
της Βουλευτού του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ουρανίας
Παπανδρέου-Παπαδάκη, προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε τις περικοπές
στα επιδόµατα των πολυτέκνων και τριτέκνων οικογενειών κ.λπ.
δεν συζητείται λόγω αναρµοδιότητας και διαγράφεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Εισερχόµεθα στην ηµε-
ρήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 8/17-11-2010 επερώτηση των Βου-
λευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας κυρίων Γεωργίου Καρασµάνη, Μι-
χαήλ Χαλκίδη, Αλέξανδρου ∆ερµεντζόπουλου, Νικολάου
Παναγιωτόπουλου, Αλέξανδρου Κοντού, ∆ηµητρίου Σταµάτη,
Ευστάθιου Κωνσταντινίδη, Ζήση Τζηκαλάγια, Κωνσταντίνου Κόλ-
λια, Μιχαήλ Παπαδόπουλου, Μάριου Σαλµά, Κωνσταντίνου Κα-
ραγκούνη, Θεόφιλου Λεονταρίδη και Γεωργίου Κασαπίδη προς
τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τις
αποζηµιώσεις σε πληγέντες σπαραγγοκαλλιεργητές και δεν-
δροκαλλιεργητές για τις ζηµιές της άνοιξης του 2009.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μιχαήλ
Χαλκίδης.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΑΛΚΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είναι γεγονός ότι στην οικονοµική συγκυρία

που διανύουµε η λήξη οποιασδήποτε συζήτησης γύρω από οι-
κονοµικά θέµατα µοιάζει δυστυχώς προδιαγεγραµµένη. Αν πρό-
κειται το κράτος να ζητήσει χρήµατα είναι προδιαγεγραµµένο ότι
οι πιο ευπαθείς κοινωνικές οµάδες θα κληθούν να τα καταβάλ-
λουν είτε είναι συνταξιούχοι, είτε είναι µισθωτοί είτε είναι –τε-
λευταία-πολύτεκνοι και τρίτεκνοι κ.ο.κ.. Αν πρόκειται το κράτος
να δώσει χρήµατα είναι προδιαγεγραµµένο ότι θα ανατρέξετε
στους όρους του µνηµονίου των δανειστών µας, θα επικαλε-
στείτε την οικονοµική κρίση και θα κλείσετε έτσι την κουβέντα.
Αυτή είναι η τακτική, τουλάχιστον, που ακολουθείτε µέχρι σή-
µερα ως Κυβέρνηση.

Μέρα µε τη µέρα γίνεται όλο και πιο σαφές και δικαιολογείται
το µεγάλο «όχι» που δηλώσαµε εδώ στη Βουλή για τα νέα µέτρα.
Όχι γιατί δεν κρίναµε απαραίτητη τη βοήθεια από τους δανειστές
µας, αλλά ακριβώς, κύριε Υπουργέ, γιατί οι όροι της βοήθειας
ξέραµε και το ξέρατε κι εσείς ότι θα µας οδηγήσουν σε ένα πλή-
ρες αδιέξοδο και σε ένα φαύλο κύκλο.

Οφείλετε, κύριε Υπουργέ, να µας ξεκαθαρίσετε ως Κυβέρνηση
µε σαφήνεια και χωρίς περιστροφές αν υπάρχει περίπτωση –και
µιλώ για τον τοµέα της γεωργίας- να δράσει το κράτος αυτο-
βούλως και να υλοποιήσει πολιτικές, που θα λύσουν προβλήµατα
ή τελικά οποιαδήποτε διεκδίκηση από δω και στο εξής θα συνα-
ντά µονότονα την άρνηση της Κυβέρνησης λόγω της κρίσης; ∆εν
θέλω να προδικάσω την απάντησή σας στη σηµερινή µας επε-
ρώτηση. Φοβάµαι ωστόσο, αν κρίνω από την µέχρι τώρα πορεία
του κυβερνητικού έργου και στον τοµέα της γεωργίας, όπως και
σε όλους τους τοµείς, ότι η συζήτηση δεν θα µας βγάλει για µια
ακόµη φορά πουθενά.

Κύριε Υπουργέ, οι σπαραγγοκαλλιεργητές και οι δενδροκαλ-
λιεργητές σε όλη τη χώρα έχουν υποστεί σοβαρές ζηµιές στην
παραγωγή τους και κατ’ επέκταση είχαν απώλεια εισοδήµατος
για τις οικογένειές τους, αλλά και για τις τοπικές κοινωνίες από
τις δυσµενείς καιρικές συνθήκες της άνοιξης του 2009. Στις 13
Μαΐου 2010 καταθέσαµε επερώτηση µε πρώτο τον συνάδελφο
που θα έρθει σε λίγο -καθυστέρησε λόγω των κυκλοφοριακών
προβληµάτων- τον κ. Καρασµάνη τον συνάδελφο από την Πέλλα,
για να αποζηµιωθούν όλοι αυτοί οι παραγωγοί λόγω του ότι οι
δυσµενείς καιρικές συνθήκες τους προκάλεσαν σοβαρές ζηµιές
στην παραγωγή.

Αυτό το ζητήσαµε όχι γιατί το επιθυµούσαν οι σπαραγγοκαλ-
λιεργητές και οι δενδροκαλλιεργητές ή γιατί θέλαµε να κάνουµε
αντιπολίτευση στην Κυβέρνηση, αλλά γιατί από τα επίσηµα στοι-
χεία που έχει ο ΕΛΓΑ διαφαίνονταν ότι οι ζηµιές στους σπαραγ-
γοκαλλιεργητές σε όλη τη χώρα ξεπερνά το 45%, στους δε,
δενδροκαλλιεργητές από περιοχή σε περιοχή κυµαίνεται από
45% µέχρι και 90%.

∆υστυχώς, όµως, εδώ και ενάµιση χρόνο αυτή η επερώτηση,
παρ’ ότι είχε έρθει, δεν συζητήθηκε από την προηγούµενη ηγε-
σία του Υπουργείου παρ’ ότι η προηγούµενη ηγεσία του Υπουρ-
γείου και η Υπουργός, η κ. Μπατζελή είχε δεσµευτεί ότι θα
προχωρήσετε σε αποζηµίωση αυτών των παραγωγών. Μέχρι
στιγµής δεν έχει γίνει τίποτα και έρχεται στη Βουλή η συζήτηση

της επερώτησης αυτής µετά από την υπογραφή όλων των συνα-
δέλφων Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας, γιατί πιστεύουµε ότι
θέτει ένα φλέγον ζήτηµα για µια µερίδα συµπολιτών µας και µά-
λιστα µεγάλη. Και αναγκάζεται η Νέα ∆ηµοκρατία σήµερα να επι-
σηµάνει το αυτονόητα, κύριε Υπουργέ, ότι δηλαδή κανείς δεν
µπορεί να παίξει –επιτρέψτε µου την έκφραση- µε τα καιρικά φαι-
νόµενα, αλλά ούτε και να τα δαµάσει παίρνοντας επαρκείς προ-
φυλάξεις.

Μέχρι σήµερα το κράτος ήταν αρωγός. Και όταν λέω µέχρι σή-
µερα, κύριε Υπουργέ, αναφέροµαι στα πεντέµισι χρόνια της κυ-
βέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας. Και µη µου επικαλεστείτε ότι
παραλάβατε από τον ΕΛΓΑ ένα χρέος 4 δισεκατοµµυρίων, διότι
αν µέσα στα τόσα δισεκατοµµύρια που χρωστάει το κράτος -300
και στα άλλα 150, στα 450- είναι 4 δισεκατοµµύρια που οφείλει ο
ΕΛΓΑ στο κράτος για να αποζηµιώσει επί τόσα χρόνια κατ’ εξαί-
ρεση τους ανθρώπους που έχασαν την παραγωγή τους, τότε
είναι ελάχιστα τα χρήµατα αυτά. Χαλάλι στους αγρότες µας!

Το ίδιο το κράτος, γιατί στα µάτια του πολίτη, κύριε Υπουργέ,
το ίδιο το κράτος και η διοίκηση είναι ενιαία, είναι µία ενότητα,
διαπιστώνει επισήµως µείωση της παραγωγής του σπαραγγιού
σχεδόν στο µισό -αυτό το λέει ο ίδιος ο ΕΛΓΑ- ενώ στις δενδρο-
καλλιέργειες διαπιστώνει κατά τόπους µέχρι και ολοκληρωτική
καταστροφή µετά από τις ζηµιές της άνοιξης του 2009, όπως
είπα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Πώς σχεδιάζετε, κύριε Υπουργέ, να επανορθώσετε ως ένα

κράτος που στέκεται πραγµατικά, αληθινά δίπλα στον πολίτη και
τα προβλήµατά του και ιδιαίτερα τον αγρότη και αποκαθιστά αδι-
κίες, όπως αυτή η αδικία που προκλήθηκε από την φύση και όχι
µε υπαιτιότητα των αγροτών, τη ζηµία που υπέστησαν οι καλ-
λιεργητές αυτοί;

Πώς θα αντισταθµίσετε τις συσσωρευµένες ζηµιές που θα
προκληθούν στις τοπικές κοινωνίες; Γιατί το ξέρετε ότι αλυσι-
δωτά, εφόσον δεν θα πάρουν οι σπαραγγοκαλλιεργητές χρή-
µατα, δεν θα πάρουν και οι δενδροκαλλιεργητές. Και µιλάµε για
περιοχές κατεξοχήν αγροτικές και στις περισσότερες υπάρχουν
µονοκαλλιέργειες. Έχετε αποµυζήσει λόγω και της οικονοµικής
κρίσης και τα λιγοστά εισοδήµατα και των µισθωτών και των συ-
νταξιούχων. ∆εν απέµεινε τίποτα για τις τοπικές κοινωνίες. Αλυ-
σιδωτά, λοιπόν, η τοπική κοινωνία είναι παραπάνω από βέβαιο
ότι θα επηρεαστεί τα µέγιστα και κατ’ επέκταση και οι µικροµε-
σαίοι επιχειρηµατίες, το ίδιο κι αυτοί.

Πώς, λοιπόν, θα αντισταθµίσετε συσσωρευµένες ζηµιές που
θα προκληθούν στις τοπικές κοινωνίες από τη δραµατική µείωση
της αγοραστικής και της καταναλωτικής δύναµης των αγροτών
και των οικογενειών τους; Και σε µια περίοδο ύφεσης πότε να
περιµένουν οι αγρότες την αποζηµίωσή τους; Αν µπορείτε δώστε
µας συγκεκριµένα χρονοδιαγράµµατα, διότι έχει παρέλθει περί-
που ενάµιση χρόνος.

Ευχαριστώ, κύριε Υπουργέ και κύριε Πρόεδρε, για το χρόνο
σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ πολύ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε επιστολή του προς τον Πρό-

εδρο της Βουλής κ. Φίλιππο Πετσάλνικο ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπύρος
Χαλβατζής ενηµερώνει ότι κατά τη συζήτηση της σηµερινής επε-
ρώτησης ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο τον Βουλευτή
κ. Τζέκη Άγγελο.

Επίσης, µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φί-
λιππο Πετσάλνικο ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας
ενηµερώνει ότι κατά τη συζήτηση της παρούσας επερώτησης
ορίζει ως Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπο την Βουλευτή κ. Ευαγ-
γελία Αµµανατίδου.

Στην επερώτηση εκ µέρους του Υπουργείου Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Ιωάννης
Κουτσούκος.

Σειρά έχει τώρα ο συνάδελφος Βουλευτής Καβάλας της Νέας
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∆ηµοκρατίας κ. Νικόλαος Παναγιωτόπουλος, για πέντε λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-

δρε.
Ως εορτάζων την ονοµαστική µου εορτή µπορώ να θεωρήσω

τη σηµερινή συζήτηση…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Χρόνια πολλά και σε

εσάς, κύριε συνάδελφε, και σε όλους τους εορτάζοντες εντός
και εκτός Αιθούσης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Να σας εκµυστηρευτώ ότι
δεν νιώθω άσχηµα που βρίσκοµαι εδώ απόψε και δεν γιορτάζω,
γιατί λαµβάνω αυτήν τη συζήτηση σαν ένα δώρο από την πλευρά
του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης, διότι, πραγµατικά, λίγο
αναπάντεχα ενδεχοµένως, την περιµέναµε από καιρό τη στιγµή
που θα ερχόταν για τη συζήτηση αυτής της ερώτησης. Επιτέ-
λους ήρθε.

Επιτρέψτε µου, για να βοηθήσω τη συζήτηση, να διαφωτίσω
ορισµένες πτυχές του ιστορικού, γιατί είχα την ευκαιρία µαζί µε
καναδυό, αν θυµάµαι καλά, άλλους συναδέλφους να παραστώ
και στη συνάντηση που έλαβε χώρα στις 27-5-2009 µαζί µε πολ-
λούς σπαραγγοπαραγωγούς, οµάδες παραγωγών, αγροτοσυν-
δικαλιστές, προέδρους ενώσεων και αυτοδιοικητικούς
παράγοντες από τους πέντε νοµούς, που παράγουν σπαράγγι
στη χώρα.

Ως γνωστόν, οι νοµοί είναι η Αιτωλοακαρνανία, ο Έβρος, η
Ξάνθη, η Καβάλα, η ∆ράµα και η Ηµαθία. Τι συνέβη το χειµώνα
του 2009 που εξέτρεψε, εξολόθρευσε, θα έλεγα, την παραγωγή
σπαραγγιού; Είχαµε ένα συνδυασµό παραγόντων. Από τη µία ο
χειµώνας στην Ελλάδα ήταν αρκετά σκληρός και αυτό είχε ως
συνέπεια, αντί να εξαχθεί η παραγωγή και να γίνει η συγκοµιδή
περί το τέλος Ιανουαρίου – αρχές Φεβρουαρίου, λόγω των και-
ρικών συνθηκών να αργήσει κατά ένα µήνα και να λάβει χώρα
µέσα στο Μάρτιο. Αντίθετα -και αυτό είναι το σηµαντικό στοιχείο-
στη Γερµανία, η οποία είναι ο πρώτος εξαγωγικός προορισµός
του σπαραγγιού, υπήρξε ένας ασυνήθιστα ζεστός χειµώνας. Αν
δεν κάνω λάθος, αν θυµάµαι καλά από τα στοιχεία, ο µέσος όρος
θερµοκρασιών το µήνα Μάρτιο ήταν περί τους 20 βαθµούς Κελ-
σίου στη Γερµανία. Αυτό είχε ως αποτέλεσµα η γερµανική πα-
ραγωγή να έχει µία ασυνήθιστη, µοναδική πρωιµότητα. Αντί να
συλλεχθεί περί τα τέλη Απριλίου, συλλέχθηκε περί το Φεβρουά-
ριο, αρχές Μαρτίου. Αυτή η συγκυρία των καιρικών συνθηκών
είχε ως αποτέλεσµα η ζήτηση στη Γερµανία να καλυφθεί από το
ντόπιο σπαράγγι και το ελληνικό σπαράγγι να βγει έξω από την
αγορά ή να πουληθεί σε εξευτελιστικές τιµές. Ως εκ τούτου, εί-
χαµε µεγάλη απώλεια εισοδήµατος εκ µέρους των αγροτών πα-
ραγωγών και από εκεί ξεκίνησε το πρόβληµα.

∆εδοµένων αυτών των συνθηκών, επιδιώχθηκε και έγινε µία
συνάντηση, όπως σας είπα, τέλος Μαΐου στο Υπουργείο Αγροτι-
κής Ανάπτυξης µε Υπουργό τότε τον κ. Χατζηγάκη και Υφυ-
πουργό τον κ. Κιλτίδη. Παρών ήταν ο κ. Κιλτίδης. Αναγνώρισε το
πρόβληµα και δεσµεύθηκε να στηρίξει την παραγωγή του σπα-
ραγγιού για τις απώλειες του εισοδήµατος από την υποβάθµιση
της ποιότητας και τη µείωση της παραγωγής λόγω καιρικών συν-
θηκών, λόγοι άλλωστε που αναφέρονται ως λόγοι αποζηµίωσης
από τον ΕΛΓΑ, για το έτος 2009. Η συνάντηση, λοιπόν, πήγε
καλά.

Από εκεί και πέρα, το λόγο είχε ο Υπουργός ο κ. Χατζηγάκης,
ο οποίος ναι µεν προσυπέγραψε τα όσα είχαµε συµφωνήσει µε
τον κ. Κιλτίδη, πλην όµως ζήτησε για την απόδειξη ακριβώς του
ύψους της ζηµιάς της παραγωγής να προσκοµιστεί στο Υπουρ-
γείο και µία µελέτη, την οποία ανέλαβε να εκπονήσει το Πανελ-
λήνιο Ινστιτούτο Σπαραγγιού. Έτσι και έγινε. Καθυστέρησε,
όµως, η δηµοσίευση και η προσκόµιση στο Υπουργείο της µελέ-
της αυτής, µε αποτέλεσµα να φθάσουµε στο Σεπτέµβρη του
2009 και να µας προκύψει η προεκλογική περίοδος. Έτσι, λοι-
πόν, ο κ. Χατζηγάκης δεν πρόλαβε να υπογράψει την απόφαση
που αναγνώριζε και αποζηµίωνε τον Έλληνα σπαραγγοπαρα-
γωγό. Προέκυψαν οι εκλογές, άλλαξε η κατάσταση, άλλαξε η κυ-
βέρνηση.

Η διάδοχος του κ. Χατζηγάκη στο Υπουργείο, η κ. Μπατζελή,
επειδή αναγνώρισε και είχε πλέον και τα στοιχεία στα χέρια της,
συµφώνησε προφορικά, δεσµεύθηκε -θα έλεγα- να αποζηµιω-

θούν όντως οι σπαραγγοκαλλιεργητές για την απώλεια εισοδή-
µατος του 2009. Όµως και εκεί παρατηρήθηκε κάποια καθυστέ-
ρηση. Στο µεταξύ ανέκυψαν και όλα τα δηµοσιονοµικά µας
προβλήµατα -αυτό δεν το αµφισβητούµε- και ως εκ τούτου έµεινε
αυτή η εκκρεµότητα, µία δίκαιη διεκδίκηση -επιτρέψτε µου και
αποδεικνύεται και από όλα τα στοιχεία- από τους σπαραγγοπα-
ραγωγούς στις καλένδες. Ήρθαµε εµείς µε την επερώτηση αλλά
δεν συζητήθηκε όλο αυτό το διάστηµα και χαιρόµαστε πραγµα-
τικά που εσείς έρχεστε εδώ να το συζητήσετε. Άρα απαντήθηκε
το πρώτο ερώτηµα, εάν όντως υπήρξε ζηµιά. Είναι προφανές,
αποδεικνύεται και από τον ΕΛΓΑ και από τη σχετική µελέτη ότι
όντως υπήρξε ασυνήθιστη ζηµιά στο σπαράγγι για την παραγωγή
του 2009.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτού)

Τώρα, το δεύτερο ερώτηµα το οποίο πρέπει να απαντηθεί και
καλείστε εσείς να το αξιολογήσετε –και τελειώνω, κύριε Πρόε-
δρε- είναι κατά πόσον αξίζει τον κόπο το συγκεκριµένο προϊόν
να στηριχθεί. ∆ιότι το αντικείµενο της σύσκεψης δεν ήταν µόνο
η συγκεκριµένη αποζηµίωση στη συγκεκριµένη παραγωγή που
δεν είχαµε καλά αποτελέσµατα, αλλά και πώς ακριβώς, µε ποια
µακροπρόθεσµα µέτρα µπορεί να στηριχθεί το σπαράγγι σαν
ανταγωνιστικό ελληνικό αγροτικό προϊόν και εκεί συµφωνήσαµε
ότι αξίζει τον κόπο και είναι προφανές. Μιλάµε για ένα προϊόν το
οποίο έχει 100% εξαγωγικό προσανατολισµό. ∆εν καταναλώνεται
τόσο στην Ελλάδα όσο στο εξωτερικό. Παρουσιάζει µεγάλη ζή-
τηση ιδίως στις χώρες της Βόρειας Ευρώπης. Είναι ανταγωνι-
στικό. Πωλείται σε καλές τιµές, εφόσον βέβαια γίνει η συγκοµιδή
πρώιµα και δεν καθυστερήσουµε, έτσι ώστε να πέσουµε έξω στις
τιµές µε τις οποίες θα το διαθέσουµε στις αγορές του εξωτερι-
κού. Στηρίζει χιλιάδες θέσεις εργασίας, τόσο στο χωράφι όσο
και στα συσκευαστήρια.

Βέβαια, προβλήµατα στη διάθεση και στη στρατηγική της πώ-
λησης υπάρχουν. Εγώ πάντα υποστήριζα ότι είναι προτιµότερο
να έχεις δέκα ή δεκαπέντε σηµεία πώλησης στο εξωτερικό και
ένα σηµείο παραγωγής και συσκευασίας, παρά το αντίστροφο,
δέκα σηµεία συσκευασίας και ένα σηµείο πώλησης. Αυτό είναι
λάθος, είναι µια διαστρέβλωση του τρόπου προώθησης του προϊ-
όντος. Όµως, αυτά µπορούµε να τα αντιπαρέλθουµε, αν συµ-
φωνήσουµε ότι αυτό το προϊόν αξίζει τον κόπο να στηριχθεί και
πραγµατικά υλοποιήσουµε το σχέδιο στήριξής του στις αγορές
του εξωτερικού.

Είναι ένα προϊόν ανταγωνιστικό. Είναι ένα προϊόν που στηρίζει
το αγροτικό εισόδηµα. Είναι ένα προϊόν που ο λόγος ύπαρξής
του δεν είναι η απορρόφηση αποζηµιώσεων από τον ΕΛΓΑ ή επι-
δοτήσεων από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Ούτε το βλέπει έτσι ο
αγρότης, γιατί υπάρχουν άλλα προϊόντα στην ελληνική αγροτική
πραγµατικότητα, τα οποία δηµιουργούν αυτήν τη διπλή προσ-
δοκία στον αγρότη: «Να εισπράξουµε την επιδότηση ή να γίνει
καµµία καιρική καταστροφή και να εισπράξουµε αποζηµιώσεις
του ΕΛΓΑ». Το σπαράγγι δεν είναι έτσι. Περπατάει από µόνο του
και περπατάει δυνατά. Αξίζει να το υποστηρίξουµε. Να πω και
την άλλη διάσταση, ότι εν τέλει δεν είναι και τόσοι πολλοί οι δι-
καιούχοι αυτής της αποζηµίωσης, δεδοµένου ότι αναπτύσσεται
η παραγωγή σε πέντε µόνο νοµούς, τους οποίους ανέφερα προη-
γουµένως.

Εποµένως, νοµίζω ότι υπάρχουν όλες οι προϋποθέσεις, δεδο-
µένου ότι αποδείχθηκε η ζηµιά, αποδείχθηκε το ασυνήθιστο της
συγκεκριµένης συγκυρίας, για να στηριχθεί ένα προϊόν, το οποίο,
πραγµατικά, µε τις εξαγωγές του τονώνει την αγροτική παρα-
γωγή και µε τα συγκριτικά του πλεονεκτήµατα λόγω πρώιµης συ-
γκοµιδής -όπως σας είπα, γιατί απαραίτητη προϋπόθεση είναι
αυτή- αποτελεί ένα στοιχείο του εθνικού µας πλούτου, το οποίο,
αν το στηρίξουµε, θα οδηγηθούµε σε επαύξηση και ενίσχυση του
εθνικού µας πλούτου. Και σε αυτές τις δύσκολες ώρες που δια-
νύουµε δηµοσιονοµικά, όπου είναι απαραίτητη και κατεπείγουσα
η ανάγκη να εντοπίσουµε τα στοιχεία του εθνικού µας πλούτου
και να τα υποστηρίξουµε σε επίπεδο παραγωγής, νοµίζω ότι είναι
προφανές ότι πρέπει η ηγεσία του Υπουργείου να δει το πρό-
βληµα, να στηρίξει τους σπαραγγοπαραγωγούς, να προκύψουν
κάποιες αποζηµιώσεις, ώστε να παραµείνουν στις καλλιέργειές
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τους και να συνεχίσουν να διαπρέπουν µε αυτό το ελληνικό αγρο-
τικό προϊόν.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, ο κ. Παναγιωτόπουλος οµίλησε οκτώµισι λεπτά. Λόγω
της εορτής του, δεν τον διέκοψα, αλλά παρακαλώ τους µη εορ-
τάζοντες επόµενους οµιλητές να είναι στο χρόνο τους.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν θα δευτερολογήσω,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Όχι, κύριε συνάδελφε,
έχετε δικαίωµα και να δευτερολογήσετε, αλλά οι υπόλοιποι πρέ-
πει να είµαστε στο χρόνο µας.

Παρακαλώ τον Βουλευτή Φλώρινας της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Ευστάθιο Κωνσταντινίδη να πάρει το λόγο για πέντε λεπτά.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πολύ εύλογα ο συνάδελφος ο κ. Χαλκίδης ξεκίνησε την τοπο-

θέτησή του και πολύ εύστοχα διατύπωσε το τι συµβαίνει στο ελ-
ληνικό κράτος σήµερα. Όταν είναι να πάρουµε από οποιαδήποτε
µερίδα πολιτών, τα παίρνουµε αµέσως. Όταν είναι να πληρώσει
το κράτος, κάνουµε ό,τι είναι δυνατόν να µην πληρώσει. Και το
κάνει και στις επιστροφές του ΦΠΑ και στα χρωστούµενα σε επι-
χειρήσεις. Αλλά να το κάνετε, κύριε Υφυπουργέ, στους αγρότες
δεν το χωράει η λογική. Γιατί; Γιατί, όπως αναφέρει και η επε-
ρώτησή µας, αναγκαστήκαµε να επανέλθουµε για µια συζήτηση,
η οποία αφορά τις αποζηµιώσεις για τις οποίες, όπως ανέλυσαν
και οι προλαλήσαντες, έχει καταλήξει το Υπουργείο ότι έχουν
υποστεί αυτές τις ζηµιές. Υπάρχει η δέσµευση του Υπουργείου
ότι πρέπει να δοθούν αυτές οι αποζηµιώσεις και όµως αναγκα-
στήκαµε να επανέλθουµε για να το ξανασυζητήσουµε. Και βέ-
βαια, όσον αφορά την καλλιέργεια του σπαραγγιού, πρέπει να
ξέρετε ότι αυτή η καλλιέργεια είναι µονοκαλλιέργεια και αυτό
κάνει ακόµα δυσχερέστερη την οικονοµική κατάσταση αυτών των
αγροτών, οι οποίοι δεν έχουν και άλλους πόρους. Το ίδιο αφορά
και τους δενδροκαλλιεργητές.

Πριν ένα χρόνο ακριβώς είχα κάνει επίκαιρη ερώτηση και µου
είχε απαντήσει ο αρµόδιος Υφυπουργός κ. Καρχιµάκης ότι θα
δουν το θέµα. Τελικά βγήκε η απόφαση από το Υπουργείο Αγρο-
τικής Ανάπτυξης ότι θα αποζηµιωθούν, µαζί µε άλλα προϊόντα
και οι δενδροκαλλιεργητές, ειδικά της περιοχής µου, της Φλώρι-
νας και της Καστοριάς για τα µήλα, πράγµα το οποίο δεν έγινε
ποτέ. Ενώ είχαµε την παραδοχή, την απόφαση του Υπουργείου,
αυτοί οι άνθρωποι τελικά δεν αποζηµιώθηκαν ποτέ.

Εκεί είναι τα µεγάλα ερωτήµατα, κύριε Υφυπουργέ. Είναι
όντως αλήθεια ότι προσπαθείτε µε τις όποιες διεργασίες γίνο-
νται, µε τις όποιες παραινέσεις προς τους υπευθύνους του ΕΛΓΑ,
να ελαττώσετε τις αποζηµιώσεις προς τους Έλληνες αγρότες;
Είναι η δεύτερη απόπειρα της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ να υπο-
βαθµίσει και να αλλοιώσει τον κοινωνικό χαρακτήρα του ΕΛΓΑ.

Την πρώτη την είχε κάνει το 2001 µε το Πρόγραµµα «ΗΣΙΟ-
∆ΟΣ». Τώρα προσπαθείτε να καταργήσετε τον κοινωνικό χαρα-
κτήρα του ΕΛΓΑ, ενός οργανισµού κοινής ωφέλειας και αυτό για
τον Έλληνα αγρότη σηµαίνει οριστική απώλεια µιας µεγάλης κα-
τάκτησης, της προστασίας της παραγωγής του και βέβαια της
διασφάλισης του εισοδήµατός του.

Είχαµε τοποθετηθεί όταν ψηφίζατε τον ανάλογο νόµο. Σας εί-
χαµε ρωτήσει τι έχετε ψηφίσει. Είχατε ψηφίσει ότι η πολιτεία δεν
είναι υποχρεωµένη να καταβάλει τις ανάλογες αποζηµιώσεις και
µπορεί να τις µειώσει, αν αυτές υπολογίζονται ότι υπερβαίνουν
τα ετήσια έσοδα του ΕΛΓΑ. Αυτό ψηφίσατε και γι’ αυτό προσπα-
θείτε τώρα να µη δίνετε αποζηµιώσεις. Βεβαίως, εφόσον τα
έσοδα δεν επαρκούν, µπορείτε να δίνετε προκαταβολή της απο-
ζηµίωσης.

Επίσης –λέει- δύναται να αυξάνει το ποσοστό απαλλαγής για
καλλιέργειες που παρουσιάζουν συχνά ζηµίες. Εναλλακτικά δύ-
ναται να αυξάνει κατά βούληση και την υποχρεωτική εισφορά.
Εδώ καταντήσατε τον ΕΛΓΑ και εκεί πάτε να καταντήσετε τον Έλ-
ληνα αγρότη.

Θα σας πω γιατί τα λέω όλα αυτά. Το φετινό φθινόπωρο οι φα-
σολοπαραγωγοί της Πρέσπας, µιας περιοχής που η παραγωγή
του φασολιού είναι µονοκαλλιέργεια, είχαν εξαιτίας των έντονων
και παρατεταµένων βροχοπτώσεων κατά το διάστηµα της συ-

γκοµιδής και αλλοίωση του προϊόντος και µείωση της παραγω-
γής, που φτάνει µετά τη διαλογή στο 40% µε 50%. Το σύνολο
των στρεµµάτων που δεν είχαν προλάβει να κάνουν συγκοµιδή
πλειοψηφικά ήταν γίγαντες και ελέφαντες, µε το µέγεθος να αγ-
γίζει τα πέντε χιλιάδες πεντακόσια στρέµµατα.

Οι παραγωγοί κατέθεσαν αµέσως αιτήσεις για αποζηµίωση
στον ΕΛΓΑ, που κάνει από τη µεριά του ότι είναι δυνατόν για να
αναιρέσει την πραγµατικότητα. ∆ηλώνουν ότι δεν έγιναν αυτές οι
ζηµιές, δηλώνουν ότι δεν πρέπει να αποζηµιωθούν, χωρίς να υπο-
λογίζουν ότι αυτές οι ζηµιές φέρνουν µια περιοχή, όπου η συ-
γκεκριµένη παραγωγή είναι µονοκαλλιέργεια, σε δυσχερέστατη
θέση, ώστε να µην µπορούν οι παραγωγοί να αντεπεξέλθουν.

∆εν θέλω να πιστεύω ότι αυτή είναι η τακτική που θέλετε να
ακολουθήσετε εσείς στο Υπουργείο να µην αποζηµιώνετε τους
αγρότες. Είναι στο χέρι σας όµως να το αποδείξετε, ξεκινώντας
από την σηµερινή µας επερώτηση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, κύριε

συνάδελφε.
Ο συνάδελφος Βουλευτής Πέλλης της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.

Γεώργιος Καρασµάνης είναι ο πρώτος επερωτών Βουλευτής.
Ήρθε µε µια µικρή καθυστέρηση. ∆ικαιολογηµένος. Θα του
δώσω τώρα το λόγο για δέκα λεπτά.

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να ζητήσω συγγνώµη για

την καθυστέρηση αλλά, όπως γνωρίζετε, η καθυστέρηση οφεί-
λεται στις συγκεντρώσεις που γίνονται αυτήν τη στιγµή έξω από
τη Βουλή.

Συζητάµε σήµερα µια επερώτηση την οποία έχουµε καταθέσει
από τις 13 Μαΐου στην τότε Υπουργό κ. Μπατζελή, η οποία µας
είχε δώσει διαβεβαιώσεις ότι θα εκδώσει θετική απόφαση. Την
βλέπω απέναντι µου µάλιστα και θα χαρώ να µας παρακολουθή-
σει µέχρι το τέλος…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Προσέξτε τι λέτε, κύριε
συνάδελφε, γιατί µόλις µπήκε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Έτσι ακριβώς! Είναι σηµαδιακή η
εµφάνιση της κ. Μπατζελή.

Αυτήν την επερώτηση την καταθέσαµε ξανά στις 16-17 Νοεµ-
βρίου στον κ. Σκανδαλίδη και βλέπω µε µεγάλη λύπη ότι ο Υπουρ-
γός απουσιάζει. Λυπάµαι ιδιαιτέρως διότι ο κ. Σκανδαλίδης
-διακεκριµένος πολιτικός, άνδρας έµπειρος και ευαίσθητος σε
κοινωνικά θέµατα- δεν περίµενα ότι θα απέχει.

∆εν υποτιµώ τον κ. Κουτσούκο, ο οποίος είναι ένας πολύ καλός
Βουλευτής, άριστος πολιτικός και διακεκριµένος συνδικαλιστής
µε πολλές ευαισθησίες στα κοινωνικά θέµατα. Πιστεύω µάλιστα
ότι έχει την εξουσιοδότηση να µας δώσει συγκεκριµένες απα-
ντήσεις και δίκαιες αποφάσεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε σήµερα εδώ τη δρα-
µατική κατάσταση στην οποία έχουν εγκαταλειφθεί χιλιάδες
αγρότες, δενδροκαλλιεργητές και σπαραγγοκαλλιεργητές. Έχει
περάσει ενάµισης χρόνος από τα ακραία καιρικά φαινόµενα της
άνοιξης του 2009, φαινόµενα τα οποία προκάλεσαν εκτεταµένες
ζηµιές στην παραγωγή τους, αφήνοντας χιλιάδες οικογένειες
χωρίς εισόδηµα και ολόκληρες τοπικές κοινωνίες σε παρατετα-
µένη οικονοµική δυσπραγία.

Η διαδικασία της καταγραφής των ζηµιών ολοκληρώθηκε µε-
σούσης της προεκλογικής περιόδου. Με την αλλαγή της κυβέρ-
νησης κατέθεσα αίτηµα στο Υπουργείο , µέσω της Βουλής, να
µου δοθούν τα συµπεράσµατα στα οποία είχαν καταλήξει οι εκτι-
µητές του ΕΛΓΑ για τις συγκεκριµένες ζηµιές.

Σας διαβάζω αυτολεξεί την επίσηµη απάντηση του ΕΛΓΑ. ∆εν
είναι δικά µου στοιχεία, είναι του ΕΛΓΑ: «Στα κεράσια µπουρλά,
πρώιµη ποικιλία, όπως και σε άλλες πρώιµες ποικιλίες καταγρά-
φει ο ΕΛΓΑ µειωµένη παραγωγή κατά 40%. Στα τραγανά κερά-
σια, τα περίφηµα κεράσια της Έδεσσας, κατά 70%, στα
µπακιρτσέικα κατά 90%, στα χάρτιζαν, φεροβία και λοιπές ποικι-
λίες κατά 50%, µήλα, µειωµένη παραγωγή κατά 35% έως 40%.
Ό,τι απέµεινε, ήρθε και το αποτελείωσε το φουζικλάδιο. Αχλά-
δια, γενικά µειωµένη παραγωγή κατά 50%. Κυδώνια, µειωµένη
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παραγωγή κατά 70%. Ακτινίδια, µειωµένη παραγωγή κατά 50%.
Σπαράγγια, µειωµένη παραγωγή κατά 45%».

Επιπλέον προσθέτω για τα σπαράγγια ότι λόγω των δυσµενών
καιρικών συνθηκών, τις χαµηλές θερµοκρασίες και τις υπερβο-
λικές βροχοπτώσεις που επικρατούσαν εκείνη την εποχή, η συ-
γκοµιδή η οποία διαρκούσε συνήθως εξήντα µέρες, εκείνη την
περίοδο διήρκησε µόνο είκοσι µέρες.

Τα στοιχεία όπως σας προανέφερα είναι επίσηµα στοιχεία του
ΕΛΓΑ. Είναι αποκαλυπτικά όχι µόνο για την ύπαρξη του προβλή-
µατος, αλλά και για το πού καταγράφονται οι σοβαρότερες και
πλέον εκτεταµένες ζηµιές. Επαναλαµβάνω ότι είναι στοιχεία που
µου έδωσε ο ΕΛΓΑ, δεν είναι δικά µου στοιχεία.

Όπως, λοιπόν, γίνεται αντιληπτό, οι ζηµιές αυτές έχουν οδη-
γήσει σε δεινή οικονοµική θέση όχι µόνο τους πληγέντες παρα-
γωγούς, αλλά και ολόκληρες περιοχές των οποίων η τοπική
οικονοµία στηρίζεται στις παραπάνω αγροτικές δραστηριότητες,
ιδιαίτερα στις περιοχές όπου οι πληγείσες καλλιέργειες αποτε-
λούν µονοκαλλιέργειες και συνεπώς αποκλειστικό πόρο επιβίω-
σης.

Η κ. Μπατζελή που ήρθε µέσα στην Αίθουσα αλλά απεχώρησε,
σε κατ’ ιδίαν συνάντηση που είχαµε µαζί της –και επικαλούµαι
επ’ αυτού τη µαρτυρία της και την παρακαλώ να προσέλθει στη
Βουλή, γιατί πριν λίγο ήταν µέσα στην Αίθουσα- δεσµεύτηκε ότι
θα εκδώσει απόφαση από τον ΕΛΓΑ –το τονίζω αυτό- για αποζη-
µιώσεις ανάλογες του ύψους των καταστροφών. ∆υστυχώς δεν
το έπραξε.

Αναγκάστηκα, κατόπιν αυτού, να φέρω το θέµα στη Βουλή στις
16 Απριλίου, µε επίκαιρη ερώτηση κατά την οποία κατέθεσα φά-
κελο µε περισσότερα στοιχεία από µετεωρολογικούς σταθµούς
και από δηµόσιες άλλες υπηρεσίες, που επιβεβαίωναν τα ακραία
καιρικά φαινόµενα, που αποτελούσαν και το αίτιο των τεράστιων
αυτών ζηµιών.

Όλοι οι µετεωρολογικοί σταθµοί δείχνουν ότι οι θερµοκρασίες
εκείνη την εποχή ήταν κάτω από το µηδέν, τρείς, τέσσερις, πέντε
βαθµούς. Σας παραθέτω έναν προς έναν: Μετεωρολογικός Σταθ-
µός Βρυττών, Μετεωρολογικός Σταθµός Καρυδιάς, Μετεωρολο-
γικός Σταθµός Κερασιάς, Μετεωρολογικός Σταθµός Αρσενίου,
Μετεωρολογικός Σταθµός ∆ροσερού, Μετεωρολογικός Σταθµός
Γαλατάδων, Μετεωρολογικός Σταθµός Αλώρου της ∆ΕΗ –είναι
ένας σταθµός της ∆ΕΗ που καλύπτει την ευρύτερη περιοχή της
Αριδαίας- που καταγράφει µείον τρείς µονάδες κάτω από το
µηδέν. Στη δε κορυφογραµµή Πρόµαχοι, Γαρέφι, Περίκλεια, Αρ-
χάγγελο οι θερµοκρασίες είναι έξι και επτά βαθµούς κάτω από το
µηδέν. Επίσης, παραθέτω τις υδροµετεωρολογικές παρατηρή-
σεις της ∆ιεύθυνσης Εγγειοβελτιωτικών Έργων και του Ινστι-
τούτου Φυλλοβόλων ∆έντρων Νάουσας. Θα καταθέσω στα
Πρακτικά της Βουλής όλα αυτά τα στοιχεία, τα οποία επικαλού-
µαι.

Θέλετε και ένα επιπλέον έγκυρο στοιχείο; Καταθέτω την επι-
στηµονική έκθεση της Γεωπονικής Σχολής του Αριστοτέλειου
Πανεπιστηµίου Θεσσαλονίκης που λέει λεπτοµερώς, πώς ακρι-
βώς έχουν δηµιουργηθεί αυτές οι ζηµιές.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Καρασµάνης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τα στοιχεία, λοιπόν, αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κα-
ταδεικνύουν το µέγεθος και την έκταση των ζηµιών και είναι αδιά-
σειστα και αδιαφιλονίκητα. Μάλιστα, εκείνη την ηµέρα που
κατέθεσα την επίκαιρη ερώτηση η κ. Μπατζελή, όταν είδε τα στοι-
χεία, υπαναχώρησε και είπε ότι θα εξετάσει τα στοιχεία και εφό-
σον τα στοιχεία αυτά δικαιολογούν αποζηµιώσεις, θα
προχωρήσει σε αποζηµιώσεις και για τις δενδροκαλλιέργειες και
ιδιαίτερα για τους κερασοπαραγωγούς όχι µόνο της Πέλλας,
αλλά και για όλους τους άλλους νοµούς της Ελλάδος.

Μάλιστα εκείνη την ηµέρα το έγκριτο site, η ηλεκτρονική εφη-
µερίδα της ΠΑΣΕΓΕΣ είχε στείλει µήνυµα στους δενδροκαλλιερ-
γητές και στους κερασοπαραγωγούς που έλεγε ότι η κ.
Μπατζελή επανεξετάζει το θέµα των στοιχείων και θα εκδώσει
θετική απόφαση. Θα καταθέσω και αυτό στα Πρακτικά της Βου-
λής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα πάρω χρόνο και από τη δευτερολογία µου.
Από την ηµέρα, λοιπόν, εκείνη και µέχρι την αλλαγή της ηγε-

σίας του Υπουργείου, η κ. Μπατζελή κατ’ επανάληψη µας διαβε-
βαίωνε ότι επρόκειτο να εκδώσει απόφαση για δίκαιες
αποζηµιώσεις στους σπαραγγοκαλλιεργητές και δενδροκαλ-
λιεργητές. Μάλιστα σε κάποια στιγµή διευκρινιστικά µου είχε πει
–και επ’ αυτού επικαλούµαι την µαρτυρία της, να έρθει µέσα στη
Βουλή- ότι τα µεν σπαράγγια θα αποζηµιώνονται από τον ΕΛΓΑ,
τα δε δένδρα από τα ΠΣΕΑ. Μάλιστα εκείνη τη στιγµή αντέδρασα
και της είπα ότι αν πάνε στα ΠΣΕΑ θα αδικήσετε κατάφορα τους
δενδροκαλλιεργητές, γιατί θα τους δώσετε πενταροδεκάρες,
διότι όπως ξέρετε, κύριε Υπουργέ –σας έχουν ενηµερώσει- ο συ-
ντελεστής αποζηµίωσης των ΠΣΕΑ είναι κατά 35% χαµηλότερος
από τον συντελεστή του ΕΛΓΑ. Πέραν αυτού, πάρα πολλοί πα-
ραγωγοί θα αποκλειστούν, διότι πιθανόν να έχουν κάποιο εξω-
γεωργικό εισόδηµα ή δεν θα έχουν τίτλους ιδιοκτησίας, όπως
προβλέπουν οι κανονισµοί της Ευρωπαϊκής Κοινότητας. Και το
χειρότερο; Θα υπάρξει µεγάλη καθυστέρηση στην πληρωµή των
αποζηµιώσεων από τα ΠΣΕΑ.

Αυτές οι διαβεβαιώσεις της κ. Μπατζελή έµειναν στα λόγια.
Πριν από κάποιες µέρες που συζητούσαµε στην Επιτροπή Πα-
ραγωγής και Εµπορίου την νέα ΚΑΠ -απέναντί σας ήµασταν,
κύριε Κουτσούκο, πιθανόν να µας είδατε- η κ. Μπατζελή µας είπε
το ίδιο πράγµα, που ανέφερα και προηγουµένως. Ότι το σπα-
ράγγι θα αποζηµιωθεί από τον ΕΛΓΑ και τα δένδρα από τα ΠΣΕΑ.
Μάλιστα µου είπε ότι την απόφαση την υπέγραψε, την έστειλε
στον κ. Σαχινίδη και ζήτησε από εµένα να επικοινωνήσω µε τη δι-
οίκηση του ΕΛΓΑ για περισσότερες διευκρινίσεις. Προχθεσινή
µας κουβέντα ήταν αυτή, κύριε Κουτσούκο. Αν έχετε την παρα-
µικρή αµφιβολία, που δεν νοµίζω να την έχετε, καλέστε την να
έρθει –και παρακαλώ να έρθει η κ. Μπατζελή εδώ- για να επιβε-
βαιώσει αυτά τα οποία λέω.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή µπορεί να αιωρούνται
αµφιβολίες -το τονίζω αυτό- ότι η σηµερινή Κυβέρνηση διά της
πρώην Υπουργού είχε δώσει τόσες διαβεβαιώσεις ότι θα αποζη-
µιώσει τους πληγέντες αγρότες µας, για τους οποίους σήµερα
µιλάµε, καταθέτω ακόµα ένα ντοκουµέντο, ένα καινούργιο στοι-
χείο που δεν το έχω καταθέσει µέχρι τώρα. Είναι η µαγνητοφω-
νηµένη εκποµπή της ΕΤ3 µε τον έγκριτο δηµοσιογράφο Αλέκο
Τριανταφυλλίδη στην οποίαν η κ. Μπατζελή δεσµεύεται ότι οι
πληγέντες παραγωγοί θα αποζηµιωθούν. Καταθέτω το σχετικό
cd µε την αποµαγνητοφώνηση στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Καρασµάνης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ ολοκληρώ-
στε, κύριε Καρασµάνη.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι σοβαρό το
θέµα, περιµένουµε οκτώ µήνες για να συζητήσουµε αυτό το
θέµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το θέµα είναι σοβαρό
αλλά και η τήρηση του Κανονισµού είναι επίσης, σοβαρό θέµα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Έχω χρόνο από τη δευτερολογία
µου.

Κατόπιν όλων αυτών, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να σας παρα-
καλέσω να µας απαντήσετε ευθέως και ειλικρινώς και διά εµού,
σε όλους αυτούς τους ανθρώπους: Τι πρόκειται να κάνετε; Ενά-
µιση χρόνο είναι χωρίς σοδειά, χωρίς εισόδηµα. Ενάµιση χρόνο
µόνο αυτοί ξέρουν πώς συντηρούν τις οικογένειές τους, πώς
ταΐζουν τα παιδιά τους και πώς επιβιώνουν οι ίδιοι. Εδώ και ενά-
µιση χρόνο οι τοπικές κοινωνίες έχουν στερηθεί έναν από τους
σηµαντικότερους οικονοµικούς πόρους και µάλιστα οι τοπικές
εµπορικές αγορές έχουν γονατίσει από αυτό το γεγονός.

Μέσα, λοιπόν, σ’ αυτήν τη γενικότερη οικονοµική κρίση της
χώρας αντιλαµβάνεστε, κύριε Υφυπουργέ, ότι οι άνθρωποι αυτοί
δεν έχουν άλλα περιθώρια και φέτος ανεβαίνουν τον ίδιο Γολ-
γοθά, διότι δυσµενείς καιρικές συνθήκες έχουν αποτελειώσει την
παραγωγή τους και µάλιστα δεν έχουν πάρει ακόµα τα εκτιµη-
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τήρια. Και όσοι τα πήραν είναι µηδενιστήρια, όπως λένε, µηδε-
νικά.

Θέλω, κύριε Υπουργέ, να δείξετε αυτήν την πολιτική µε αν-
θρώπινο πρόσωπο που ευαγγελίζεται η Κυβέρνησή σας. Θα εκ-
δώσετε αυτήν την απόφαση; Θα δώσετε τις αποζηµιώσεις;
∆εσµευθείτε, επιτέλους, πότε αυτοί οι άνθρωποι θα πάρουν τα
χρήµατά τους.

Κύριε Υπουργέ, θέλω να προσθέσω και κάτι τελευταίο. Θα
ήθελα να σας παρακαλέσω ειλικρινά στην απάντησή σας, να πε-
ριοριστείτε πάνω στο πολύ συγκεκριµένο και ξεκάθαρο πρό-
βληµα που θέτει η επερώτησή µας. Θα είναι άδικο για αυτούς
τους ανθρώπους, θα είναι ανάρµοστο για τον κοινοβουλευτικό
λόγο, για τη δεινή θέση στην οποία έχουν περιέλθει οι χιλιάδες
οικογένειες, να χαθεί αυτή η επερώτηση µέσα σε ατέρµονες συ-
ζητήσεις και γενικόλογους αφορισµούς, για τα γενικότερα προ-
βλήµατα της γεωργίας, για τα µέτρα που µελετούνται, για τα
µέτρα που θα παρθούν.

Βέβαια υπάρχουν και θέµατα τα οποία απασχολούν και άλλους
αγρότες για άλλα προϊόντα όπως, παραδείγµατος χάριν, τους
παραγωγούς του βιοµηχανικού ροδακίνου, οι οποίοι περνάνε δύ-
σκολες, εφιαλτικές µέρες και βρίσκονται σε απελπιστική, δεινή
κατάσταση. Ακόµα περιµένουν να πληρωθούν την πρώτη ύλη,
ακόµα περιµένουν τα εκτιµητήρια από τις ζηµιές που έχουν υπο-
στεί. Αυτό, όµως, είναι ένα θέµα το οποίο θα συζητήσουµε άλλη
µέρα και σε άλλη επερώτηση…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε συνάδελφε, εξα-
ντλήσατε και τη δευτερολογία σας. Πρέπει να τελειώσετε. Σας
παρακαλώ!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Είναι
ένα σηµαντικό θέµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ πολύ,
κύριε συνάδελφε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Κύριε Υπουργέ, το θέµα αυτό της
επερώτησης είναι ένα και ξεκάθαρο. Θα αποζηµιωθούν οι πλη-
γέντες παραγωγοί σπαραγγιών και οι πληγέντες δενδροκαλ-
λιεργητές από τη θεοµηνία της περσινής άνοιξης του 2009; Και
αν ναι, πότε;

Όσον αφορά, λοιπόν, στην προκειµένη περίπτωση, πιστεύω σε
δύο πράγµατα. Πρώτον, στο γεγονός ότι µε την αλλαγή των κυ-
βερνήσεων σε µια ευνοµούµενη πολιτισµένη πολιτεία δεν στα-
µατά η συνέχεια του κράτους, πολύ δε περισσότερο όταν
υπάρχει εναλλαγή προσώπων, όταν υπάρχει αλλαγή προσώπων
στο ίδιο Υπουργείο στην ίδια κυβέρνηση. Στην περίπτωση αυτή,
λοιπόν, δεν αναιρούνται και δεν ανατρέπονται δεσµεύσεις και
αποφάσεις που έχουν παρθεί πρωτύτερα.

∆εύτερον, πιστεύω στην ευθυκρισία του κ. Σκανδαλίδη, η
οποία τον έχει καταστήσει στη συνείδηση της κοινής γνώµης ως
ένα δίκαιο πολιτικό.

Και πιστεύω ειλικρινά, κύριε Κουτσούκο, από εσάς που είστε
ένας ευαίσθητος άνθρωπος και µε την εξουσιοδότηση που έχετε
από τον Υπουργό να δώσετε µια ξεκάθαρη απάντηση και κυρίως,
κύριε Υπουργέ, µια δίκαιη απόφαση την οποία περιµένουν οι σπα-
ραγγοκαλλιεργητές και οι δενδροκαλλιεργητές εδώ και ενάµιση
χρόνο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, στο σηµείο αυτό θα ήθελα να κάνω µια ανακοίνωση προς
το Σώµα.

Η ∆ιαρκής Επιτροπή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, ∆ηµόσιας Τάξης και
∆ικαιοσύνης καταθέτει την Έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του
Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιω-
µάτων: «∆ιαµεσολάβηση σε Αστικές και Εµπορικές Υποθέσεις».

Συνεχίζουµε µε τις πρωτολογίες των επερωτώντων Βουλευ-
τών.

Το λόγο έχει για πέντε λεπτά ο Βουλευτής Έβρου της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Αλέξανδρος ∆ερµεnτζόπουλος.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ∆ΕΡΜΕNΤΖΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, κυρία και κύριοι συνάδελφοι, την άνοιξη του
2009 προκλήθηκαν ζηµιές σε όλες τις παραγωγές των αγροτών

µας λόγω των δυσµενών καιρικών συνθηκών σε όλη τη χώρα.
Ακούσαµε πριν από λίγο τον εισηγητή, τον πρώτο επερωτώ-

ντα κ. Καρασµάνη που ήταν αναλυτικότατος σε όλα όσα είπε. Για
παράδειγµα, στο Νοµό Έβρου αυτή η δυσµενής κατάσταση επι-
βαρύνθηκε πολύ περισσότερο από τις γνωστές πληµµύρες που
είχαν γίνει και τότε, όπως και πάρα πολλά χρόνια παροδικά.

Αυτές οι ζηµιές δεν αφορούν κυρίως τα ήδη σπαρµένα χωρά-
φια, τους αγρούς, αλλά κυρίως και πολύ περισσότερο την απώ-
λεια εισοδήµατος που προκύπτει από τη µειωµένη παραγωγή,
λόγω της αδυναµίας των αγροτών να µπουν στους αγρούς τους
εξαιτίας και της κατάστασης των αγρών, αλλά κύρια και της κα-
τάστασης των υποδοµών. Για παράδειγµα, έχουµε πολλές κατε-
στραµµένες αγροτικές οδοποιίες, γεγονός που σηµαίνει χρονική
καθυστέρηση για τους αγρότες για να µπορέσουν να σπείρουν
τα χωράφια τους.

Όσον αφορά τους σπαραγγοκαλλιεργητές, θα σας πω ότι στο
Νοµό Έβρου, που είναι ένας από τους κύριους νοµούς της
χώρας µας που παράγουν σπαράγγι -υπάρχουν πέντε αγροτικοί
συνεταιρισµοί µε κύρια καλλιέργεια το σπαράγγι, τέσσερις στο
βόρειο και ένας στο νότιο Έβρο- τη συγκεκριµένη εκείνη περίοδο
του 2009 είχαν µειωµένη παραγωγή κατά 45%.

Όσον αφορά δε τους δενδροκαλλιεργητές, τους ελάχιστους
από αυτούς που έχουµε στο Νοµό Έβρου και αφορούν κυρίως
παραγωγούς µε µήλα, η ζηµιά εκείνη τη συγκεκριµένη χρονική
περίοδο είχε αγγίξει το 90%. Αυτοί οι άνθρωποι βρέθηκαν τότε,
όπως άλλωστε και σήµερα, στο χείλος της καταστροφής. Σε µια
κρίσιµη οικονοµική περίοδο, όπως αυτή που διανύουµε, οι πα-
ραγωγοί ωθούνται στην εξαθλίωση, γιατί η µη αποζηµίωση την
οποία δικαιούνται τους ωθεί ουσιαστικά στην εγκατάλειψη των
ασχολιών τους, του επαγγέλµατός τους, της αγροτικής τους ενα-
σχόλησης.

Πρόκειται για ανθρώπους που αγωνίστηκαν για να παράγουν
σπαράγγια, για ανθρώπους που αγωνίστηκαν να εδραιώσουν
αυτές τις παραγωγές, στήνοντας όλες τις υποδοµές που ήταν
αναγκαίες -από συσκευαστήρια, επιχειρησιακά σχέδια µέχρι ό,τι
άλλο χρειάζεται- για ανθρώπους που αγωνίστηκαν να µπουν µε
συµβόλαια στη γερµανική κατά κύριο λόγο αγορά. Πραγµατικά,
στη Γερµανία τα σπαράγγια της Ελλάδας θεωρούνται από τα κα-
λύτερα που υπάρχουν. Αυτοί οι άνθρωποι, λοιπόν, έφτασαν στο
σηµείο να θεωρούνται σ’ αυτές τις χώρες ως αναξιόπιστοι πια
επαγγελµατίες.

Αποτέλεσµα, λοιπόν, όλων αυτών των δυσµενών –για να πάµε
στο 2009- συνθηκών που επικράτησαν ήταν να αναγκαστούν να
παραδώσουν την παραγωγή τους µετά το µήνα Μάρτιο. Και θα
σας εξηγήσω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τι σηµαίνει αυτό.
Στη Γερµανία, όπου η κύρια αγορά σπαραγγιών είναι περίπου
µέχρι τα µέσα Μαρτίου, όταν πας καθυστερηµένα, σαφώς και
είσαι εκτός αγοράς. Αυτή η καταστροφή, λοιπόν -και λόγω των
καιρικών συνθηκών- ανάγκασε αυτούς τους ανθρώπους να είναι
ασυνεπείς σ’ αυτές τις αγορές. Και αν µάλιστα δεν υπάρξει αυτή
η δικαιούµενη αποζηµίωση, τότε πια τους έχουµε καταδικάσει.

Εδώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι και κύριε Υπουργέ, πρέπει
να σηµειώσουµε ότι όσον αφορά τις αποζηµιώσεις, από το 2004
έως το 2009 και κάθε χρόνο, όποια αποζηµίωση δικαιούνταν οι
παραγωγοί, την έπαιρναν χωρίς δεύτερη συζήτηση, εµπρόθεσµα
και για να στηριχθεί η δραστηριότητά τους, το προϊόν τους, αλλά
και να είναι αυτοί οι άνθρωποι συνεπείς στις υποχρεώσεις τους.

Η σηµερινή, λοιπόν, Κυβέρνηση δυστυχώς αρνείται να προ-
χωρήσει σ’ αυτήν την απαραίτητη αποζηµίωση, παρά τις επανει-
ληµµένες ενέργειες που έχουν γίνει.

Μάλιστα, θα ήθελα να σας πω ότι έχουν γίνει δεκάδες ερωτή-
σεις από συναδέλφους όλων των κοµµάτων. Όµως, οι απαντή-
σεις που δόθηκαν ήταν ασαφέστατες, αόριστες και πάντα
παρέπεµπαν στον κανονισµό του ΕΛΓΑ. Έχω µία στα χέρια µου,
την οποία και θα καταθέσω στη συνέχεια στα Πρακτικά. Σ’ αυτήν
την ερώτηση, λοιπόν, είχαµε την άρνηση του Υπουργείου.

Έγιναν συναντήσεις και συσκέψεις µε τους παραγωγούς,
ήρθαν οι παραγωγοί στο Υπουργείο και προσπαθούσαν να πεί-
σουν την Υπουργό να δεχθεί να δώσει τις αποζηµιώσεις. Αυτό
που πήραν ήταν υποσχέσεις αόριστες και τίποτα παραπάνω.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αλέξανδρος ∆ερµεντζόπου-

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΕ’ - 6 ∆ΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2010 2185



λος καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα ερώτηση, η
οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής).

Από εκεί και πέρα, θα πω και κάτι άλλο που αφορά µόνο το
Νοµό Έβρου. Είχε έρθει στο νοµό ολόκληρο κυβερνητικό κλιµά-
κιο και µέσα σ’ αυτό ο κ. Καρχιµάκης –Υφυπουργός τότε, στη
δική σας θέση- και είχε δεσµευθεί ότι θα δοθούν αυτές οι απο-
ζηµιώσεις, αλλά ακόµα δεν έχει γίνει τίποτα. Εγγυήθηκε, δηλαδή,
κάτι στο οποίο ακόµη και σήµερα δεν έχει ανταπεξέλθει η σηµε-
ρινή Κυβέρνηση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτό που ζητάµε τελικά σήµερα, κύριε Υφυπουργέ, είναι να
κάνει η πολιτεία το καθήκον της, γιατί η πολιτεία, το κράτος, η
Κυβέρνηση έχει συνέχεια. Και αυτό που θέλουµε είναι να έχουµε
σ’ αυτήν τη δύσκολη περίοδο υγιείς παραγωγούς και να µην τους
µετατρέψουµε σε αδύναµους και ασθενείς ανέργους ή µετανά-
στες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Βουλευ-

τής Καστοριάς της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ζήσης Τζηκαλάγιας, για
τρία λεπτά.

ΖΗΣΗΣ ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, σήµερα δεκατέσσε-
ρις συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας φέρνουµε το ζήτηµα των
ζηµιών για τις οποίες δεν αποζηµιώθηκαν οι δενδροκαλλιεργη-
τές και οι σπαραγγοκαλλιεργητές από τα καιρικά φαινόµενα της
άνοιξης του 2009.

Το ίδιο έζησα και το καλοκαίρι του 2009 µε τις ζηµιές που συ-
νέβησαν και στους µηλοκαλλιεργητές της εκλογικής µου περι-
φέρειας, του Νοµού Καστοριάς. ∆ιότι ξέρετε ότι και στην
Καστοριά ένα σηµαντικό ποσοστό του πληθυσµού στα παραλί-
µνια χωριά ασχολείται µε τη µηλοκαλλιέργεια σαν µονοκαλλιέρ-
γεια. Τότε, λοιπόν, είχε έρθει ο διοικητής του ΕΛΓΑ κατ’ εντολή
της Κυβέρνησης για να κάνει τις καταγραφές. Όλα τα προηγού-
µενα χρόνια, υπήρχε η πάγια τακτική, οι αποζηµιώσεις να κατα-
βάλλονται για τις ζηµιές κάθε έτους µέχρι το τέλος της χρονιάς,
εκτός των ζηµιών του 2008 που καταβλήθηκαν την άνοιξη του
2009.

Στις 10 Νοεµβρίου του 2009 έφερα το θέµα στη Βουλή µε ερώ-
τησή µου, η οποία είχε το εξής θέµα: «Αποζηµίωση µηλοπαρα-
γωγών περιοχής Καστοριάς».

Το ∆εκέµβριο του 2009 µε δελτίο Τύπου της πρώην Υπουργού
Αγροτικής Ανάπτυξης κ. Μπατζελή και ανακοινώσεις του Προέ-
δρου της Βουλής και Βουλευτού Καστοριάς κ. Πετσάλνικου δε-
σµευόταν η Κυβέρνηση ότι στα µέσα Μαρτίου θα καταβάλλονταν
οι αποζηµιώσεις για τις ζηµιές του 2009. Αυτό δεν έγινε.

Έφερα, λοιπόν, το ζήτηµα στη Βουλή µε επίκαιρη ερώτησή
µου στις 2 Ιουλίου του 2010, η οποία είχε το εξής θέµα: «Η εξα-
πάτηση των µηλοπαραγωγών Καστοριάς από την Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ τους οδηγεί σε απόγνωση». Υπήρχε συνάντηση των
αγροτών µε την κ. Μπατζελή και δέσµευση ότι θα καταβληθούν
οι αποζηµιώσεις στα µέσα Οκτωβρίου. Τίποτα δεν είχε γίνει.

Στις 2 Νοεµβρίου φέρνω ξανά το θέµα στη Βουλή µε ερώτησή
µου, η οποία είχε το εξής θέµα: «Οι µηλοπαραγωγοί του Νοµού
Καστοριάς θα απέχουν από τις εκλογές της 7ης Νοεµβρίου 2010
εξαιτίας του εκ νέου εµπαιγµού τους από την Κυβέρνηση».

Ο νέος Υπουργός, ο κ. Σκανδαλίδης, σ’ ένα σηµείο της απά-
ντησής του έλεγε «αντί, λοιπόν, η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας να προχωρήσει στην εκπόνηση ενός προγράµµατος για
την ένταξη αυτών στα ΠΣΕΑ, υποσχόταν κατ’ εξαίρεση αποζη-
µιώσεις, τις οποίες και ουδέποτε χορήγησε». Ψεύδεται ο κύριος
Υπουργός. Όλοι οι αγρότες, κυρίως οι µηλοπαραγωγοί, γνωρί-
ζουν πολύ καλά ότι έπαιρναν τις αποζηµιώσεις και µάλιστα αρ-
κετά έγκαιρα.

Αυτό που θέλω να πω είναι ότι αυτή η Κυβέρνηση αποδεικνύει
–οι Υπουργοί της- ότι δεν έχει ούτε συνέπεια, αλλά ούτε και συ-
νέχεια. ∆εν µπορεί δηλαδή η προηγούµενη πολιτική ηγεσία δυο
φορές να δεσµεύεται ότι θα καταβάλει τις αποζηµιώσεις, να µην
το πράττει και να λέει τελείως διαφορετικά πράγµατα ο νέος
Υπουργός. Άρα, αν ήταν παράνοµες οι αποζηµιώσεις που δίνο-
νταν τα χρόνια που ήταν κυβέρνηση η Νέα ∆ηµοκρατία, η προη-

γούµενη Υπουργός παρανοµούσε, όταν δεσµευόταν επίσηµα και
δηµόσια ότι θα έδινε τα χρήµατα που δικαιούνταν οι αγρότες µια
φορά το Μάρτιο και την επόµενη φορά στα µέσα Οκτωβρίου;

Εποµένως, καλούµε τη νέα πολιτική ηγεσία του Υπουργείου
Αγροτικής Ανάπτυξης να σταθεί στο ύψος των περιπτώσεων και
να δώσει στους αγρότες τα χρήµατα που δικαιούνται για τις ζη-
µιές του 2009. Για το 2010 και µετά είναι δικαίωµα της Κυβέρνη-
σης να πράξει όπως νοµίζει και θα κριθεί για την πολιτική της από
τους αγρότες και από τον ελληνικό λαό.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Βουλευ-
τής Αιτωλοακαρνανίας κ. ∆ηµήτριος Σταµάτης για τρία λεπτά.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω και εγώ να
προσθέσω τη δική µου φωνή σ’ αυτά που ανέφεραν οι αξιότιµοι
κύριοι συνάδελφοι, οι οποίοι έθεσαν την ουσία της επερώτησης,
που πραγµατικά έχει γίνει πάρα πολύ καιρό πριν.

Υπήρξαν συζητήσεις, συναντήσεις, υποσχέσεις, δεσµεύσεις εκ
µέρους του Υπουργείου. Και δεν θα πω εγώ εκ µέρους της κυ-
ρίας Υπουργού, δεδοµένου ότι υπάρχει συνέχεια στη ∆ηµόσια
∆ιοίκηση, υπάρχει συνέχεια σε µια κυβέρνηση, υπάρχει συνέχεια
στους επιµέρους τοµείς µιας κυβέρνησης. Έτσι, θεωρώ ότι οι δε-
σµεύσεις ήταν και είναι του Υπουργείου. Είναι δεσµεύσεις οι
οποίες ανελήφθησαν και δεν έχουν έως σήµερα ικανοποιηθεί.

Ο Νοµός Αιτωλοακαρνανίας -και συµβαίνει ο παριστάµενος κύ-
ριος Υπουργός να είναι Βουλευτής της Περιφέρειας της δυτικής
Ελλάδος, άρα γειτνιάζει µε την Αιτωλοακαρνανία- αντιµετώπισε
το 2009 το ίδιο πρόβληµα σε µεγάλη ένταση. Μάλιστα, είναι χα-
ρακτηριστικό ότι τη συγκεκριµένη επερώτηση την υπογράφουµε
και οι τρεις Βουλευτές της Αιτωλοακαρνανίας θέλοντας να επι-
σηµάνουµε και την ένταση του φαινοµένου στην Αιτωλοακαρνα-
νία, αλλά και το µεγάλο πρόβληµα που δηµιουργήθηκε. Ένα
πρόβληµα, το οποίο δεν µπορεί να αφήνει ασυγκίνητη την Κυ-
βέρνηση την ώρα που µεγάλοι αγροτικοί νοµοί, όπως είναι η Αι-
τωλοακαρνανία, όπως είναι οι άλλοι νοµοί της Θεσσαλίας και της
βορείου Ελλάδος, υφίστανται τόσο µεγάλο πλήγµα στο εισόδηµα
των αγροτών.

Ξέρετε, ειδικά ο Νοµός Αιτωλοακαρνανίας είχε σχεδόν τη µο-
νοκαλλιέργεια του καπνού, η οποία σταµάτησε εδώ και αρκετά
χρόνια. Και σήµερα οι Αιτωλοακαρνάνες αγρότες ζουν πραγµα-
τικά δύσκολες ώρες, δύσκολη ζωή. Και όσοι εξ αυτών έχουν προ-
σφύγει στην καλλιέργεια των σπαραγγιών ή των υπολοίπων
δένδρων, δοκιµάζονται και δοκιµάζονται σκληρά, θα έλεγα. Και
δοκιµάζονται σκληρά, γιατί η Κυβέρνηση δεν έχει φροντίσει ως
τώρα να αποζηµιώσει εκείνες τις µεγάλες ζηµιές, οι οποίες συ-
νέβησαν το 2009. ∆εν έχει σκύψει µε ενδιαφέρον ως τώρα, µε
αποτέλεσµα να περνάει δύσκολες µέρες ο αγροτικός πληθυσµός
της Αιτωλοακαρνανίας, ο οποίος ουσιαστικά είναι η πλειοψηφία
των δηµοτών του Νοµού Αιτωλοακαρνανίας.

Θέλω, λοιπόν, να παρακαλέσω τον κύριο Υπουργό, οι δεσµεύ-
σεις, οι οποίες έχουν αναληφθεί εκ µέρους της Κυβέρνησης και
ειδικότερα του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης, να υλοποιη-
θούν. Πρέπει να δείτε µε κατανόηση το τεράστιο αυτό πρόβληµα,
να το δείτε µε ανθρωπιά, αλλά και από την άλλη να το δείτε µε
την υποχρεωτική διάσταση που έχει ο ασκών τα καθήκοντα του
Υπουργού και εσείς οι Υφυπουργοί, στο Υπουργείο Αγροτικής
Ανάπτυξης.

∆εν λέµε να χαριστείτε σε κανέναν. ∆εν λέµε να είστε απένα-
ντι στους αγρότες µε µία διάθεση ικανοποίησής τους. Λέµε να
τους αποδώσετε το δίκαιο, να τους αποδώσετε τις αποζηµιώσεις
και έτσι αυτοί οι άνθρωποι να µπορέσουν να αντιµετωπίσουν τα
τεράστια προβλήµατα, που σήµερα υπάρχουν και τα γνωρίζει
όλη η ελληνική κοινωνία αφ’ ενός και να µπορέσουν να ανταπε-
ξέλθουν στις οικογενειακές τους υποχρεώσεις αφ’ ετέρου, δε-
δοµένου ότι δεν πλήττεται ο αγρότης ως άτοµο, πλήττεται ο
αγρότης ως µονάδα κοινωνική, ως οικογένεια και πάρα πολύ δύ-
σκολα µπορεί να τα φέρει εις πέρας.

Έτσι και εµείς στην Αιτωλοακαρνανία ενώνουµε τη φωνή µας
µε τους υπολοίπους συναδέλφους, οι οποίοι εκπροσωπούν τους
άλλους νοµούς, που έχουν πληγεί και ζητούµε από την Κυβέρ-
νηση, ζητούµε από τον Υπουργό τον κ. Σκανδαλίδη, από εσάς,
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από το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης, να φανεί συνεπής στις
δεσµεύσεις και στις υποχρεώσεις, τις οποίες είχε αναλάβει η κ.
Μπατζελή. Υπουργός της Κυβέρνησης ήταν και εκείνη, όπως
Υπουργός της ίδιας Κυβέρνησης είστε και εσείς.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υφυπουργός Αγροτι-
κής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Γιάννης Κουτσούκος έχει το
λόγο.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε σήµερα ένα θέµα, το
οποίο αφορά -και σωστά το επεσήµανε ο εισηγητής της Νέας
∆ηµοκρατίας- το εισόδηµα των παραγωγών. Πρέπει να το συζη-
τάµε έχοντας την αίσθηση της ευθύνης και της ευαισθησίας, που
πρέπει να µας διακρίνει.

Χάρηκα ιδιαίτερα που ο κ. Καρασµάνης –που άργησε να προ-
σέλθει λόγω των κυκλοφοριακών προβληµάτων - επικέντρωσε τη
συζήτηση ακριβώς σ’ αυτό το θέµα και µας παρακάλεσε να µην
ξεφύγουµε.

Κύριε συνάδελφε, αν είχατε έλθει λίγο νωρίτερα, θα ακούγατε
τους συναδέλφους σας που προηγήθηκαν, να ξεκινούν τη συζή-
τηση από το µνηµόνιο και να δικαιολογούν τη θέση του κόµµατός
σας για την ψήφιση ή τη µη ψήφιση του µνηµονίου και να επιχει-
ρηµατολογούν πως δέσµια η Κυβέρνησή µας των αποφάσεων
που έχει πάρει, προσπαθεί να περιορίσει τις αποζηµιώσεις που
δικαιούνται οι αγρότες και να τις εντάξει µέσα σ’ αυτήν την πο-
λιτική, καθώς και να εξοικονοµήσει πόρους για να αντιµετωπίσει
το δηµοσιονοµικό πρόβληµα της χώρας. Κάτι τέτοιο, προφανώς,
δε συµβαίνει.

Βέβαια, ξέρετε όλοι ότι ο ΕΛΓΑ, ο ασφαλιστικός οργανισµός
της χώρας, ο οποίος έχει προσφέρει σηµαντικά στους Έλληνες
αγρότες, βρέθηκε καταχρεωµένος. Και βρέθηκε καταχρεωµένος,
όχι γιατί άσκησε µια πολιτική µε νοµιµότητα και δικαιοσύνη, αλλά
γιατί τα προηγούµενα χρόνια δανείστηκε όσα δεν είχε δανειστεί
ποτέ στο παρελθόν, επειδή ασκήθηκε µια πολιτική µεροληπτική,
µια πολιτική η οποία δεν εκτιµούσε τα πράγµατα µε δικαιοσύνη
για τα ίδια προϊόντα και τις ίδιες περιοχές της χώρας. Μια πολι-
τική, η οποία έκανε αλόγιστες προσλήψεις και αναγκάστηκε η
Κυβέρνηση να εντάξει αυτό το χρέος στο δηµόσιο χρέος και σή-
µερα ο ΕΛΓΑ να µην έχει υποχρεώσεις.

Με βάση τον καινούργιο νόµο που θα εφαρµοστεί από 1-1-
2011, εκτιµούµε, χωρίς βάρη από το παρελθόν, ότι θα µπορεί να
λειτουργήσει ως ασφαλιστικός οργανισµός, που θα εγγυάται
στον Έλληνα αγρότη ότι την ώρα που θα βρεθεί µπροστά στον
κίνδυνο της φυσικής καταστροφής και στα ζηµιογόνα αίτια που
προβλέπει ο κανονισµός, θα µπορεί να τον αποζηµιώνει, χωρίς
να χρειάζονται µεσολαβήσεις πολιτικού χαρακτήρα, χωρίς να
χρειάζεται οι αγρότες να παρακαλούν και κυρίως µε τρόπο που
δεν θα αφήνει αµφισβητήσεις για τη δίκαιη καταγραφή των ζη-
µιών και την αποζηµίωση.

Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι µε τις παρεµβάσεις που έγιναν
απ’ όλους τους συναδέλφους στη Βουλή -εγώ δεν ήµουν στο Θε-
ρινό Τµήµα- ο νόµος έχει καλύψει πάρα πολλά από τα ζητήµατα
που τέθηκαν, καθώς και τη συµµετοχή του ελληνικού δηµοσίου
µέσω του προϋπολογισµού, στα έξοδα διοίκησης. Άρα, ο ΕΛΓΑ
από 1 Ιανουαρίου θα µπορεί να αποδίδει στους αγρότες τα
ασφάλιστρα που θα εισπράττει.

Επειδή το σύστηµα της είσπραξης των ασφαλίστρων θα είναι
πιο δίκαιο και πιο αντικειµενικό και επειδή θα υπάρξουν διαδικα-
σίες που δεν θα επιτρέπουν σε ορισµένους, κατά σύστηµα –και
υπάρχουν στατιστικά στοιχεία πάνω σε αυτό- να κατασπαταλούν
τους πόρους του ΕΛΓΑ, είµαστε βέβαιοι ότι αυτό το αίσθηµα της
ασφάλειας και της δικαιοσύνης θα το αποδώσουµε στον Έλληνα
αγρότη, γιατί το δικαιούται, γιατί δεν του κάνει κανένας χάρη,
γιατί πρέπει το κράτος και ο ασφαλιστικός του οργανισµός να
του διασφαλίζει αυτό το αίσθηµα της ασφάλειας.

Επίσης, ήθελα εισαγωγικά να πω πως σωστά κι εσείς, αγαπη-
τοί συνάδελφοι, επισηµάνατε τα προβλήµατα που αντιµετωπίζει
σήµερα η ύπαιθρος χώρα, η οποία σ’ ένα µεγάλο βαθµό στηρί-
ζεται στα εισοδήµατα των Ελλήνων αγροτών. Αλλά γνωρίζετε

πάρα πολύ καλά, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι η κρίση στον αγρο-
τικό τοµέα δεν προέκυψε χθες, δεν προέκυψε, όταν ανέλαβε η
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, ούτε πολύ περισσότερο προέκυψε όταν
η χώρα µας µπήκε στην περίοδο του µνηµονίου, που αναγκάζε-
ται µε περιοριστικές πολιτικές σε βάρος ανθρώπων οι οποίοι δεν
ευθύνονται για την κρίση, κυρίως µισθωτών και συνταξιούχων,
να περικόψει εισοδήµατα για να µην χρεοκοπήσει.

Η κρίση στον αγροτικό τοµέα ενδηµεί εδώ και µία δεκαετία πε-
ρίπου και δεν χρειάζεται να επικαλούµαστε από το Βήµα της Βου-
λής στατιστικά στοιχεία, όταν οι συζητήσεις είναι δηµόσιες και
µας παρακολουθούν οι Έλληνες αγρότες, οι οποίοι τη βιώνουν.
Τη βιώνουν µε µείωση του εισοδήµατος, τη βιώνουν γιατί ερη-
µώνει η ύπαιθρος και γερνάει ο αγροτικός πληθυσµός και βλέ-
πουν την προστιθέµενη αξία να µην την καρπώνονται οι ίδιοι,
αλλά οι µεσάζοντες. Τα στοιχεία της κρίσης, λοιπόν, είναι γνωστά
πολύ περισσότερο από ότι σε εµάς στους Έλληνες αγρότες. Ξέ-
ρουν πότε ξεκίνησε αυτή η κατηφόρα.

Εµείς έχουµε αναλάβει τη µεγάλη ευθύνη και το µεγάλο χρέος
να ανατάξουµε αυτήν την κατηφορική πορεία. Πιστεύω ότι µε µία
πολιτική που θα µιλάει µε ειλικρίνεια στον Έλληνα αγρότη, που
θα του αναγνωρίζει το δίκιο του, που επιχειρεί να του κατοχυ-
ρώσει το επάγγελµα και να εξαντλήσει όλα τα µέσα πολιτικής
που µπορεί να διαθέτει µία κυβέρνηση σε µία περίοδο κρίσης,
αυτήν την πορεία θα τη δροµολογήσουµε.

Εξάλλου, το γεγονός ότι η Ελλάδα είναι ιδιαίτερα ελλειµµα-
τική στο ισοζύγιο των αγροτικών προϊόντων, ότι σε µία περίοδο
κρίσης αποκτούν τη χαµένη τους αξία τα αγροτικά προϊόντα, ότι
έχουν πάρα πολύ σηµαντική αναγνώριση από τον καταναλωτή
και πολλά προϊόντα από τα αγροτικά µας είναι προϊόντα εθνικής
εµβέλειας και σηµασίας, όπως ο φυσικός χυµός του ελαιολάδου,
η φέτα –είχατε κάνει µία επερώτηση την προηγούµενη εβδοµάδα
για τη φέτα- τα σπαράγγια, για τα οποία αναφερθήκατε νωρί-
τερα, τα ακτινίδια, νέες και παλαιές καλλιέργειες, µας δίνει τη
δυνατότητα να δουλέψουµε συστηµατικά και αυτό το έλλειµµα
της παραγωγής να αντιµετωπίσουµε και το ισοζύγιό µας να βελ-
τιώσουµε και κυρίως, να επιστρέψουµε την προστιθέµενη αξία
στον Έλληνα αγρότη και παραγωγό.

Ήθελα να πω αυτά από την αρχή εισαγωγικά, χωρίς να έχω
καµµία πρόθεση, αγαπητοί συνάδελφοι, να υπεκφύγω των σο-
βαρών ερωτηµάτων, τα οποία θέσατε και στα οποία πιστεύω ότι
για να έχουµε µία σχέση ειλικρίνειας µεταξύ µας, αλλά και µε
τους Έλληνες αγρότες, πρέπει να τα απαντάµε µε ευθύ τρόπο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι αλήθεια ότι τα στοιχεία
που παρέθεσε ο αγαπητός συνάδελφος, κ. Καρασµάνης, είναι
ενδεικτικά µίας κατάστασης που επικρατούσε σε ό,τι αφορά το
σύστηµα των αποζηµιώσεων. ∆ιότι, αγαπητέ συνάδελφε, µας κα-
ταθέσατε συγκεκριµένα στοιχεία µε βάση τους µετεωρολογικούς
σταθµούς, που επικαλεσθήκατε, για τις συνθήκες παγετού που
επικράτησαν µία συγκεκριµένη περίοδο. Αυτήν την περίοδο, λοι-
πόν, στην κυβέρνηση ήταν η Νέα ∆ηµοκρατία και φυσικά, είχε
και διορίσει τη διοίκηση του ΕΛΓΑ.

Υπάρχει µία απορία δική µου και θέλω να µου την απαντήσετε
στην δευτερολογία σας. Εφόσον, λοιπόν, ο παγετός καλύπτεται
από τον κανονισµό του ΕΛΓΑ και εφόσον είχαµε τα στοιχεία που
µας λέτε –δεν τα αµφισβητώ και σας ευχαριστώ που τα καταθέ-
τετε, γιατί βοηθάνε τη συζήτησή µας- γιατί η κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας, που προφανώς είχατε µια πιο εύκολη πρό-
σβαση και µπορούσατε να συνοµιλείτε, δεν προχώρησε στην κα-
ταγραφή των ζηµιών, στην εξατοµίκευση και στην αποζηµίωση
των πληγέντων; Θέλω, δηλαδή, να µου δώσετε µία εξήγηση πάνω
σ’ αυτό, γιατί είναι και δικιά µου απορία.

Επειδή, λοιπόν, αυτό δεν έγινε, προσπαθήσατε στην πορεία να
βρείτε άλλους τρόπους για να καλύψετε τη ζηµιά των παραγω-
γών. Εγώ δεν αµφισβητώ ότι υπήρξαν ζηµιές και υπήρξε µείωση
της παραγωγής. Και τι µας είπατε, κύριε συνάδελφε; Μας είπατε
ότι ο κ. Χατζηγάκης θα υπέγραφε µία απόφαση, αλλά δεν πρό-
λαβε να την υπογράψει και ανέλαβε να την υπογράψει η κα Μπα-
τζελή, την οποία είδατε εδώ προηγουµένως, αλλά δεν είναι τώρα
εδώ στην Αίθουσα να µας το επιβεβαιώσει. Εγώ δέχοµαι, για την
καλοπιστία της συζήτησης, αυτά που µας λέτε.

Το γεγονός ότι προσπαθούσατε να λύσετε ένα θέµα µε µία
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υπογραφή ενός Υπουργού, αγαπητέ κύριε συνάδελφε και αγα-
πητοί συνάδελφοι, δείχνει ποια ήταν η νοοτροπία που επικρα-
τούσε όλη αυτήν την περίοδο σε ό,τι αφορά το σύστηµα των
αποζηµιώσεων. Αντί, δηλαδή, η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας και ο ΕΛΓΑ να εφαρµόζουν τους κανόνες, όπως προκύπτουν
από τον κανονισµό του ΕΛΓΑ και από τους νόµους, είχαν κατά
σύστηµα επιλέξει την οδό της παραβίασής τους µε κατ’ εξαίρεση
υπουργικές αποφάσεις. Αυτές τις υπουργικές αποφάσεις που
µας οδήγησαν στα ελλείµµατα των 4 δισεκατοµµυρίων περίπου
και που αδικούσαν ανθρώπους, αυτές τις υπουργικές αποφάσεις,
αγαπητοί συνάδελφοι, που σήµερα µας έχουν καταστήσει υπό-
λογους απέναντι στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

∆ιότι πιστεύω ότι κι εσείς έχετε την ίδια αγωνία µε εµάς για τα
χρήµατα του Έλληνα φορολογούµενου πολίτη, που θα κληθεί να
πληρώσει το πρόστιµο των 325 εκατοµµυρίων ευρώ που µας έχει
επιβληθεί και τα πρόστιµα, που ενδεχόµενα θα επιβληθούν στη
χώρα µας, επειδή παρά τις προσπάθειές µας -γιατί υπάρχει συ-
νέχεια στο κράτος και υπάρχει αίσθηση της ευθύνης απέναντι
στα χρήµατα του φορολογούµενα πολίτη- ενδεχόµενα δεν θα
µπορέσουµε να δικαιολογήσουµε.

Αφορούν το λεγόµενο πακέτο Χατζηγάκη των 500 εκατοµµυ-
ρίων, το οποίο δόθηκε σε µία περίοδο που οι αγρότες, µπροστά
στον όγκο των προβληµάτων που αντιµετώπιζαν, βρέθηκαν
στους δρόµους και η κυβέρνηση, αντί να δροµολογήσει µία πο-
λιτική ουσιαστικής επίλυσης των αιτηµάτων, προτίµησε την πε-
πατηµένη των χρηµατικών ενισχύσεων που τις βάφτισε
αποζηµιώσεις και που δυστυχώς, η χώρα µας έχει δυσκολία να
τις αντιµετωπίσει. Άρα θα πρέπει να αναλογιστείτε τις ευθύνες
της κυβέρνησής σας, γιατί αυτό το πρόβληµα παραµένει άλυτο.

Εµένα οι υπηρεσίες τους ΕΛΓΑ µε έχουν ενηµερώσει ότι η λε-
γόµενη ακαρπία, η οποία παρατηρήθηκε στις δενδρώδεις καλ-
λιέργειες δεν µπορεί να µπει στον κανονισµό του ΕΛΓΑ. Επειδή
δεν µπορεί να µπει στον κανονισµό του ΕΛΓΑ και επειδή έχει πε-
ράσει αρκετός χρόνος, φοβάµαι –και λυπάµαι γι’ αυτό- ότι η ηγε-
σία του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης, την οποία
εκπροσωπώ εγώ και ο Υπουργός, που έχει ευαισθησίες και
σωστά τις επισηµάνατε, κύριε Καρασµάνη, δεν θα µπορέσει να
βρει λύση στο πρόβληµα.

Θέλω, δε, να σας διαβεβαιώσω ότι από την πλευρά µας δεν
υπήρχε καµµία προσπάθεια αποφυγής συζήτησης του θέµατος
στη Βουλή. Και επειδή, είστε έµπειρος κοινοβουλευτικός και
εσείς και οι άλλοι συνάδελφοι γνωρίζετε ότι η διαδικασία των
επερωτήσεων είναι πολύ συγκεκριµένη. Υπάρχει και η πιο εύκολη
διαδικασία των επίκαιρων ερωτήσεων -γιατί ένα τέτοιο θέµα θα
µπορούσε να αντιµετωπιστεί και µε µία τέτοια διαδικασία- µέσα
από την οποία θα µπορούσαµε να σας έχουµε δώσει µία συγκε-
κριµένη απάντηση, για να ξέρετε τι κάνουµε απ’ εδώ και πέρα.

Σε ό,τι αφορά το θέµα των σπαραγγιών που θέσατε κι εσείς
και πάρα πολλοί συνάδελφοι, το οποίο, πράγµατι, είναι ένα
προιόν δυναµικό µε εξαγωγική κατεύθυνση, φαίνεται ότι ο τρό-
πος που θα µπορούµε να το αντιµετωπίσουµε µας διαχωρίζει απ’
αυτές τις πρακτικές που προηγουµένως ανέφερα και στις οποίες
δεν πρέπει να επιστρέψουµε ποτέ. ∆εν πρέπει δηλαδή να επι-
στρέψουµε ποτέ στις κατ’ εξαίρεση µε προνοµιακά ή όχι χαρα-
κτηριστικά αποφάσεις.

Σύµφωνα µε τον κανονισµό του ΕΛΓΑ ειδικά για το σπαράγγι
υπάρχει η δυνατότητα να καλυφθούν ζηµιές οι οποίες λόγω των
ειδικών κλιµατικών συνθηκών θα φανούν στην επόµενη καλλιερ-
γητική περίοδο. Πράγµατι, αυτές οι ζηµιές έχουν καταγραφεί.
Άρα, εφαρµόζοντας τον κανονισµό του ΕΛΓΑ και συγκεκριµένα
το άρθρο 3 παράγραφος 2, µπορούµε να αποζηµιώσουµε για τα
σπαράγγια µε νοµότυπο και δίκαιο τρόπο. Θα το κάνουµε αυτό
γιατί αυτή είναι η πολιτική µας απόφαση. ∆εν κάνουµε χάρη σε
κανέναν. Τα χρωστάµε στους καλλιεργητές των σπαραγγιών, οι
οποίοι θέλω να σηµειώσω ότι κάνουν µία πάρα πολύ σηµαντική
προσπάθεια τα τελευταία χρόνια και έχουν δώσει µία δυναµική σ’
ένα προϊόν το οποίο «περπατάει» στην Ευρώπη.

Αγαπητοί συνάδελφοι, θίξατε και ένα άλλο θέµα στην τοποθέ-
τησή σας, για το οποίο πολύ ευχαρίστως να οργανώσουµε µία
συζήτηση σαν αυτές που έχουµε προγραµµατίσει στο Υπουρ-
γείο. Εγώ έχω κάνει αρκετές, για µια σειρά από προϊόντα, για να

δούµε από τη µια µεριά τους παραγωγούς του σπαραγγιού και
από την άλλη όλους τους άλλους εµπλεκόµενους σε µια πολι-
τική συνεννόησης, που θα αφορά την παραγωγή, την προβολή
και τη διαφήµιση αυτού του προιόντος. Εγώ είµαι στη διάθεσή
σας και θέλω να συνεργαστούµε, για να οργανώσουµε µία τέ-
τοια συζήτηση.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Να κουβεντιάσουµε.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Κύριε Καρασµάνη, πολύ ευχαρίστως. Κάτι
τέτοιο θέλω να κάνω και για το βιοµηχανικό ροδάκινο, το συ-
µπύρηνο. Το θίξατε αυτό και θέλω να σας πω ότι έχουµε παρέµ-
βει προς τις βιοµηχανίες για να πληρωθούν οι παραγωγοί, να
τηρήσουν τη συµφωνία και πολύ ευχαρίστως να κουβεντιάσουµε
γιατί…

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Με τι τιµή;
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Κύριε Τζέκη, µε την τιµή που είχαν συµφω-
νήσει. Υπήρξαν συµφωνίες.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Απλήρωτοι είναι και µε την τιµή
αυτή.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΑΛΚΙ∆ΗΣ: ∆εκαέξι λεπτά δυστυχώς και απλήρωτοι.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Όσο υπάρχουν εργαλεία και πολιτικές στα
χέρια µας για να πιέσουµε τη βιοµηχανία, θα τις εξαντλήσουµε,
κύριοι συνάδελφοι.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Ούτε θα πληρωθούν, κύριε
Υπουργέ. Θυµηθείτε το, µέσα στη Βουλή το λέµε.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΑΛΚΙ∆ΗΣ: Μαύρα Χριστούγεννα θα κάνουν.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Θα το δούµε, δεν υπάρχει θέµα.
Έτσι λοιπόν, αγαπητοί συνάδελφοι, σ’ αυτό το πλαίσιο θέλω να

τοποθετήσω την απάντησή µου. Είπα και το ροδάκινο µιας και
τέθηκε, όπως θέλω να πω και για τα µήλα της Καστοριάς ότι
υπάρχει ζηµιογόνο αίτιο. Έχει αιτιολογηθεί η διαδικασία της απο-
ζηµίωσής τους. Είδα κι εγώ τις διαµαρτυρίες τους γιατί ενδεχό-
µενα οι γραφειοκρατικές διαδικασίες δεν επέτρεψαν την πιο
έγκαιρη πληρωµή τους, αλλά θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι δεν
υπάρχει πρόβληµα, ότι θα πάνε καλά τα πράγµατα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Για τους άλλους νοµούς, για τα
µήλα. Φλώρινα, Ηµαθία, Πέλλα…

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Κλείνοντας, αγαπητοί συνάδελφοι…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Και καλά κάνετε για την Καστοριά
αλλά πείτε για τους άλλους νοµούς.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μη διακόπτετε, κύριε
Καρασµάνη. Σας παρακαλώ.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Υπήρξε τεκµηρίωση, κύριε Καρασµάνη,
υπήρξε φάκελος, εγκρίθηκε και θα προχωρήσει.

Κλείνοντας λοιπόν, αγαπητοί συνάδελφοι, κι επειδή πράγµατι
αυτή η συζήτηση θα µπορούσε να θίξει και πάρα πολλά ζητήµατα
που αφορούν την πολιτική του Υπουργείου και τον ΕΛΓΑ, θέλω να
µείνω σ’ αυτό που ακριβώς ζητήσατε, στο συγκεκριµένο και το
συγκεκριµένο λέει ότι σ’ ό,τι αφορά τις δενδρώδεις καλλιέργειες
και την ακαρπία δεν υπάγονται στον κανονισµό. Φοβάµαι ότι µε
τα λάθη που έχουν γίνει θα δυσκολευτούµε να βρούµε λύση.

Σ’ ό,τι αφορά τα σπαράγγια, εντός των ηµερών ο ΕΛΓΑ θα βγά-
λει ανακοίνωση, ώστε να γίνουν αιτήσεις και να αποζηµιωθούν οι
παραγωγοί.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε πολύ τον
κύριο Υφυπουργό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στο στάδιο αγο-
ρεύσεων των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων.

Το λόγο έχει για δώδεκα λεπτά ο Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος,
Βουλευτής Ευβοίας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, εγώ δεν πρό-
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κειται να σας µιλήσω για το µνηµόνιο σήµερα. Αυτό θα το λύ-
σουµε σε άλλες συνεδριάσεις. Σήµερα θα µείνουµε στα θέµατα
αυτά, διότι λυπάµαι γι’ αυτό που θα πω, αλλά δεν περίµενα ένα
µέλος της Κυβέρνησης να έλθει να κάνει µία θεωρητική αντιµε-
τώπιση ενός τόσο πολύ συγκεκριµένου ζητήµατος, συγκεκριµέ-
νου ως προς το είδος της παραγωγής, συγκεκριµένου ως προς
την περίοδο, συγκεκριµένου ως προς την έκταση των περίπου
δέκα νοµών µε αυξοµειώσεις έκτασης σ’ όλη την Ελλάδα. Ήταν
πολύ συγκεκριµένα τα πράγµατα. Είναι πολύ ασαφείς οι απα-
ντήσεις που πήραµε. ∆ηλαδή, τι µας είπατε εδώ, αφού κάνατε
µία εξιστόρηση διαφόρων γεγονότων; Μας είπατε ότι υπάρχουν
κάποιες αποφάσεις: «µην ανησυχείτε, για τα σπαράγγια θα τις
πάρουµε». ∆εν µας είπατε όµως πόσες, σε τι ποσοστό, µε τι τιµή,
µε ποιο χρονοδιάγραµµα, αν έχει τελειώσει η εξατοµικευµένη
βλάβη, αν αποδέχεστε τον παγετό και, αν αποδέχεστε τον πα-
γετό, γιατί τον αποδέχεστε µόνο για τα σπαράγγια και όταν, ενώ
αφορά την ίδια περίοδο και τις ίδιες περιοχές, γιατί δεν αποδέ-
χεστε το ίδιο αίτιο για τις δενδρώδεις καλλιέργειες; ∆εν πήραµε
απάντηση. Εάν υπάρχει απάντηση, θα είναι ιδιαίτερα ενδιαφέρον
να την ακούσουµε στη δευτερολογία.

Αξιότιµε κύριε Υπουργέ, όταν ένας Υπουργός έρχεται στη
Βουλή, δίνει συγκεκριµένες απαντήσεις, θετικές, αρνητικές, όχι
µεσοβέζικες, όχι θεωρητικές. ∆εν µας είπατε έναν αριθµό, ένα
χρονοδιάγραµµα, µία ηµεροµηνία, ένα ποσό. Τίποτα δεν µας εί-
πατε. Τι συζήτηση να κάνουµε τώρα; ∆ηλαδή, εγώ τι αντιµετώ-
πιση να κάνω σαν Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης; Τι να σας πω, αφού δεν µας είπατε
απολύτως τίποτα; ∆ηλαδή, αν πάρουµε αυτήν την οµιλία και τη
διαβάσουµε σ’ ένα ακροατήριο που δεν έχει ακούσει τις ερωτή-
σεις των συναδέλφων Βουλευτών, δεν θα καταλάβουν τίποτα
απολύτως, δεν θα καταλάβουν ούτε το θέµα. Λυπάµαι πάρα πολύ
γι’ αυτό.

Απευθυνόµενος στο Προεδρείο, κύριε συνάδελφε που προε-
δρεύετε, νοµίζω ότι εδώ διενεργείται µία πολύ σοβαρή λειτουρ-
γία. Μια οµάδα συναδέλφων από ένα κόµµα ερωτά την
Κυβέρνηση για ένα πολύ συγκεκριµένο ζήτηµα. ∆εν πρέπει το
Προεδρείο να περιφρουρήσει τις υπάρχουσες απαντήσεις ότι,
δηλαδή, πρέπει ο Υπουργός να έλθει εδώ και να πει πέντε πράγ-
µατα; Εγώ δεν κατάλαβα τελικά τι θα κάνετε. ∆εν κατάγοµαι από
τους νοµούς που επλήγησαν. Ευτυχώς, δεν ήταν η Εύβοια µέσα,
αλλά αν ήταν, δεν θα ήξερα τι να πω στους συµπολίτες µου.

∆εύτερον, κύριε Υπουργέ, ο ΕΛΓΑ έχει συγκεκριµένο κανονι-
σµό και διεργασία, µε την οποία διερευνά αν υπήρχε παγετός,
ερευνά τις ζηµιές σ’ όλη τη χώρα, αν δεν τις έχει ερευνήσει –µπο-
ρεί να έχετε δίκιο γι’ αυτές τις διαµαρτυρίες τις οποίες είχατε,
εκ των υστέρων µπορεί πάρα πολύ εύκολα να γυρίσει πίσω το
χρονικό ορίζοντα, να δει αν υπήρχε παγετός στη χώρα, να δει αν
υπήρχαν µειωµένες αποδόσεις. Είναι πάρα πολύ εύκολο. Ο ΕΛΓΑ
διαθέτει απίθανο επιστηµονικό προσωπικό και τεκµηριωµένα
στοιχεία. ∆εν µας είπατε τίποτα ούτε γι’ αυτά. Ήλθατε ανέτοι-
µος; ∆εν ρωτήσατε τον ΕΛΓΑ; ∆εν το πιστεύω. Προφανώς δεν
θέλετε να πείτε κάτι. Λάθος. Προφανώς, δεν έχετε να πείτε κάτι,
κύριε Υπουργέ. ∆εν έχετε να δώσετε απάντηση σε εκατοντάδες
παραγωγούς οι οποίοι θα περάσουν µαύρα Χριστούγεννα, έχουν
περάσει ενάµιση χρόνο µαύρο, βγάζουν από την τσέπη τους και
δανείζονται για τις επόµενες καλλιέργειες αν έχουν µείνει δέντρα
και αναρωτιούνται αν αυτός ο κλήρος τον οποίον έχουν, τους
φτάνει για να ζήσουν πια.

Υπ’ αυτήν την έννοια δεν καταλαβαίνω το ρόλο σας σ’ αυτήν
την Αίθουσα. Λυπάµαι πάρα πολύ γι’ αυτά που λέω. ∆εν καταλα-
βαίνω δηλαδή τι επιτελείτε τούτη την ώρα. Προστατεύετε την
αγροτική παραγωγή; ∆ίνετε απαντήσεις σε συναδέλφους; ∆εν
κάνουµε ρουσφέτι σε κανέναν. Τα δικαιώµατά τους κοιτάµε να
εξασφαλίσουµε.

Το κράτος εξάλλου όταν ίδρυσε τον ΕΛΓΑ δεν αισθάνθηκε ότι
ίδρυσε έναν κερδοφόρο οργανισµό. Πότε το κόµµα σας, όταν
ήταν στην αντιπολίτευση, ζήτησε λογαριασµό, αν ο ΕΛΓΑ είναι
κερδοφόρος ή ισολογισµένος; Πείτε µου πότε διαφώνησε το
ΠΑΣΟΚ, όταν ήταν αντιπολίτευση, ότι δώσαµε τάχα σε κάποιους
παραπάνω λεφτά -επειδή υπονοήσατε κάποια πράγµατα για όταν
ήµασταν κυβέρνηση- για κάποιες ζηµιές. Πείτε µου µια. ∆εν

υπάρχει καµµία. Τώρα ανακαλύψατε περίεργες αποφάσεις και
χρεωµένο ΕΛΓΑ κι ότι ήταν, λέει, υπερδανεισµένος; Μα, το κρά-
τος δεν εγγυάται για τον κανονισµό του ΕΛΓΑ; ∆ιαφωνούσατε
ποτέ µ’ αυτά που είχε ο κανονισµός; Εσείς δεν ερχόσασταν σ’
αυτήν την Αίθουσα και ζητούσατε παραπάνω έτη αποζηµίωσης;
Τότε ήταν αλλιώς η γεωργία και σήµερα είναι αλλιώς; ∆εν τα κα-
ταλαβαίνω αυτά τα πράγµατα.

Και εν πάση περιπτώσει, όταν έγιναν αυτές οι ζηµιές, γιατί µετά
αλλάξατε τον κανονισµό του ΕΛΓΑ –αλλά δεν θα το συζητήσουµε
τώρα, δεν θα την αλλάξουµε την κουβέντα, θα πάµε επί του προ-
κειµένου εδώ- ενώ οι αγρότες ήξεραν συγκεκριµένα πράγµατα,
τα οποία εσείς αγνοείτε τώρα ή τα αλλάζετε ή τα θολώνετε ή τα
απλώνετε.

Κακώς ο αρµόδιος Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης της Νέας
∆ηµοκρατίας δεν υπέγραψε εκείνη την απόφαση. ∆εν υπεγράφη,
λοιπόν, δυο µέρες πριν τις εκλογές, δεν υπεγράφη ούτε δυο
µέρες µετά τις εκλογές, ούτε δυο εβδοµάδες, ούτε δυο µήνες,
ούτε ένα χρόνο µετά τις εκλογές. Και τώρα έρχεστε εδώ και αρ-
νείστε κάτι για το οποίο δεν µας φέρνετε µια έκθεση του ΕΛΓΑ
που να λέει: όχι, κύριοι συνάδελφοι, τα κεράσια δεν ήταν έτσι,
τα µήλα δεν ήταν έτσι, τα αχλάδια δεν ήταν έτσι, τα κυδώνια, οι
λωτοί κ.λπ.. Φέρτε µας ένα χαρτί του ΕΛΓΑ. Φέρτε µας κάτι. Πώς
θα αποφασίσετε;

Πώς έρχεστε εδώ και λέτε µάλλον δεν θα τα καταφέρουµε να
το δικαιολογήσουµε. Τι να δικαιολογήσετε; Έχετε κάτι να µας
δώσετε; Εγώ σας παρακαλώ, δεν σας προκαλώ. Σας παρακαλώ
στη δευτερολογία να µας φέρετε στοιχεία. ∆ιαφορετικά, δεν έχει
έννοια να συζητάµε εδώ θεωρητικά.

Ένας Υπουργός έχει τεχνοκράτες, έχει έναν οργανισµό. ∆εν
είµαστε όλοι ειδικοί για τα πάντα. Πολιτική µε εξουσία έχετε, πο-
λιτική ασκείτε. Φέρτε µας τις τεκµηριωµένες εκθέσεις του ΕΛΓΑ.
Τα ερωτήµατα που κάνατε εσείς στον ΕΛΓΑ, τι σας δώσανε πίσω;
Αλλιώς τι ήρθατε να πείτε εδώ; Ήρθατε να πετάξετε ένα ρου-
σφέτι ότι εντάξει, τους καπνοπαραγωγούς, βρε παιδί µου, θα
τους αποζηµιώσουµε, αλλά για τους άλλους δυσκολευόµαστε;
Αυτή ήταν η απάντησή σας. Τέσσερις λέξεις. Όλα τα υπόλοιπα
δεν έχουν καµµία σχέση. Καµµία σχέση!

Τα υπόλοιπα, φέρτε τα σε µια ερώτηση, να ξανασυζητήσουµε
και να αντιµετωπίσουµε τα ζητήµατα και για να ανταλλάξουµε
απόψεις, κύριε Υπουργέ, καλέστε µας στο Υπουργείο. ∆εν χρει-
άζεται. Καλέστε µας εκεί, να µας κεράσετε και καφέ, να µας εξη-
γήσετε τις ανησυχίες σας και τις φιλοσοφικές σας αναζητήσεις.

Εδώ µιλάµε επί του προκειµένου. ∆εν ασχολούµαστε µε την
θεωρητική µας ανησυχία για τη γεωργία. Με συγκεκριµένους αν-
θρώπους ασχολούµαστε, οι οποίοι σήµερα περιµένουν απαντή-
σεις. Και αν σήµερα σας είδαν, σας παρακαλώ, διορθώστε την
εικόνα σας στη δευτερολογία. Ειλικρινά σας το λέω αυτό. Σας
παρακαλώ, διορθώστε την εικόνα σας, την εικόνα της Κυβέρνη-
σης, στην δευτερολογία.

Λυπάµαι πάρα πολύ, αλλά διαπιστώνω ότι η Κυβέρνηση έχει
παρασυρθεί από µια αλόγιστη οικονοµετρία. Βλέπει ότι όλα πρέ-
πει να είναι ζυγισµένα και ισολογισµένα. ∆εν αντιλαµβάνεται ότι
η άσκηση της πολιτικής στον τοµέα της αγροτικής παραγωγής
έχει να κάνει µε την διατήρηση του πρωτογενούς τοµέα της πα-
ραγωγής. Έχει να κάνει µε εκατοντάδες χιλιάδες ανθρώπους.
Έχει να κάνει µε την αξιοπιστία του κράτους, την οποία εσείς
τραυµατίζετε βάναυσα. Έχει να κάνει µε την συνέχεια της παρα-
γωγής. Έχει να κάνει µε τα αδιέξοδα χιλιάδων νέων αγροτών, οι
οποίοι διερωτώνται αν πρέπει να πάνε σε άλλη χώρα να µετανα-
στεύσουν, γιατί προφανώς, αφού δεν υπάρχουν άλλες δουλειές
και αφού η αγροτική παραγωγή δεν τους εξασφαλίζει τίποτα,
γιατί το κράτος δεν τους προστατεύει, αντιµετωπίζουν την περί-
πτωση να µεταναστεύσουν.

Αυτά δεν είναι µικρά ζητήµατα. Είναι ζητήµατα που έχουν να
κάνουν µε το µέλλον της χώρας. Και διαπιστώνω ότι ενώ σε άλλα
προτρέχετε και µε ηρωισµό αντιλαµβάνεστε το ρόλο σας στη διά-
σωση της χώρας εν µέσω οικονοµικής κρίσης, σ’ αυτά που φαι-
νοµενικά είναι απλά, αλλά λίγο κοστοβόρα και έχουν να κάνουν
µε την σωτηρία πολλών οικογενειών και την αξιοπιστία της χώρας
στην πρωτογενή παραγωγή του γεωργικού τοµέα, δεν υπάρχει
όντως Κυβέρνηση. Έτσι, λοιπόν, ένα θέµα που αφορά δέκα νο-
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µούς, πολλές εκατοντάδες καλλιεργητών και το οποίο ζητούσε
απαντήσεις, δεν παίρνει τίποτα.

Αναρωτηθήκατε από πότε ξεκίνησε η κρίση στον ΕΛΓΑ και η
κρίση στην αγροτική παραγωγή. Θα σας πω εγώ, κύριε Υπουργέ.
Για ολόκληρη την Ευρωπαϊκή Ένωση, από τότε που επετράπη-
σαν οι εισαγωγές αγροτικών προϊόντων από τρίτες χώρες. Από
τότε. Ήταν κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ τότε, 2001, όταν υπεγράφη, χωρίς
καµµία διαµαρτυρία, από τη δική σας Κυβέρνηση. Από τότε ξε-
κινάει ένα τεράστιο πρόβληµα, το οποίο θέλει την αρωγή του
κράτους, αλλά και σε δεκάδες άλλα πράγµατα, ένα των οποίων
είναι η διασφάλιση, εκ µέρους του κράτους, ότι θα συγκρατή-
σουµε τους αγρότες στην παραγωγή, στη γη τους. ∆εν ζητούν τί-
ποτα άλλο, παρά τις περιόδους των µεγάλων καταστροφών και
των καιρικών συνθηκών, που εµποδίζουν την αγροτική παραγωγή
να τους δώσει ένα εισόδηµα, να είναι το κράτος κοντά τους.

Θα µπορούσαµε εδώ τώρα να µονοµαχήσουν. «Όχι «20, «όχι
30», «όχι 15», «όχι 45». Θα είχε και κάποια έννοια. Αλλά δεν το
κάναµε, γιατί εσείς δεν κάνατε τον κόπο να µας πείτε συγκεκρι-
µένα πράγµατα. Κάνατε τον κόπο να αγνοήσετε όλους αυτούς
τους ανθρώπους και κυρίως τους συναδέλφους που για λογα-
ριασµό αυτών των ανθρώπων ήρθαν εδώ να σας ρωτήσουν. Γιατί;
Ή η κ. Μπατζελή και η Κυβέρνησή σας εξαπατούσε τους αν-
θρώπους αυτούς ή εσείς θέλετε να αλλάξετε την κατεύθυνση
των πραγµάτων. Πείτε το τουλάχιστον ευθέως. Για να ξέρουµε
και εµείς µε τι έχουµε να κάνουµε. Για να ξέρουν και εκείνοι µε τι
έχουν να κάνουν. Για να γνωριζόµαστε σ’ αυτόν τον τόπο. Γιατί
µπορεί να έχουµε ανάγκη από χρήµατα. Θα µπορούσατε να
πείτε: σε έξι µήνες, µ’ αυτό το χρονοδιάγραµµα. Να ξέρουν οι
άνθρωποι αυτοί. Να ξέρουν και οι τράπεζες που τους έχουν δα-
νείσει και τους κυνηγάνε. ∆εν µας είπατε όµως απολύτως τίποτα.

Κλείνω, κύριε Υπουργέ, λέγοντάς σας ότι αυτό που συζητή-
σαµε σήµερα στη Βουλή δεν είναι ρουσφέτι, δεν είναι εξυπηρέ-
τηση, δεν είναι δώρο. Είναι υποχρέωση του κράτους ανειληµµένη
από καιρό. ∆εν θέλει πολύ δυσκολία στο να το κάνετε. Πολιτική
απόφαση θέλει. Πολιτική απόφαση να τους δικαιώσετε και πολι-
τική απόφαση να δώσετε τη µάχη σας στο εσωτερικό της Κυ-
βέρνησης, σ’ αυτούς τους συναδέλφους σας που ενδεχοµένως
δεν δέχονται να δίνονται χρήµατα, γιατί αισθάνονται ότι είναι
σπατάλη η στήριξη της πρωτογενούς παραγωγής.

Εµείς σας λέµε: δεν είναι σπατάλη. Είναι θησαυρός. Σε όποιες
σπατάλες χρειαστήκατε να κόψετε κονδύλια, ήµασταν δίπλα σας
σ’ αυτήν τη Βουλή. Αλλά σ’ αυτά που δεν είναι σπατάλες, που
είναι ιερή υποχρέωση για δέκα νόµους, για εκατοντάδες παρα-
γωγούς που είναι σε απόγνωση, έχετε υποχρέωση στη δευτερο-
λογία –το ξαναλέω- να αλλάξετε την εικόνα της πρωτολογίας.

Απαιτούµε συγκεκριµένες απαντήσεις και ας µην είναι και ικα-
νοποιητικές. Αλλά δώστε µας απαντήσεις. ∆ιότι διαφορετικά
θεωρώ ότι δεν δικαιώνετε το ρόλο σας, όχι σ’ αυτήν την Αίθουσα,
αλλά όσον αφορά την πολιτική ευθύνη, η οποία σας ανετέθη.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Κοινοβουλευτικέ
Εκπρόσωπε, επειδή απευθύνατε µια κατά µια έννοια παρατήρηση
προς τον προεδρεύοντα ότι δεν λάβατε συγκεκριµένες απαντή-
σεις…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευγενική.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Βεβαίως, ευγενική.
Αυτό που έχω να παρατηρήσω είναι ότι η συζήτηση εξελίσσε-

ται οµαλότατα. Οι συνάδελφοί σας της Νέας ∆ηµοκρατίας έχουν
άνεση χρόνου και εκθέτουν τις θέσεις τους. Πιστεύω δε ότι ο
Υπουργός, ο οποίος έχει όλη την άνεση και τη δυνατότητα να
κρίνει εκείνος τον τρόπο µε τον οποίο θα απαντήσει -και εσείς
έχετε τη δυνατότητα επίσης να αποδεχθείτε ή να καυτηριάσετε
τις απαντήσεις του και να επανατοποθετηθείτε -έχει δώσει σα-
φείς απαντήσεις, καθώς η επερώτηση ουσιαστικά συνίσταται στο
αν θα αποκατασταθούν οι ζηµίες και αν θα ξεκινήσει η διαδικα-
σία των αποζηµιώσεων. Και άκουσα τον Υφυπουργό κ. Κου-
τσούκο, να λέει µε σαφήνεια ότι θα ξεκινήσει η διαδικασία
καταβολής των αποζηµιώσεων.

Παρακαλώ τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ κ.
Εµµανουήλ Μπεντενιώτη, Βουλευτή Α’ Πειραιώς να λάβει το

λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συ-

νάδελφοι, αναµφίβολα συµµεριζόµαστε όλοι την αγωνία των
αγροτών για το εισόδηµα στην ύπαιθρο. Αλλά πρέπει να συµ-
φωνήσουµε και όλοι ότι αυτή η ευθύνη για την σηµερινή απαρά-
δεκτη κατάσταση σε σχέση µε το εισόδηµα στην ύπαιθρο
βαρύνει πρωταρχικά τη Νέα ∆ηµοκρατία και τη φιλοσοφία της
διαµεσολάβησης και του µεταπρατισµού που καλλιέργησε.

Γι’ αυτό και είναι σκόπιµο να επισηµανθεί ότι ήδη ακολουθείται
µια νέα στρατηγική για την ανασυγκρότηση της υπαίθρου, έτσι
ώστε να αυξηθεί σταδιακά η συµβολή του αγροτικού τοµέα στο
Ακαθάριστο Εθνικό Προϊόν, µ’ ένα ολοκληρωµένο σχέδιο για µια
«ελληνική γεωργία του 2014» και στις δεκατρείς περιφέρειες.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Γι’ αυτό και πρέπει να στηριχθούν από όλους µας µια σειρά
ανατροπές, για τη µετάβαση από τις εκτατικές καλλιέργειες στις
ποιοτικές εκµεταλλεύσεις, στην αναδιάρθρωση της οργάνωσης
της αγροτικής παραγωγής, στην τυποποίηση των προϊόντων, στη
διακίνηση και την εµπορεία των αγροτικών προϊόντων, στον αυ-
στηρό έλεγχο της παραγωγικής διαδικασίας, στην αναβάθµιση
του αγροτοεργατικού δυναµικού, στην ορθολογική χρήση των
υδάτινων πόρων, στην αξιοποίηση της γης, στη διαχείριση των
πόρων, στην παραγωγή των τοπικής ονοµασίας και υψηλής ποι-
ότητας προϊόντων και στην ολοκληρωµένη περιφερειακή, τελικά,
ανάπτυξη.

Σε σχέση µε την ασφάλιση της παραγωγής µετά την ισχύ του
ν.3877/2010, που ψηφίστηκε πρόσφατα, στις 7 Σεπτέµβρη του
2010, και µε τις διατάξεις του οποίου αναδιαρθρώνεται το γε-
ωργοασφαλιστικό σύστηµα και µεταρρυθµίζεται ο ΕΛΓΑ σε έναν
φορέα διαχείρισης κινδύνων και κρίσεων, παρέχοντας ουσια-
στική, επιτέλους, πλέον, προστασία του αγροτικού εισοδήµατος
από φυσικούς κινδύνους, από ασθένειες, από παθήσεις που ζη-
µιώνουν τη φυτική και τη ζωική παραγωγή, πιστεύουµε ότι µπαί-
νουµε σε µια καινούργια εποχή, σε µια νέα προοπτική.

Για την ιστορία, όµως, κύριοι συνάδελφοι, θα πρέπει να επι-
σηµανθεί ότι την περίοδο της διακυβέρνησης της χώρας από τη
Νέα ∆ηµοκρατία 2004-2009, µετά από ανεύθυνη πολιτική, µετά
από απόλυτη κατάχρηση του οργανισµού, χορηγήθηκαν κατ’
εξαίρεση, χωρίς κανέναν έλεγχο, αποζηµιώσεις, µε αποτέλεσµα
στον οργανισµό να προκύψει ένα παθητικό χρέος, σχεδόν 4 δισ.
ευρώ και έτσι να έχουµε αδυναµία εκπλήρωσης των νοµίµων υπο-
χρεώσεων του.

Αν, δε, σκεφτούµε ότι το 2009 οι κατ’ εξαίρεση αποζηµιώσεις
του ΕΛΓΑ έφτασαν το 76% του συνόλου του προϋπολογισµού
του οργανισµού, θα καταδειχθεί το µέγεθος της κατάχρησης που
επεχείρησε η Νέα ∆ηµοκρατία, µια κατάχρηση σε µια σειρά κα-
ταχρήσεων, που µας οδήγησαν στη σηµερινή οικονοµική κρίση
µια κρίση που είναι στην ουσία της, αποτέλεσµα της λεηλασίας
της χώρας.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, όµως, είναι σκόπιµο να τονιστεί, ότι
προχώρησε σε µια πλήρη αναδιάρθρωση του οργανισµού, στον
εξορθολογισµό της δοµής και της διοίκησης και στην εξοικονό-
µηση πόρων, σε διαφανείς διαδικασίες χορήγησης αποζηµιώ-
σεων, σε αυτούς που νοµιµοποιούνται µε βάση το δίκαιο, αλλά
και την ηθική, για τη χορήγησή τους.

Για να διασφαλιστεί, όµως, η βιώσιµη λειτουργία του οργανι-
σµού, θα πρέπει το δυσθεώρητο χρέος, που δηµιούργησε αυτή
η ανευθυνότητα της Νέας ∆ηµοκρατίας, να απορροφηθεί από
τον κρατικό προϋπολογισµό και µάλιστα στις εξαιρετικά δυσµε-
νείς συνθήκες που αντιµετωπίζει σήµερα η χώρα µας.

Σε σχέση µε την ουσία και τον πυρήνα της ερώτησης. ∆ίκαια,
η καλλιέργεια του σπαραγγιού, µια δυναµική, ανταγωνιστική καλ-
λιέργεια, δικαιούται µια ουσιαστική στήριξη και αυτήν την κάλυψε
η θέση του αρµόδιου Υφυπουργού. Με τη συνεργασία, δε πε-
ραιτέρω, του Ινστιτούτου των Σπαραγγιών, µπορεί να ξεπεραστεί
η κρίση τόσο η διαχειριστική, όσο και η παραγωγική που αντιµε-
τωπίζει αυτή η καλλιέργεια αυτές τις τελευταίες περιόδους.

Αναµφίβολα, όµως, κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ οφείλει -και πιστεύουµε ότι το επιχειρεί- να στηρίξει το
αγροτικό εισόδηµα, στηρίζοντας την ασφάλεια της παραγωγής,
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το κόστος της παραγωγής, αλλά και τις τιµές των αγροτικών
προϊόντων, διασφαλίζοντας, η τιµή των προϊόντων στον τόπο κα-
τανάλωσης να µην είναι τριπλάσια ή τετραπλάσια της τιµής στον
τόπο παραγωγής.

Επιτέλους, θα πρέπει η ελληνική αγροτική οικονοµία να απαλ-
λαγεί από τους διαµεσολαβητές, από τους µεταπράτες που αι-
σχροκερδούν σε βάρος των αγροτών που δικαιούνται
αναντίρρητα ποιότητα ζωής.

Αυτήν, κύριοι συνάδελφοι, την ποιότητα ζωής, στη νέα προο-
πτική της χώρας, µας εγγυάται ακριβώς το ΠΑΣΟΚ. Γι’ αυτό εµείς
στηρίζουµε αυτήν την προοπτική, για να διασφαλιστεί και για
τους αγρότες εισόδηµα ποιότητας ζωής, από µια πολιτεία που
επιτέλους πρέπει να είναι ευνοµούµενη, αλλά, κύριοι συνάδελ-
φοι, και µε διαφάνεια στη διαχείριση και µε ηθική στη διακυβέρ-
νηση.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε πολύ τον

κ. Μπεντενιώτη και για το ευσύνοπτο του χρόνου της αγορεύ-
σεως του.

Παρακαλείται τώρα ο κ. Άγγελος Τζέκης, Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας και Βου-
λευτής Β’ Θεσσαλονίκης να λάβει το λόγο.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε ένα πολύ επίκαιρο και σηµαντικό

ζήτηµα που είναι οι αποζηµιώσεις σε καλλιεργητές σπαραγγιών
και σε δενδροκαλλιεργητές. ∆εν µπορούµε, όµως, να δούµε ξε-
κοµµένο αυτό το µεγάλο και σοβαρό ζήτηµα από τη γενικότερη
εξέλιξη του αγροτικού τοµέα. ∆εν µπορεί να αποµονώσεις, δη-
λαδή, αυτόν τον τοµέα γενικότερα από τις εξελίξεις τους αγρο-
τικού τοµέα τόσο σε εθνικό, αλλά και σε ευρωπαϊκό επίπεδο,
διότι είναι πολιτική υποκρισία και πολιτικός εµπαιγµός να ξεκό-
βεις την αποζηµίωση από τις τιµές που απολαµβάνει ο αγρότης.
Εµείς ενδιαφερόµαστε για τον µικροµεσαίο αγρότη.

Όταν αυτήν την ώρα κατά κοινή οµολογία, πλέον, όλων δια-
χρονικά των κυβερνήσεων, έχουν δηµιουργηθεί τα γνωστά καρ-
τέλ, που πραγµατικά αποµυζούν τον κόπο, τον µόχθο, τον ιδρώτα
του µικροµεσαίου αγρότη, είναι πολιτικός εµπαιγµός και υπο-
κρισία, ενώ µε τη δική σου την πολιτική στάση δίνεις το δικαίωµα
στους εµποροµεσάζοντες, στους µεταποιητές βιοµηχάνους να
µειώνουν συνεχώς την τιµή του παραγωγού, να έρχεσαι εδώ και
να λες: ∆ώσε την αποζηµίωση. Βέβαια, η αποζηµίωση πρέπει να
δοθεί και όχι µόνο σε αυτούς, αλλά και σε όλους τους άλλους
του αγροτικού τοµέα είτε είναι κτηνοτρόφοι είτε είναι ψαράδες.

Έτσι, λοιπόν, σε αυτό το βασικό ζήτηµα πρέπει ο καθένας µε
ξεκάθαρες τοποθετήσεις να πάρει τη θέση του. Βέβαια, η Νέα
∆ηµοκρατία έρχεται και βάζει το ζήτηµα. Θα πρέπει, όµως να
εξηγήσει. Μέσα σε έξι µήνες δεν µπορούσε να βγάλει την από-
φαση, ούτως ώστε να πάρουν την αποζηµίωση οι καλλιεργητές
των σπαραγγιών και οι δενδροκαλλιεργητές; Πως, δηλαδή, σε
άλλες περιπτώσεις που ήταν να πάρουν οι τραπεζίτες τα
25.000.000.000 ευρώ, εκεί µέσα σε µια µέρα πάρθηκε η από-
φαση;

Από εδώ αναδεικνύεται η ταξική πολιτική που ακολουθεί η ση-
µερινή, αλλά και οι προηγούµενες κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµο-
κρατίας. Βέβαια, η πίεση του αγροτικού κόσµου για να πάρει τις
αποζηµιώσεις εκείνης της εποχής είναι καθ’ όλα δίκαιες, αλλά
όµως πρέπει να δούµε και το διά ταύτα.

Το ίδιο έκαναν τότε και οι Βουλευτές της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης του ΠΑΣΟΚ. Πίεζαν την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας να πάρει την απόφαση παρά και ενάντια στον κανονισµό.
Τώρα, έρχεται ο κύριος Υπουργός και µας λέει: «Ο κανονισµός».

Μα, ο κανονισµός λέει ότι ο παγετός εάν πέσει το Μάρτη, δεν
δικαιούσαι, γιατί ο κανονισµός λέει µέχρι τον Φεβρουάριο. Και
ποιος έχει δηµιουργήσει τον κανονισµό; ∆εν είστε εσείς η Κυ-
βέρνηση; Αλλάξτε, λοιπόν, τον κανονισµό, εδώ και τώρα, για να
πάρουν τις αποζηµιώσεις αυτοί οι οποίοι τις δικαιούνται.

Εξάλλου, όταν οι αρµόδιοι επιστήµονες µιλάνε για τις µεγάλες
κλιµατολογικές αλλαγές, πρέπει και αυτό να το πάρεις υπόψη
σου για να µπορεί ο ΕΛΓΑ να αποζηµιώνει τον αγρότη, έστω και
τον Μάρτιο, έστω και τον Απρίλη.

∆εν βλέπετε που πηγαίνει σήµερα το 2010, ότι έχουµε καλο-

καίρι και ότι ενδέχεται το Μάρτιο, τον Απρίλιο να έχουµε και πάλι
παγετούς, καταστροφή της παραγωγής και του κεφαλαίου; ∆εν
θα πρέπει τότε να αποζηµιωθούν, όπως έγινε την άνοιξη του
2009; Έρχεστε τώρα να µας πείτε για τον κανονισµό.

Γι’ αυτό λέµε ότι υπάρχει µια διαχρονική πολιτική εµπαιγµού
απέναντι στον µικροµεσαίο αγρότη και ο φαρισαϊσµός σ’ αυτήν
την Αίθουσα, πλέον, περισσεύει.

Όσον αφορά τον ΕΛΓΑ, είναι ένα πολύ σοβαρό ζήτηµα για να
το αντιµετωπίζουµε µ’ έναν τρόπο φαιδρό επιτρέψτε µου αυτόν
τον χαρακτηρισµό. Γιατί; ∆ιότι τουλάχιστον από µια εµπειρία
δέκα ετών που έχω εδώ, προέβλεπαν οι κρατικοί προϋπολογι-
σµοί και ένα ανάλογο κονδύλιο για τον ΕΛΓΑ. ∆έκα χρόνια δεν
δόθηκε κανένα κονδύλιο βάσει του κρατικού προϋπολογισµού.

Τι έλεγαν οι κυβερνήσεις ΠΑΣΟΚ και Νέας ∆ηµοκρατίας; Πη-
γαίνετε στην Αγροτική Τράπεζα µε τοκογλυφικά επιτόκια, δανει-
στείτε για να δώσετε τις αποζηµιώσεις. Να πώς έφτασαν τα
4.000.000.000 ευρώ τα χρέη που τώρα τα αναλαµβάνει, δήθεν, το
δηµόσιο. Αλλά το Σεπτέµβριο που έγινε η αλλαγή για τον ΕΛΓΑ,
φάνηκε η πολιτική πρόθεση της Κυβέρνησης, όπως και στις κα-
τευθύνσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που συνδέονται και µε το
µνηµόνιο, δηλαδή ότι ο ΕΓΛΑ ιδιωτικοποιείται.

Γιατί; ∆ιότι µε χαρακτηριστικά ιδιωτικοοικονοµικά θα λειτουρ-
γεί και το Σεπτέµβρη που πέρασε έγινε νόµος του κράτους.
Έχετε πλέον δώσει το δικαίωµα στους ιδιωτικούς επιχειρηµατι-
κούς οµίλους ασφάλισης να µπουν και στην ασφάλιση των αγρο-
τικών προϊόντων. Εδώ ακριβώς επιδοτείτε και το ασφάλιστρο, για
να µπορέσουν να µπουν στην αγορά, για να έχουν και τα κέρδη.
Άρα, για ποιο ενδιαφέρον της µικροµεσαίας αγροτιάς κάνετε
λόγο;

Και χύσατε και πολλά δάκρυα για τους αγρότες και είπε και ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας για το
αρνητικότατο αγροτικό εµπορικό ισοζύγιο. Ξέρετε ότι σε αυτά
τα δέκα χρόνια µε επίσηµα στοιχεία πάνω από 23.000.000.000
είναι το παθητικό, δηλαδή το αρνητικό εµπορικό ισοζύγιο. Αντι-
λαµβάνεστε, βέβαια, ότι δίνουµε 23.000.000.000 για να φέρουµε
προϊόντα αρίστης ποιότητας, που µπορούµε να παράγουµε εδώ
και τα παράγουµε. Και το 90% αυτών όλων είναι από την Ευρω-
παϊκή Ένωση και όχι από τρίτες χώρες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή).

∆ύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε, την ανοχή σας, εάν είναι δυνατόν.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ναι, κύριε Τζέκη.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Γι’ αυτό σου δίνουν τις επιδοτήσεις µέσω

της Κοινής Αγροτικής Πολιτικής, προκειµένου ο µεταποιητής βιο-
µήχανος να παίρνει φθηνά την πρώτη ύλη. Και τώρα που έρχεται
η ώρα της αποδέσµευσης από την παραγωγή και πήγε στη
στρεµµατική ενίσχυση και έρχεται το 2013, που θα γίνει ακόµη
χειρότερη η κατάσταση για τη µικροµεσαία αγροτιά, εσείς πα-
νηγυρίζετε ότι είστε στην κατεύθυνση ενίσχυσης της ποιοτικής
αγροτικής παραγωγής. Μα, ποιοτικά είναι τα αγροτικά προϊόντα.
Το ζήτηµα είναι ότι υπάρχει η κατεύθυνση να γίνει η συγκέ-
ντρωση και στον αγροτικό τοµέα σε µεγαλοπαραγωγούς και σε
επιχειρήσεις που µεταποιούν την αγροτική παραγωγή.

Και το Μητρώο Αγροτών είναι ενδεικτικό. Εκεί, ξέρετε, έγινε
και ένας διαχωρισµός των κατά το κύριο επάγγελµα αγροτών και
ένας µικροµεσαίος που έκανε και µια δουλειά παραπέρα και
έβγαζε λίγα περισσότερα από το αγροτικό του εισόδηµα, τον πε-
τάξατε έξω. Αλλά βάλατε, όµως, η Νέα ∆ηµοκρατία και εσείς,
τους µεγάλους επιχειρηµατικούς οµίλους που µεταποιούν τα
αγροτικά προϊόντα, δηλαδή «ΜΠΟΥΤΑΡΗ», «ΤΣΑΝΤΑΛΗ», «ΜΕ-
ΒΓΑΛ», «∆ΕΛΤΑ», «ΦΑΓΕ». Όλοι αυτοί µπήκαν στο µητρώο και
βγήκαν οι µικροί αγρότες. Άρα για ποιο ενδιαφέρον του αγροτι-
κού τοµέα λέτε εσείς;

Εµείς λέµε το εξής: Θα πρέπει πλέον να δείτε και το ζήτηµα
του ΕΛΓΑ. Εµείς λέµε, λοιπόν, ως Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλά-
δος ότι πρέπει οι παραγωγοί σπαραγγιών να πάρουν στο σύνολο
την αποζηµίωσή τους. Ναι, οι δενδροκαλλιεργητές πρέπει και
εκείνοι να πάρουν είτε πέρασε είτε δεν πέρασε στον κανονισµό
του ΕΛΓΑ, µε µια κυβερνητική απόφαση.

Εδώ πήρατε και εσείς να δώσετε άλλα 25.000.000.000 στις
τράπεζες και έρχεστε τώρα στον αγρότη, όπως και στον εργάτη
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και του λέτε: ∆εν δικαιούσαι να ζητάς; Όχι! Εµείς λέµε να απαι-
τήσει µε κοινωνικούς αγώνες, µε ένταση αυτών των αγώνων, γιατί
όταν λέµε ότι η ύπαιθρος ερηµώνει, ερηµώνει από τη δική σας
πολιτική. Και βέβαια, να είναι ένας ΕΛΓΑ που θα είναι δηµόσιος
αποκλειστικά. Καµµιά ιδιωτική ασφάλιση µέσα σ’ αυτόν τον
κλάδο.

Ο παραγωγικός συνεταιρισµός µπορεί να δώσει πνοή στην
ύπαιθρο. Είναι εκείνος που θα ενώσει τη µικροµεσαία αγροτιά,
για να µην ξεκληριστεί. Είναι οι καθετοποιηµένες παραγωγικές
µονάδες, που θα είναι συνεταιριστικές και κρατικές, για να µπο-
ρέσουν να µεταποιούν αυτά τα προϊόντα, γιατί κλείσατε την Ελ-
ληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης, κλείσατε τις βιοµηχανίες στην
Ξάνθη, στην Κοµοτηνή, κλείσατε τους συνεταιρισµούς µε ευθύνη
και των γαλαζοπράσινων κυβερνήσεων.

Εδώ έχει γίνει µια µεγάλη καταστροφή παραγωγικών δυνά-
µεων και παραγωγικών δυνατοτήτων. Και έρχεστε τώρα να πείτε
ότι δεν δικαιούται ο δενδροκαλλιεργητής να ζητήσει την αποζη-
µίωσή του. Έτσι είχατε πει και για τους βερικοπαραγωγούς. Ξέ-
ρετε, έτρεχαν µαζί οι δικοί σας Βουλευτές της Χαλκιδικής τότε
επί Νέας ∆ηµοκρατίας και τώρα χάθηκαν οι δικοί σας οι Βου-
λευτές και τρέχουν της Νέας ∆ηµοκρατίας. Αυτό το παιχνίδι θα
πρέπει να τελειώσει. Εξάλλου και αυτό το µεγάλο ζήτηµα των βε-
ρικοπαραγωγών Χαλκιδικής θα το συζητήσουµε µε επίκαιρη ερώ-
τηση την Πέµπτη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ολοκληρώστε, κύριε
Τζέκη.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κλείνω µε το εξής: Θα πρέπει να δοθούν
οι αποζηµιώσεις και να αλλάξει το καθεστώς του ΕΛΓΑ, ούτως
ώστε να µην αφεθεί στα χέρια του ιδιωτικού κεφαλαίου η απο-
ζηµίωση των αγροτών, που πληρώνουν µέσα από το τελευταίο
νοµοσχέδιο. Αυξήθηκαν και οι εισφορές σε µια στιγµή που οι
τιµές κατρακυλούν. Και εσείς λέτε: «Φέρε ακόµη και από την πε-
ραίωση να πάρω άλλες πέντε, έξι χιλιάδες από τον κάθε παρα-
γωγό».

Με αυτά κλείνω, κύριε Πρόεδρε, και ευχαριστώ για την κατα-
νόησή σας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Τζέκη.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού από το Νοµό Λαρίσης κ. Αστέριος Ρο-
ντούλης.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, νοµίζω ότι από την προηγηθείσα συζή-

τηση λείπει µια σηµαντική παράµετρος, την οποία και πρέπει να
θέσουµε και ο Υπουργός να τη λάβει σοβαρά υπόψιν. Είναι η πα-
ράµετρος των κλιµατικών µεταβολών, πράγµα που σηµαίνει,
κύριε Υπουργέ, ότι εµφανίζονται ακραία καιρικά φαινόµενα για τα
οποία ουδεµία ευθύνη φέρουν οι παραγωγοί. Καταστρέφονται οι
καλλιέργειες, αλλά δυστυχώς αυτά τα καιρικά φαινόµενα συµ-
βαίνουν σε χρονικές περιόδους που δεν καλύπτονται από τον κα-
νονισµό του ΕΛΓΑ. Αυτή είναι η αλήθεια, αυτή είναι η
πραγµατικότητα. Άρα, εάν θέλουµε να µιλήσουµε τη γλώσσα της
αλήθειας των παραγωγών, πρέπει να πούµε τρεις λέξεις: «ανα-
µόρφωση κανονισµού ΕΛΓΑ».

Ακούσατε από προλαλήσαντα συνάδελφο ένα παράδειγµα.
Είπε ότι εάν γίνει ο παγετός το Μάρτιο, δεν υπάρχει κάλυψη.
Είναι µέχρι το Φεβρουάριο. Θα σας πω κάτι που έχει σχέση µε τα
σπαράγγια, µε το ζηµιογόνο αίτιο των εντόνων βροχοπτώσεων.
Καλύπτεται από τον κανονισµό του ΕΛΓΑ η έντονη βροχόπτωση;
Βεβαίως, αλλά εάν έχουµε έντονες βροχοπτώσεις από 1η ∆ε-
κεµβρίου µέχρι την 15η Μαΐου δεν υπάρχει κάλυψη. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα. Ναι, αλλά αν έχουµε έντονες βροχοπτώσεις,
πείτε µου οι καλλιεργητές σπαραγγιών πώς θα κάνουν τις απαι-
τούµενες καλλιεργητικές φροντίδες; Πώς θα κάνουν το σαµά-
ρωµα, την κάλυψη µε το νάιλον, πρακτικά πράγµατα, απλά; Άρα
καταλαβαίνετε ότι εµπαίζουµε τον κόσµο. Ή θα προχωρήσουµε
σε µια γενναία αναµόρφωση του κανονισµού του ΕΛΓΑ ή θα τρέ-
φουµε αυταπάτες ότι συνδράµουµε τον παραγωγό.

Το ίδιο, κύριε Υπουργέ –και µε λύπησε πραγµατικά η τοποθέ-
τησή σας- συµβαίνει και µε την ακαρπία, που τη αποκλείσατε από
την αποζηµίωση, ενώ είπατε ότι µε τα σπαράγγια θα προχωρή-

σουµε. Περιµένατε τη Νέα ∆ηµοκρατία να κάνει επίκαιρη επε-
ρώτηση µετά από παραπάνω από ένα χρόνο στην εξουσία για να
προχωρήσετε; Γιατί δεν προχωρούσατε;

Αλλά επανέρχοµαι στο βασικό µου θέµα, την ακαρπία, γιατί
εµάς στη Θεσσαλία µάς «καίει» πάρα πολύ αυτό το πράγµα µε τις
δενδροειδείς καλλιέργειες, όπως και άλλες περιοχές βέβαια της
χώρας, όπως το Βόλο και όχι µόνο τη Λάρισα. Να σας πω ότι
οφείλεται σε καιρικές συνθήκες έκτακτες που δεν καλύπτονται
λόγω χρονικών περιθωρίων από τον κανονισµό του ΕΛΓΑ, που
όµως συµβαίνουν.

Ο αγρότης κάνει ό,τι είναι δυνατόν, παρέχει στην καλλιεργού-
µενη έκτασή του κάθε καλλιεργητική φροντίδα, αλλά δεν µπο-
ρούµε να τα βάλουµε µε το θεό. Ναι, αλλά µπορούµε να τα
βάλουµε µε τους εαυτούς µας, που κάνουµε τέτοιους περιορι-
στικούς κανονισµούς του ΕΛΓΑ. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Εγώ, όµως, κύριε Υπουργέ, θέλω να δώσω και ένα θετικό τόνο
στη σηµερινή συζήτηση. Γιατί αυτά που σας είπα στην αρχή, νο-
µίζω ότι είναι η καρδιά του προβληµατισµού της σηµερινής συ-
ζήτησης. Η αναµόρφωση του κανονισµού του ΕΛΓΑ, δηλαδή.

Θέλω να δώσω ένα θετικό τόνο, κάνοντας συγκεκριµένες προ-
τάσεις, γιατί πλην του τοµέα των αποζηµιώσεων, υπάρχουν και
θετικά µέτρα, θεσµικού περιεχοµένου που µπορούν να ενισχύ-
σουν, παραδείγµατος χάριν, τους καλλιεργητές σπαραγγιού, που
πράγµατι είναι µία δυναµική και ανταγωνιστική καλλιέργεια.

Μέτρο πρώτο. Ανανέωση των καλλιεργούµενων µε σπαράγγια
εκτάσεων, σε συνεργασία µε τις οµάδες παραγωγών. Προχωρή-
στε ένα ειδικό πρόγραµµα ανανέωσης.

Έρχοµαι σε ένα δεύτερο ζήτηµα. Το ζήτηµα του ανταγωνισµού
που δέχεται το σπαράγγι στην ευρωπαϊκή αγορά και ιδιαίτερα
στην αγορά της Γερµανίας από τις χώρες της Λατινικής Αµερι-
κής. Υπάρχει τρόπος να είµαστε εµείς ανταγωνιστικότεροι στο
σπαράγγι; Υπάρχει. Είναι απλός. Σας το λέω τώρα και πολεµήστε
το αυτό στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Πάνω στη συσκευασία λιανι-
κής πώλησης να αναγράφεται η ηµεροµηνία συγκοµιδής του
σπαραγγιού. Τότε θα γίνουµε πολύ ανταγωνιστικότεροι, γιατί θα
φαίνεται η φρεσκάδα του δικού µας προϊόντος. Γιατί εµείς κό-
βουµε το σπαράγγι, κάνουµε τη συγκοµιδή και µετά από δύο,
τρεις µέρες δίνεται στη αγορά για κατανάλωση. Άρα, λοιπόν, θα
πολεµήσουµε µε την ποιότητα, µε τη φρεσκάδα του προϊόντος
µας.

Τρίτο µέτρο που σας προτείνω. Υπάρχουν τα δίχτυα αντιχα-
λαζικής προστασίας και υπάρχει και ένα πρόγραµµα επιδότησης
από τον ΕΛΓΑ, όποιοι, τέλος πάντων, το ακολουθούν, γιατί έχει
και αυτό υψηλό κόστος. ∆εν θα πρέπει να υπάρχει µία αντίστοιχη
επιδότηση και για την κάλυψη µε νάιλον, µε πλαστικό των καλ-
λιεργειών σπαραγγιού;

Τέταρτο µέτρο. ∆εν πρέπει να γίνει επιτέλους µία προγραµ-
µατική συµφωνία, γιατί εσείς είστε και υπέρ του ερευνητικού
έργου που πρέπει να γίνεται στον πρωτογενή τοµέα της παρα-
γωγής -και καλά κάνετε και όλες οι πτέρυγες της Βουλής είναι-
µε το ινστιτούτο σπαραγγιού, προκειµένου να γίνουν µελέτες,
έρευνες, για την προβολή, για την καλλιέργεια και για την εµπο-
ρία του προϊόντος; Ορίστε, απτά µέτρα τα οποία πρέπει να τα
διεκδικήσουµε και σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης και να ορ-
θώσουµε ανάστηµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, Κύριε Πρόεδρε, αλλά παρακαλώ να µου δώσετε δύο
λεπτά, όπως και στους προλαλήσαντες συναδέλφους και σας ευ-
χαριστώ προκαταβολικά για την ανοχή σας.

Σ’ αυτήν την Αίθουσα περίσσεψε η υποκρισία από την πλευρά
της Νέας ∆ηµοκρατίας. Το ερώτηµά σας, κύριε Υπουργέ, προς
το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολιτεύσεως είναι εύλογο και δεν
απαντήθηκε. Γιατί όταν αυτή ήταν Κυβέρνηση δεν προχώρησαν
τις διαδικασίες αποζηµίωσης, κατά τέτοιον τρόπο, ώστε τώρα
εσάς να σας δεσµεύσουν; Το βάρος στην επόµενη Κυβέρνηση.
Κατά τα άλλα κάνουµε σπέκουλα, προκειµένου να αλιεύσουµε
ψήφους, ωσάν να είναι ιθαγενείς οι αγρότες µας, να µην κατα-
λαβαίνουν. Αλλά θέλω να απαντήσετε και εσείς από την πλευρά
της Κυβέρνησης ένα ερώτηµα που θα σας βάλω τώρα. Ακούω
συνεχώς, όταν έρχεται το θέµα του ΕΛΓΑ, να πιπιλίζετε µία κα-
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ραµέλα. Λέτε: ο ΕΛΓΑ καταστράφηκε, µπήκε µέσα, λόγω των κατ’
εξαίρεση αποζηµιώσεων που εδίδοντο. Ωραία, εγώ για την οικο-
νοµία της συζήτησης να το δεχτώ απολύτως. Έχω, όµως, να υπο-
βάλω τα εξής ερωτήµατα.

Ερώτηµα πρώτο. Αυτές οι κατ’ εξαίρεση πράγµατι αποζηµιώ-
σεις, έµπαιναν στις τσέπες αγροτών, ή έµπαιναν στις τσέπες κά-
ποιων τρίτων; Θέλω να το πείτε. Γιατί αν έµπαιναν στις τσέπες
αγροτών, τότε έπιαναν τόπο στον αγροτικό πληθυσµό της
χώρας, εις βάρος βέβαια της οικονοµικής ευρωστίας του ΕΛΓΑ,
αλλά πήγαιναν, ρε αδερφέ, επιτέλους, στις τσέπες των αγρο-
τών.

Το δεύτερο ερώτηµα είναι το εξής, κύριε Υπουργέ. Εάν παρα-
νόµως εδίδοντο µε καθεστώς αδιαφάνειας -άκουσα από τον Κοι-
νοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ- τότε υπάρχει και ο
δρόµος του εισαγγελέα.

Υπάρχει και ο δρόµος της ποινικής δίωξης. Όσο δεν προχω-
ράτε σε µία τέτοια κατεύθυνση σηµαίνει ότι δεν υπήρξαν παρα-
νοµίες από την πλευρά της διοίκησης ή της κυβέρνησης της
Νέας ∆ηµοκρατίας σε σχέση µε τη διαχείριση του ΕΛΓΑ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αυτόν τον τρόπο καθίστασθε συνυπεύθυνοι. ∆εν µπορείτε

να επικαλείστε συνέχεια τον «κατ’ εξαίρεση». Ήταν νόµιµο αυτό
το «κατ’ εξαίρεση»; Εάν ήταν νόµιµο και πήγαινε στις τσέπες του
παραγωγού, του αγρότη, έστω και εις βάρος –το ξαναλέω- της
οικονοµικής ευρωστίας του ΕΛΓΑ, καλώς. Εάν ήταν παράνοµο,
παράτυπο, αδιαφανές, κάποιοι τα πήραν χωρίς να πρέπει να ει-
σπράξουν τις αποζηµιώσεις του ΕΛΓΑ και τότε φέρει ευθύνη και
η σηµερινή κυβέρνηση, κύριε Υπουργέ, και θα πρέπει να το δείτε
το θέµα.

Η θέση µας, κύριε Πρόεδρε, είναι ξεκάθαρη. Μιλάµε για ανα-
µόρφωση του κανονισµού του ΕΛΓΑ και µιλάµε και για µία πολι-
τική παρεµβάσεων µέτρων που θα καταστήσει τα αγροτικά µας
προϊόντα ανταγωνιστικότερα των άλλων. Γιατί αφ’ ης στιγµής
αγροτικά προϊόντα τρίτων χωρών µπήκαν µέσα στην Ευρωπαϊκή
Ένωση, το µόνο όπλο που έχουµε είναι να γίνουν τα δικά µας
προϊόντα ανταγωνιστικότερα για να επιβιώσει ο αγροτικός πλη-
θυσµός της χώρας.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Ροντούλη.
Παρακαλείται τώρα η κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου-Πασχαλίδου,

Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς, Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης, να λάβει το λόγο.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Θέλω βέβαια να πω ότι σήµερα είναι η επέτειος, δύο χρονιά
µετά, της δολοφονίας του δεκαπεντάχρονου Αλέξανδρου Γρη-
γορόπουλου. Για δύο ολόκληρα χρόνια έχουν ειπωθεί πάρα
πολλά. Σήµερα είχαµε το εξής παράδοξο. Για ένα ολόκληρο ει-
κοσιτετράωρο αποκλείσθηκε το κέντρο της Αθήνας µε απίστευτα
µέτρα. ∆υστυχώς, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Προστα-
σίας του Πολίτη, θέλησε να αποτρέψει έναν κόσµο να κατέβει
στις διαδηλώσεις και έναν άλλο κόσµο να εξαγριωθεί µε τις δια-
δηλώσεις. Νοµίζω ότι είναι στη διακριτική ευχέρεια του κάθε πο-
λίτη και συνταγµατικό του δικαίωµα να µπορεί να διαδηλώσει
ειρηνικά και δεν µπορεί κανένας να του το απαγορεύσει.

Έρχοµαι τώρα στην επερώτηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Παρ’
όλο που δεν στηρίζεται η αγροτική παραγωγή, έχουµε ακόµη
λίγα, αλλά ποιοτικά εξαγώγιµα προϊόντα σε καλές θέσεις στην
παγκόσµια αγορά. Γιατί το λέω αυτό; ∆ιότι εκτός από τη ναυτιλία,
που είναι το νούµερο ένα η χώρα µας σε παγκόσµιο επίπεδο, κα-
τέχουµε την πέµπτη θέση σε εξαγωγές σπαραγγιών, την έβδοµη
θέση σε εξαγωγές ποιοτικού βαµβακιού, ενώ το 2004 είχαµε την
τέταρτη θέση και την δέκατη έκτη θέση σε εξαγωγές τυροκοµι-
κών προϊόντων.

Εδώ βέβαια, θέλω να τονίσω ότι η πρώτη εξαγωγός χώρα σε
σπαράγγια είναι το Περού, το οποίο όµως αυτή τη στιγµή έχει
σοβαρότατες δυσκολίες, γιατί δεν έχει νερό. Άρα, λόγω ξηρα-
σίας θα ελαττώσει κατά πολύ την παραγωγή σπαραγγιού. Εδώ

ακριβώς θα µπορούσε η Ελλάδα από την πέµπτη θέση να ανέβει
σκαλοπάτια και γιατί όχι να φθάσει στην πρώτη θέση. Αυτό,
όµως, θέλει και στήριξη. Και η στήριξη δεν έρχεται από µόνη της,
κύριε Υφυπουργέ. Υπάρχει το Ηνωµένο Βασίλειο, το οποίο είναι
η τρίτη χώρα εισαγωγής σπαραγγιού, διότι κάθε χρόνο κάνει ει-
σαγωγή εξιµίσι εκατοµµυρίων κιλών σπαραγγιού. Άρα είναι άλλη
µία αγορά που θα µπορούσε να είχε στοχεύσει ο Έλληνας πα-
ραγωγός σπαραγγιού, µε τη βοήθεια όµως και της πολιτείας και
του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, ώστε να ει-
σβάλει µέσα σε µία τέτοια τεράστια αγορά.

Κύριε Υφυπουργέ, όταν µιλήσατε προηγουµένως µπορώ να
πω ότι ήσασταν αρκετά ειλικρινής, γιατί είπατε ότι εδώ και µία
δεκαετία ο Έλληνας αγρότης έχει σοβαρότατο πρόβληµα επι-
βίωσης. Τι έκαναν, όµως, και το ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία
ως κυβερνήσεις; Η ΚΑΠ δεν επηρέασε; Η ασύδοτη αγορά χωρίς
ελεγκτικούς µηχανισµούς στο όνοµα του ελεύθερου ανταγωνι-
σµού δεν λειτουργεί καταλυτικά για την οικογενειακή και µικρο-
µεσαία αγροτική παραγωγή; Ο καταχρεωµένος ΕΛΓΑ δεν αφορά
και τις δικές σας παλαιότερες κυβερνήσεις, όπως βεβαίως και
τις κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας;

Να σας θυµίσω πως σε κάθε τιµολόγιο που κόβουν οι αγρότες
γίνεται παρακράτηση υπέρ του ΕΛΓΑ. Αν ο ΕΛΓΑ δεν το ει-
σπράττει από τους εµπόρους, φταίει η πολιτική ηγεσία που δεν
το επιβάλλει και η έλλειψη, βεβαίως, άµεσης χρηµατοδότησης
µέσα από τον κρατικό προϋπολογισµό. Έχουµε έναν ΕΛΓΑ κα-
ταχρεωµένο στην Αγροτική Τράπεζα, µία Αγροτική Τράπεζα που
αύριο δεν γνωρίζουµε αν θα είναι υπό δηµόσιο έλεγχο, µία Αγρο-
τική Τράπεζα που βέβαια κλείνει τις στρόφιγγες –το ακούµε και
από τον κ. Πανταλάκη- και υπάρχει ένα πολύ αβέβαιο µέλλον για
τους εναποµείναντες αγρότες, οι οποίοι µπορούν να παράγουν
ποιοτικά προϊόντα, τα οποία κατέχουν πολύ καλές θέσεις στην
παγκόσµια αγορά, αλλά δεν µπορούν από µόνοι τους και δεν
µπορούν χωρίς στήριξη.

Τα σπαράγγια, σε σύνολο καλλιεργούµενων στρεµµάτων, είναι
τριάντα πέντε χιλιάδες στη χώρα µας. Οι εξαγώγιµες ποσότητες
είναι πλήρως πιστοποιηµένες µέσω εφαρµογής του συστήµατος
ολοκληρωµένης διαχείρισης. Το ελληνικό σπαράγγι θα συναντή-
σει έντονο ανταγωνισµό τα επόµενα χρόνια, κυρίως από την
Ισπανία, λόγω της πρωιµότητας της παραγωγής και γιατί διαθέ-
τει και ένα ταχύ δίκτυο διανοµής αλλά και από τη Γαλλία.

Επιπλέον, υπάρχει ένας µεγάλος κίνδυνος, ο οποίος έχει να
κάνει µε τη Γερµανία, η οποία είναι η χώρα που ως επί το πλεί-
στον οι Έλληνες παραγωγοί στέλνουν τα σπαράγγια τους. Όταν
έχει αύξηση της εγχώριας παραγωγής η Γερµανία, οι δικές µας
προοπτικές θα µειωθούν. Άρα τι πρέπει να κάνουµε; Πρέπει να
έχουµε θετικές προοπτικές. Σε αυτήν την κατεύθυνση πρέπει να
κινηθεί και το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων.

Επίσης, θετικές προοπτικές εµφανίζει και η αγορά της Ρωσίας,
µαζί µε το Ηνωµένο Βασίλειο που είπα στην αρχή. Έχουµε σα-
ράντα οµάδες παραγωγών και αγροτικών συνεταιρισµών. Βασικό
πλεονέκτηµα είναι η ποιότητα. Βασικό µας µειονέκτηµα είναι η
έλλειψη ιδιόκτητων δοµών συσκευασίας και τυποποίησης από
τους ίδιους τους παραγωγούς, οι οποίοι τι κάνουν; Βασίζονται
σε εµπόρους µεταποιητές που πιέζουν προς τα κάτω τις τιµές.
Εδώ χρειάζεται µία προσπάθεια και παρέµβαση για την οργά-
νωση. ∆εν υπάρχει αναπτυξιακός προσανατολισµός και η πολυ-
διάσπαση σε πολλές οµάδες παραγωγών και ιδιόκτητα
συσκευαστήρια, µειώνουν το διαπραγµατευτικό πλεονέκτηµα
στις αγορές του Μονάχου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Βεβαίως, συνεχίστε.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Το 2009 ήταν η χειρότερη ίσως χρονιά του σπαραγγιού. Είναι

γνωστά και αναφέρθηκαν και οι άλλοι συνάδελφοι. Υπήρχε και
µία συντονιστική επιτροπή σπαραγγοπαραγωγών Ηµαθίας-Πέλ-
λας. Υπήρχαν σοβαρότατα προβλήµατα και στην Καβάλα και
στον Έβρο και στην Αιτωλοακαρνανία. Όλοι µαζί συντονίστηκαν
για να φωνάξουν ότι το σπαράγγι θα πρέπει να στηριχθεί για δύο
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κυρίους λόγους. Γιατί είχαµε όλη αυτήν την καταστροφή, η οποία
έφερε µία τεράστια καθυστέρηση λόγω της κακοκαιρίας στη
χώρα µας και γιατί η πρώιµη έναρξη της σεζόν των γερµανικών
σπαραγγιών δηµιούργησε ένα σοβαρότατο ζήτηµα. Αντί να έχουν
τρεις µήνες οι δικοί µας παραγωγοί να συλλέγουν το σπαράγγι,
συλλέξανε µόνο ένα µήνα, γιατί πέρασε η χρονική περίοδος.
Όπως καταλαβαίνετε, έβγαλαν πρώιµα σπαράγγια στη Γερµανία
και χάθηκε η δική µας παραγωγή. Αυτό, στις σηµερινές συνθή-
κες, για τους αγρότες είναι το χειρότερο χτύπηµα που θα µπο-
ρούσε να τους συµβεί. Ήδη έχουν ένα τεράστιο κόστος
παραγωγής µε τα καρτέλ που λειτουργούν ασύδοτα και δεν δια-
σφαλίζεται το προϊόν τους και η τιµή προϊόντος.

Εδώ ακριβώς πρέπει να παρέµβετε εσείς. Πρέπει να στηριχθεί
για το 2009 το εισόδηµα όλων των σπαραγγοπαραγωγών, µέσω
της καταβολής των σχετικών αποζηµιώσεων από τον ΕΛΓΑ. Πρέ-
πει να συγκροτηθεί εθνικός φορέας σπαραγγιού για τη χάραξη
µίας µακροπρόθεσµης στρατηγικής και πολιτικών για το ελλη-
νικό σπαράγγι όσο και για την προάσπιση των συµφερόντων του
κλάδου µε τη συµµετοχή όλων των εµπλεκόµενων και αναλογική
αντιπροσώπευση στα όργανα αυτού του φορέα.

Πρέπει να χρηµατοδοτηθούν από την πολιτεία µε υψηλά πο-
σοστά επιχορήγησης µέσω του επενδυτικού νόµου και των επι-
χειρησιακών προγραµµάτων του ΕΣΠΑ επενδύσεις αξιοποίησης
της γεωθερµίας και του φυσικού αερίου τόσο από τους συνεται-
ρισµούς όσο και από τις οµάδες παραγωγών και πρέπει να υπάρ-
χει, εάν θέλετε, και αξιοποίηση, όπως αναφέρει η Συντονιστική
Επιτροπή της Ηµαθίας του στρατιωτικού αεροδροµίου Παλαιο-
χωρίου του ∆ήµου Πλατέως, γιατί θεωρούν -και νοµίζω ότι έχει
µεγάλη βάση αυτό- ότι από εκεί κατευθείαν τα σπαράγγια µπο-
ρούν να φεύγουν στη Γερµανία.

Στις δενδροκαλλιέργειες έχουµε κάτι ανάλογο.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να πω ότι και για τους µηλοπαραγωγούς και για τους

κερασοπαραγωγούς και για τους ροδακινοπαραγωγούς υπάρχει
σοβαρότατο πρόβληµα και κάθε χρόνο έχουµε τα ίδια. Το βλέ-
πουµε µε το συµπύρηνο ροδάκινο, το βλέπουµε µε τους ροδακι-
νοπαραγωγούς που συνέχεια είναι στους δρόµους. ∆εν
πετυχαίνουν µία καλή τιµή και συνεχώς συµπιέζονται.

Όσον αφορά τα κεράσια, που είναι και µία καλλιέργεια ιδιαί-
τερα ευαίσθητη -και υπάρχουν περιοχές στο Νοµό Πέλλας, όπως
είναι και το δηµοτικό διαµέρισµα του Αρχαγγέλου, είναι στα βό-
ρεια σύνορα της χώρας µας- έχω να πω ότι συγκρατεί κατοίκους
και παραγωγούς αυτή η µονοκαλλιέργεια, γιατί είναι σχεδόν µο-
νοκαλλιέργεια το κεράσι. Παρ’ όλα αυτά οι άνθρωποι δεν έχουν
αποζηµιωθεί ακόµη από το 2009.

Κύριε Υπουργέ, είπατε ότι η ακαρπία δεν µπαίνει µέσα στον
κανονισµό του ΕΛΓΑ. Η ακαρπία δεν µπαίνει γιατί δεν θέλει ο
ΕΛΓΑ να µπει, γιατί δεν θέλει το Υπουργείο να µπει, γιατί δεν
θέλει η Κυβέρνηση να µπει. Έπρεπε εδώ και χρόνια να έχει µπει
η ακαρπία γιατί υπάρχει σοβαρότατο πρόβληµα στην ανθοφο-
ρία.

Εδώ θα καταθέσω όλα τα έγγραφα του ΕΛΓΑ Βέροιας, του κε-
ντρικού ΕΛΓΑ και του Προέδρου του τοπικού διαµερίσµατος Αρ-
χαγγέλου προς τον κ. Χατζηγάκη, προς την κ. Μπατζελή, στα
οποία αναφέρουν ότι θα πρέπει να δοθούν αυτές οι αποζηµιώ-
σεις.

Ας σταµατήσει, επιτέλους η κατ’ εξαίρεση, διότι θα πρέπει να
γίνει αναθεώρηση του κανονισµού, όπως είπε η προηγούµενη
πολιτική ηγεσία του Υπουργείου. Η κ. Μπατζελή µίλησε για ανα-
θεώρηση και ακόµη δεν την έχουµε δει. Είµαστε σχεδόν ενάµιση
χρόνο µετά από την ανάληψη των καθηκόντων της δικής σας Κυ-
βέρνησης και δυστυχώς βλέπουµε ότι υπάρχει µία πλαδαρότητα
σε αυτή την κατεύθυνση.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Λίτσα Αµµανατίδου-Πασχα-
λίδου, καταθέτει για τα Πρακτικά της Βουλής τα προαναφερθέ-
ντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Σίγουρα θα µας πείτε ότι από τη στιγµή που δεν είναι στον κα-

νονισµό, υπάρχει το µνηµόνιο και αυτό απαγορεύει να δοθούν
κατ’ εξαίρεση αποζηµιώσεις. ∆είτε, όµως, ότι συνεχώς συρρι-
κνώνεται το αγροτικό εισόδηµα και ερηµώνει η ύπαιθρος. Αν θέ-
λετε να πεθάνουν αυτοί οι άνθρωποι, να πεθάνει και η ύπαιθρος
µαζί, συνεχίστε σε αυτή την κατεύθυνση. Αλλιώς θα πρέπει να το
δείτε άµεσα, κύριε Υφυπουργέ, και να δώσετε µία απάντηση σε
αυτούς τους ανθρώπους, οι οποίοι στηρίζουν για χρόνια την οι-
κονοµία της χώρας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.

Ευαγγελία Αµµανατίδου-Πασχαλίδου.
Εισερχόµαστε στο στάδιο των δευτερολογιών.
Το λόγο έχει ο κ. Γεώργιος Καρασµάνης, Βουλευτής Πέλλας,

για να δευτερολογήσει.
Ορίστε, κύριε Καρασµάνη.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ παρακάλεσα

και ζήτησα να περιοριστούµε στα θέµατα, τα οποία ακριβώς ανα-
φέρει η επερώτησή µας, δηλαδή στις αποζηµιώσεις των δεν-
δροκαλλιεργητών και των σπαραγγοκαλλιεργητών από τη
θεοµηνία της άνοιξης του 2009. ∆υστυχώς δεν εισακούστηκα και
το θέµα ανοίχτηκε πάρα πολύ. Άκουσα και από τον Υπουργό και
από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο για υπερχρέωση του
ΕΛΓΑ.

Κύριε Υπουργέ, «στο σπίτι του κρεµασµένου δεν µιλάνε για
σκοινί». Η υπερχρέωση δεν είναι της κυβέρνησης της Νέας ∆η-
µοκρατίας. Η υπερχρέωση ξεκινάει επί των ηµερών των δικών
σας κυβερνήσεων και δεν σας το λέω εγώ, σας το λένε οι ίδιοι οι
συνδικαλιστές σας. Έχω εδώ µπροστά µου τα Πρακτικά, όταν
ψηφιζόταν ο ν.2945/2001. Έλεγε ο Τζανέτος Καραµίχας, ο Πρό-
εδρος της ΠΑΣΕΓΕΣ ότι όλα αυτά τα χρόνια το κράτος ποτέ δεν
έβαζε λεφτά, αλλά απλά εγγυήθηκε τα δάνεια που πήρε ο ΕΛΓΑ.
Το ίδιο ακριβώς έλεγε ο Πρόεδρος της ΓΕΣΑΣΕ, ο σηµερινός
Πρόεδρος κ. Γωνιωτάκης, ότι σήµερα ο ΕΛΓΑ είναι χρεωµένος,
διότι αναγκάστηκε να προσφύγει σε δανεισµό για να καλύψει τις
ζηµιές που έχουν γίνει.

Το ίδιο έχει πει το 2001, όταν ψηφιζόταν ο ν. 2945 και ο εκ-
πρόσωπος των εργαζοµένων του ΕΛΓΑ, ο οποίος έλεγε ότι ο
ΕΛΓΑ σήµερα αντιµετωπίζει τη µεγαλύτερη οικονοµική κρίση
στην ιστορία και τα οικονοµικά ελλείµµατα, που έχουν συσσω-
ρευτεί στον οργανισµό τα τελευταία χρόνια είναι δύσκολο να
αντιµετωπιστούν µε τα οικονοµικά µέσα που διαθέτει, υπερχρέ-
ωση στις τράπεζες µε σύναψη δανείων κ.λπ.. Είναι δηλαδή, µαρ-
τυρίες δικών σας στελεχών και δεν είναι λόγια δικά µου.

Αλλά, κύριε Υπουργέ, τα 3.800.000.000 ευρώ έχετε ερευνήσει
πώς έχουν προέλθει αυτά; Είναι, δηλαδή, µόνο της κυβέρνησης
της Νέας ∆ηµοκρατίας; Είναι και χρέος των δικών σας κυβερνή-
σεων. Όταν ανέλαβε η Νέα ∆ηµοκρατία είχατε υπογράψει
732.000.000.000 ευρώ δάνεια µε εγγύηση του δηµοσίου και πα-
ραδώσατε 800.000.000 υποχρεώσεις. Άρα, από τα 3.000.000.000
ευρώ που είναι το κεφάλαιο, το 1.600.000.000 είναι των δικών
σας κυβερνήσεων. Από τα 3.800.000.000 τα 800.000.000.000
είναι τα τοκοχρεολύσια µέχρι το 2019.

Προσπαθείτε, όµως, µε κάθε τρόπο όλο αυτό το διάστηµα να
αµαυρώσετε την εικόνα της Νέας ∆ηµοκρατίας που προσπάθησε
να στηρίξει τον αγρότη, να δείξει το κοινωνικό πρόσωπο και το
ενδιαφέρον µε αποζηµιώσεις 2.000.000.000 ευρώ. ∆εν έχει ξα-
ναγίνει αυτό το φαινόµενο. Και κολλάµε τώρα στα 3.000.000.000
ευρώ, όταν αφορά µία µεγάλη παραγωγική, κοινωνική τάξη;

Εν πάση περιπτώσει, επειδή βλέπω ότι συνεχώς αναφέρεστε
στα κατ’ εξαίρεση δάνεια, δικός σας νόµος είναι, κύριε Υπουργέ,
ο ν.3074/ 2002 που προέβλεπε την κατ’ εξαίρεση αποζηµίωση.
Αυτό το νόµο εφήρµοσε η Νέα ∆ηµοκρατία. Τι να έκανε, δηλαδή;
Να τους πήγαινε τους ανθρώπους στα ΠΣΕΑ, να πάρουν πεντα-
ροδεκάρες µε συντελεστή χαµηλότερο κατά 35% έναντι των
ΠΣΕΑ και να περιµένουν χρόνια για να αποζηµιωθούν; Πού είναι,
δηλαδή, ο παραλογισµός; ∆εν το καταλαβαίνω.

Εν πάση περιπτώσει, εγώ επανέρχοµαι στο συγκεκριµένο θέµα
που κουβεντιάζουµε. Ρωτήσατε, κύριε Υπουργέ, γιατί η Νέα ∆η-
µοκρατία όλο αυτό το διάστηµα πριν αναλάβετε, δεν εξέδωσε
απόφαση; Μα, σας είπα ότι ο έλεγχος ολοκληρώθηκε µεσούσης
της προεκλογικής περιόδου. Ρωτήστε να µάθετε ότι κάθε φορά
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οι αποφάσεις έβγαιναν τον Αύγουστο ή τον Σεπτέµβριο. ∆ηλαδή,
δεν το καταλαβαίνω. Η Νέα ∆ηµοκρατία πήγαινε σε εκλογές και
αντί να χαϊδέψει τα αυτιά και να παρουσιάσει αυτή την απόφαση,
ότι τους αποζηµιώνει, γιατί να µην το κάνει; Μα, δεν είχε ολο-
κληρωθεί η έρευνα. Έπρεπε να ολοκληρωθεί η έρευνα σε όλη
την Ελλάδα. Αυτή η απόφαση ακουµπάει δέκα-δεκαπέντε νοµούς
και ολοκληρώθηκε µέσα στον Σεπτέµβριο.

Τώρα, κύριε Υπουργέ, είπατε ότι όλα αυτά τα στοιχεία που σας
παρουσίασα είναι απλές ενδείξεις. ∆ηλαδή, επισηµάνσεις, έτσι
είπατε. Μα, αυτές τις ενδείξεις και τις επισηµάνσεις τις έχει κάνει
ο ΕΛΓΑ, οι εκτιµητές του ΕΛΓΑ. Οι εκτιµητές του ΕΛΓΑ λένε ότι
στα κεράσια µπουρλά και πρώιµης ποικιλίας υπάρχει µειωµένη
παραγωγή κατά 40%, στα τραγανά κεράσια περίπου 70%, στα
µπακιρτζέικα περίπου 90%, στις άλλες ποικιλίες, χάρτιζαν-φερο-
βία περίπου 50%, στα µήλα 35% µε 40% και το αποτελείωσε το
υπόλοιπο της παραγωγής η φυτασθένεια «φουζικλάδιο», το ίδιο
στα αχλάδια κατά 50%.

Και τι έρχεστε και λέτε τώρα; Ναι µεν λέτε ότι το αποδέχεστε
και θα καλύψετε τη δυτική Μακεδονία και ορθώς το πράττετε- το
χειροκροτώ και το επισηµαίνω αυτό -αλλά, κύριε Υπουργέ, ο
Νοµός Πέλλης συνορεύει µε τους Πύργους, συνορεύει µε τον
Άγιο Παντελεήµονα, Κοζάνη-Φλώρινα. Μια αυλακιά τους µηλο-
παραγωγούς των τριών νοµών τους χωρίζει. ∆ηλαδή, αποζηµιώ-
νετε τους Νοµούς Κοζάνης και Φλώρινας –ορθώς- και µια
αυλακιά που χωρίζει τους άλλους νοµούς δεν τους αποζηµιώ-
νετε; ∆εν υπήρξε εκεί µειωµένη παραγωγή; ∆εν υπήρξε δηλαδή,
φουζικλάδιο που κατέστρεψε την παραγωγή; Γιατί, κύριε
Υπουργέ; Εγώ δεν θέλω να σας πω ότι είναι ρουσφετολογική η
απόφαση, αλλά γιατί αδικείτε αυτούς τους παραγωγούς; Και τι
θα πείτε στους παραγωγούς αυτούς, κύριε Υπουργέ; Τι θα πείτε
στους παραγωγούς αυτών των ορεινών, µειονεκτικών περιοχών
που φυλάνε Θερµοπύλες, στους προµάχους, στο Γαρέφι, στην
Περίκλεια, το είπε η κ. Αµµανατίδου, στον Αρχάγγελο, οι οποίοι
έχουν υποστεί ζηµιά στα κεράσια 90%; Και η κ. Μπατζελή έρχε-
ται και λέει: «Ναι, το αποδέχοµαι. Θα αποζηµιώσω».

Ποιος κυβερνάει αυτόν τον τόπο; Η ηγεσία του Υπουργείου; Η
Κυβέρνηση ή η διοίκηση του ΕΛΓΑ; Η διοίκηση του ΕΛΓΑ πριν
από λίγες µέρες, κύριε Υπουργέ, -και το επισηµαίνω αυτό- όταν
ρωτήθηκε από παραγωγούς «Τι θα γίνει µε τις δενδροκαλλιέρ-
γειες; Θα αποζηµιώσετε;», ξέρετε τι απάντησε; Είπαν ότι για τους
δενδροκαλλιεργητές δεσµεύτηκε η κ. Μπατζελή. Η απάντηση
που έδωσε η διοίκηση ήταν: «Αφήστε τώρα την κ. Μπατζελή. Μην
µιλάτε. ∆εν υπάρχει απόφαση». ∆ηλαδή, κύριε Υπουργέ, η κ.
Μπατζελή δεν ήταν Υπουργός του Υπουργείου Αγροτικής Ανά-
πτυξης; Τι ήταν; Εδώ υπάρχουν καταγεγραµµένα στα Πρακτικά
της Βουλής δεσµεύσεις, στοιχεία που τη δεσµεύουν και µάλιστα
µου είπε ότι θα έρθει στη Βουλή να µιλήσει, αλλά ήρθε και έφυγε.

Τι θα πείτε σ’ αυτούς τους παραγωγούς; Τι θα πείτε στους συ-
ναδέλφους τους κυβερνητικούς, οι οποίοι διαβεβαίωναν, σύµ-
φωνα µε αυτά που τους έλεγε η κ. Μπατζελή, ότι θα εκδώσετε
απόφαση και για τους δενδροκαλλιεργητές. Στους κερασοπα-
ραγωγούς, στους µηλοπαραγωγούς τι θα πουν οι συνάδελφοι;
Ότι «µας παρέσυρε ο Καρασµάνης»; Μετέφερε ο Καρασµάνης
τις διαβεβαιώσεις της Μπατζελή; ∆ηλαδή, πάτε να αποστερήσετε
από εµένα τη δόξα; Καλέστε τους συναδέλφους και πείτε τους
ότι θα αποζηµιώσετε, εγώ θα το χειροκροτήσω.

Είστε παράνοµοι, κύριε Υπουργέ. Με συγχωρείτε πάρα πολύ.
Μιλάτε για κρίση, αλλά για να αντιµετωπίσουµε την κρίση δεν
πρέπει να διαρρήξουµε τον κοινωνικό ιστό, πρέπει να στηρίξουµε
αυτήν τη µεγάλη κοινωνική οµάδα, την παραγωγική οµάδα, η
οποία δεν έχει εισόδηµα, δεν µπορεί να ζήσει. Πηγαίνετε, λοιπόν,
σε αυτά τα ορεινά χωριά που φυλάνε Θερµοπύλες και πείτε τους:
«∆εν τους αποζηµιώνω. Γράφετε στα παλιά σας παπούτσια την
απόφαση της κ. Μπατζελή». Πείτε το αυτό ξεκάθαρα, κύριε
Υπουργέ. Με συγχωρείτε πάρα πολύ για τον τόνο, αλλά βλέπω
µια κατάφωρη αδικία. Παραβιάζετε, κύριε Υπουργέ, τα πάντα και
κυρίως δίνετε µια µαχαιριά στην πληγωµένη αξιοπιστία του ΕΛΓΑ.
Τρίζουν τα κόκαλα του αείµνηστου Ανδρέα Παπανδρέου, ο
οποίος ίδρυσε τον ΕΛΓΑ. Και τι είχε πει; «Ο ΕΛΓΑ για τον αγρότη
και όχι ο αγρότης για τον ΕΛΓΑ».

Τι είναι η αξιοπιστία; Σακάκι να τρέχουµε κάθε φορά στο

ράπτη για να το στενεύουµε; Αξιοπιστία σηµαίνει συνέχεια και
συνέπεια, την οποία δυστυχώς προσπαθείτε µε κάθε τρόπο να
την κλονίσετε ακόµα περισσότερο. Έχετε µια ευκαιρία να ισχυ-
ροποιήσετε τον ΕΛΓΑ, διότι ο ΕΛΓΑ από συστάσεως και εξ ορι-
σµού και ως αποστολή έχει να θωρακίζει την αγροτική παραγωγή
και να στηρίζει τον αγρότη. Μέχρι στιγµής στους δεκατέσσερις,
δεκαπέντε µήνες δεν το έχετε αποδείξει. Ένα χρόνο είστε στην
Κυβέρνηση και δεν έχετε δώσει ως Κυβέρνηση καµµία αποζη-
µίωση. ∆εν έχετε δώσει ούτε 1 ευρώ. Ακόµα περιµένουν οι πα-
ραγωγοί τις εκτιµήσεις των αποζηµιώσεων.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Καταλήγετε, κύριε Κα-
ρασµάνη.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Συγγνώµη, κύριε Πρόεεδρε, τε-
λειώνω.

Εκτός αν έρθετε τώρα και πείτε: «Ισοσκελίζουµε αυτά που δεν
σας δίνουµε για τις ζηµιές του 2009 και θα σας τα δώσουµε
τώρα», για να µη φανεί ότι αυτό είναι ενέργειες και δράσεις των
Βουλευτών.

Κύριε Υπουργέ, εγώ ειλικρινά περίµενα σήµερα µε εξουσιο-
δότηση του κ. Σκανδαλίδη να έρθετε και να δώσετε µια δίκαιη
απάντηση. Περίµενα, δηλαδή, να πείτε, πέρα από τους σπαραγ-
γοκαλλιεργητές που τους αποζηµιώνετε -και ορθώς- ότι θα απο-
ζηµιώσετε και τους δενδροκαλλιεργητές. Εάν στη δευτερολογία
σας δεν το πείτε, εγώ θα επιµείνω και θα το ξαναφέρω µε επί-
καιρη ερώτηση. ∆εν θα ταλαιπωρήσω τους συναδέλφους. Θα
φέρω υποχρεωτικά τον κ. Σκανδαλίδη να ξεκαθαρίσει αυτό το
πράγµα. ∆εν µπορεί η κ. Μπατζελή να ισχυρίζεται και να επιµένει
ότι θα αποζηµιώσει τους δενδροκαλλιεργητές και εσείς να λέτε:
«Γράφουµε στα παλιά µας παπούτσια τις διαβεβαιώσεις της κυ-
ρίας Υπουργού».

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας. Είναι µεγάλο
το θέµα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Υπερανοχή για υπερδι-

πλάσιο χρόνο.
Ευχαριστούµε τον κ. Καρασµάνη.
Το λόγο έχει ο κ. Νικόλαος Παναγιωτόπουλος, Βουλευτής Κα-

βάλας, αφού προηγουµένως δεχθεί τις ευχές µας για την ονο-
µαστική του εορτή.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Σας ευχαριστώ.
∆εν θα το διαπραγµατευτώ µε επιπλέον χρόνο, θα είµαι σύ-

ντοµος, γιατί ούτως ή άλλως στην πρωτολογία µου µίλησα αρ-
κετά. Μετά τη χειµαρρώδη πραγµατικά τοποθέτηση του
επερωτώντος συναδέλφου, οφείλω και εγώ να κάνω δυο, τρία
σχόλια δίκην επιλόγου -αν θέλετε- ως προτελευταίος.

Κύριε Υπουργέ, φαντάζοµαι µου αναγνωρίζετε ότι εγώ ήµουν
συγκεκριµένος. Μίλησα για το σπαράγγι. ∆εν µίλησα ούτε καν
για τις δενδροκαλλιέργειες, ούτε βέβαια για το µνηµόνιο. Θα εξα-
κολουθήσω, λοιπόν, να είµαι συγκεκριµένος.

Ζήτηµα πρώτον. Όταν µία κυβέρνηση αποφασίζει και έχει εκ-
πεφρασµένη πολιτική βούληση να στηρίξει το αγροτικό εισό-
δηµα, βρίσκει τον τρόπο, βρίσκει τη φόρµουλα, αν θέλετε.
Υπάρχει πρόβλεψη για κατ’ εξαίρεση αποζηµίωση λόγω ακαρ-
πίας µέσω ΕΛΓΑ. ∆ικός σας νόµος είναι. Βέβαια, ανακύπτει θέµα
σχετικά µε την επιλεκτική εφαρµογή αυτού του νόµου, αυτής της
εξαιρετικής πρόβλεψης. Όταν, ας πούµε, αποζηµιώνονται οι ελαι-
οπαραγωγοί της Φθιώτιδας και όχι οι ελαιοπαραγωγοί της Χαλ-
κιδικής ή της Καβάλας για ακαρπία, υπάρχει θέµα εκεί. Στο
διατακτικό κανονικά θα έπρεπε να αναγράφεται όχι «λόγω ακαρ-
πίας», αλλά «λόγω –ενδεχοµένως- παρουσίας Υπουργού που
εκλέγεται στη συγκεκριµένη εκλογική περιφέρεια». Άλλο αυτό
όµως. Όταν αποζηµιώνεται ο αµυγδαλοπαραγωγός του Νοµού
Σερρών και ο γειτονικός του Νοµού Καβάλας, για παράδειγµα,
που είναι µερικά χιλιόµετρα µακριά στην ίδια ευρύτερη καλλιερ-
γητική περιοχή, τότε υπάρχει ζήτηµα. Η επιλεκτική εφαρµογή δη-
µιουργεί το θέµα και δηµιουργεί την αίσθηση της αδικίας και τις
έριδες µεταξύ καλλιεργητών πολλές φορές του ίδιου προϊόντος
σε απόσταση λίγων χιλιοµέτρων σε διαφορετικούς νοµούς.

Τώρα, ως προς το σπαράγγι και εδώ υπάρχει θέµα αδικίας -µια
που µίλησε για αδικίες- και αν ήµασταν σε δικαστήριο, θα είχαµε
πλήρη απόδειξη των ισχυρισµών περί καταστροφής και έγερσης
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αξίωσης αποζηµίωσης. Μέχρι και οπτικοακουστικό υλικό σας πα-
ραδόθηκε, είναι πλήρως αποδεδειγµένο το γεγονός. Συνοψίζω:
Προβληµατικός χειµώνας, καθυστέρησε η συγκοµιδή, όχι απα-
ραίτητα λόγω παγετού, αλλά η βροχή, το κρύο, η λάσπη δηµι-
ούργησε πρόβληµα συνθηκών στο χωράφι. Καθυστερεί η
συγκοµιδή, καθυστερεί η συσκευασία, καθυστερεί η εξαγωγή,
βγαίνει το προϊόν εκτός αγοράς στο εξωτερικό, στο βασικό του
προορισµό, τη Γερµανία. Έχουµε και τη σύµπτωση το γερµανικό
προϊόν να εξαχθεί πιο πρώιµα και εποµένως να προηγηθεί του
ελληνικού, έτσι δηµιουργήθηκε το πρόβληµα να είναι εκτός παι-
χνιδιού το σπαράγγι για το 2009.

Η καταστροφή αποδείχθηκε. Ναι, ίσως να καθυστέρησε η ηγε-
σία του Υπουργείου επί υπουργίας Χατζηγάκη, όµως καθυστέ-
ρησε, διότι ήθελε να έχει τη δυνατότητα η πολιτική του απόφαση,
να στηριχθεί δηλαδή µε αποζηµίωση ο σπαραγγοπαραγωγός, να
εξοπλιστεί -αν θέλετε- από µία µελέτη εµπεριστατωµένη και επι-
στηµονική, η οποία προσκοµίστηκε το Σεπτέµβρη, ενδεχοµένως
λίγο πιο αργά απ’ ό,τι έπρεπε, αλλά, εν πάση περιπτώσει, τελεί-
ωσε. Το Σεπτέµβρη, λοιπόν, προσκοµίστηκε η µελέτη, είχε προ-
κύψει η προεκλογική περίοδος και δεν λήφθηκε η απόφαση. Αυτό
πρέπει να το δείτε. Αλλά η απόφαση λήφθηκε, κύριε Υπουργέ,
και η δέσµευση για τήρηση αυτής της απόφασης έγινε από την
προκάτοχό σας στο Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης, την κ.
Μπατζελή. ∆εσµεύθηκε η κ. Μπατζελή ότι έτσι είναι. Γιατί; Γιατί
αµφότεροι αναγνωρίζουν ότι εδώ έγινε µία αδικία.

Έγινε µία καταστροφή, δεν αποζηµιώθηκε όπως έπρεπε και
κάτι έπρεπε να γίνει. Από τη στιγµή που αποδείχθηκε µε όλα τα
µέσα, τα οποία έπρεπε να είχαν χρησιµοποιηθεί, πρέπει να ισχύ-
σει. Είναι η συνέχεια και η αξιοπιστία όλων µας. Η παραγωγή
αυτού του προϊόντος «περπατάει» στις αγορές του εξωτερικού
και έχει εξαγωγική επίδοση καλή και αδικία είναι να αναρωτιού-
νται αυτή την ώρα –και µην αµφιβάλλετε γι’ αυτό- αν θα πρέπει
να βάλουν και φέτος σπαράγγια για τις επόµενες καλλιεργητικές
περιόδους, ή αν πρέπει να τα παρατήσουν και να πάνε κάπου
αλλού. Αδικία είναι να έχει ληφθεί µία απόφαση σε πολιτικό επί-
πεδο και να µην υλοποιείται. Και δεν είναι µόνο αδικία, είναι και
έλλειψη αξιοπιστίας, εκ µέρους της πολιτείας, εκ µέρους όλων
ηµών που πήγαµε µε τα καλά νέα στους παραγωγούς και ακόµα
δεν τους έχουµε πείσει ότι αυτό που έχουµε προαναγγείλει εδώ
και µήνες, δεν θα υλοποιηθεί. Εποµένως αποκαταστήστε αυτή
την αδικία, δεν είναι ζήτηµα κοµµατικής αντιπαράθεσης, είναι ζή-
τηµα πραγµατικότητας. Αποκαταστήστε αυτή την αδικία και
πάρτε την απόφαση µε σαφήνεια και συγκεκριµένο χρονοδιά-
γραµµα να αποζηµιώσετε τους σπαραγγοπαραγωγούς για το
2009.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Παναγιωτόπουλο.

Το λόγο θα λάβει τώρα ο τελευταίος επί των δευτερολογού-
ντων συναδέλφων στην επερώτηση κ. Ζήσης Τζηκαλάγιας, Βου-
λευτής Καστοριάς.

Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΖΗΣΗΣ ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, όπως είπα και στην

πρωτοµιλία µου, συµµετείχα σ’ αυτή την επερώτηση, γιατί ένα
σηµαντικό κοµµάτι του πληθυσµού της εκλογικής µου περιφέ-
ρειας του Νοµού Καστοριάς, ασχολείται µόνο καλλιεργητικά µε
τη µηλοκαλλιέργεια.

Από την άλλη µεριά, θέλω να πω ότι ξέρω αρκετά πράγµατα
και για το σπαράγγι και δικαιολογώ την αγωνία και την αγωνιστι-
κότητα του συναδέλφου του κ. Καρασµάνη, γιατί η σύζυγός µου
κατάγεται από το Νοµό Πέλλης, από την Κρύα Βρύση που είναι
πολύ κοντά στους Γαλατάδες, όπου βρίσκεται ο σηµαντικότερος
συνεταιρισµός των σπαραγγοκαλλιεργητών.

Κύριε Πρόεδρε, γνωρίζουµε ότι στη ζωή, στην οικονοµία, στην
κοινωνία, πολλές φορές δυστυχώς χρησιµοποιούµε την έκφραση
ότι στις σχέσεις µας, µας διέπει «το δούναι και λαβείν», το «λα-
βείν και δούναι», ή αν θέλετε να περιπαίξω λίγο µε όσα είπε ο
προλαλήσας στην πρωτοµιλία του, εορτάζων σήµερα συνάδελ-
φός µας, όπως λένε στο χωριό µου, δυστυχώς αυτή η Κυβέρ-
νηση αποδεικνύεται ότι είναι απέναντι στους πολίτες εύκολη και

γρήγορη στο «πάρε» και δύσκολη και πολύ αργή στο «δώσε».
Η Νέα ∆ηµοκρατία σαν κόµµα, όταν µέχρι πριν από δεκατρείς

µήνες ήταν στη διακυβέρνηση της χώρας, επειδή πίστευε στην
ανάπτυξη της περιφέρειας, εφάρµοζε πολιτικές που οδηγούσαν
στην καλύτερη ανάπτυξη της περιφερειακής πολιτικής και αυτό
γινόταν µέσω πολιτικών βελτιώσεως και διασφαλίσεως του αγρο-
τικού εισοδήµατος. Έτσι, εφαρµόζοντας τη νοµοθεσία που
υπήρχε -όπως είπε και ο κ. Καρασµάνης, το νόµο του 2002- και
όπου δεν προβλεπόταν από τη νοµοθεσία µε νόµιµες διαδικα-
σίες, µε κοινές υπουργικές αποφάσεις µεταξύ Υπουργού Αγρο-
τικής Ανάπτυξης και Υπουργού Οικονοµικών, αποζηµίωνε
έγκαιρα τους αγρότες, έτσι ώστε να µπορούν να συνεχίσουν να
καλλιεργούν και να υπάρχουν στις περισσότερες περιπτώσεις
στις εσχατιές της πατρίδος µας και να διασφαλίζουν το εισόδηµά
τους και έτσι να παραµένουν εκεί, κάτι πολύ σηµαντικό.

Κάποια στιγµή ο κύριος Υπουργός είπε για τα 500 εκατοµµύ-
ρια ευρώ, που έδωσε η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Θέλω
να του θυµίσω, όµως ότι ο σηµερινός Πρωθυπουργός της χώρας,
σαν Αρχηγός της Αντιπολίτευσης είχε πει τότε ότι είναι λίγα. Τα
500 εκατοµµύρια ευρώ που ανακοίνωσε ο τότε Πρωθυπουργός
Κώστας Καραµανλής και ο τότε Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης, κάντε τα 1 δισεκατοµµύριο ευρώ. Μήπως, δηλαδή, τότε ο
σηµερινός Πρωθυπουργός σας προέτρεπε την κυβέρνηση να
οδηγηθεί σε παράνοµες αποφάσεις, όπως λέτε τώρα, και σε πρό-
στιµα από την Ευρωπαϊκή Ένωση;

Κλείνοντας, θέλω να κρατήσω ως θετικό αυτό που είπατε για
τη δυτική Μακεδονία, για τα 3 εκατοµµύρια ευρώ. Προφανώς το
είπατε σε συνταύτιση µε τον πολιτικό σας προϊστάµενο, τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης τον κ. Σκανδαλίδη, ο οποίος στην
απάντηση που µου έδωσε σε ερώτηση που υπέβαλα πριν από
λίγες µέρες αναφέρεται στα 3 εκατοµµύρια ευρώ για τη δυτική
Μακεδονία για τα µήλα, που τα στείλατε µέσω κρατικών ενισχύ-
σεων απ’ τα ΠΣΕΑ, για να πάρετε απάντηση από την Ευρωπαϊκή
Ένωση.

Έχουµε τις αµφιβολίες µας, γιατί δυο φορές η προηγούµενη
πολιτική ηγεσία διέψευσε τους µηλοπαραγωγούς µη δίνοντας τις
αποζηµιώσεις τον Μάρτιο και τον Οκτώβριο, όπως είχε υποσχε-
θεί. Άρα υπάρχει µια δικαιολογηµένη επιφύλαξη. Από την άλλη
µεριά, κύριε Υφυπουργέ, µήπως µπορούµε απόψε να πούµε σ’
αυτούς τους αγρότες πότε θα πάρουν τα χρήµατα που λέτε τρίτη
φορά εσείς, ως κυβερνητικό στέλεχος, ότι θα πάρουν; Πότε; Πε-
ριµένουµε σήµερα µια απάντηση.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειρoκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Τζηκαλάγια.

Τη συζήτηση θα κλείσει µε τη δευτερολογία του ο Υφυπουρ-
γός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Κουτσούκος από το
Νοµό Ηλείας, συµπατριώτης µου.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, η επερώτηση ήταν για δύο παρά πολύ

συγκεκριµένα θέµατα τα οποία θα µπορούσαµε να είχαµε εξα-
ντλήσει στο ένα δέκατο του χρόνου που αφιερώσαµε. Όµως,
αφού επιλέχθηκε αυτή η διαδικασία, είχατε όλοι την ευκαιρία να
θέσετε µια σειρά από πολύ σοβαρά θέµατα και θα έλεγα και εν-
διαφέροντα, γιατί πέραν των διαφωνιών ή των αντιπαραθέσεών
µας έχουµε την αίσθηση ότι υπηρετούµε τους αγρότες της πε-
ριοχής µας, ακούµε τα παράπονά τους, ζούµε τις αγωνίες τους
και αυτά τα εκφράζουµε στο Κοινοβούλιο. Αυτός είναι και ο
ρόλος του Βουλευτή.

Εγώ παρά τις παρατηρήσεις του κ. Μαρκόπουλου προς το
Προεδρείο ότι επέτρεψε να µη δώσω συγκεκριµένες απαντήσεις,
εκτιµώ ότι έδωσα απαντήσεις και θα τις επαναλάβω. ∆εν µπορώ
όµως να αποδεχθώ µια λογική που φαίνεται να κυριάρχησε και
στις δευτερολογίες, ότι δηλαδή η Κυβέρνηση είναι εύκολη στο
πάρε και δύσκολη στο δώσε.

Γιατί, αγαπητοί συνάδελφοι -και αυτό είναι απάντηση σε συ-
γκεκριµένη τοποθέτηση- ο ΕΛΓΑ µέσα στο 2010 έχει πληρώσει –
δεν έχω το ακριβές νούµερο αυτή τη στιγµή µπροστά µου, αλλά
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µπορώ να σας το δώσω- πάνω από 150.000.000 και έχει πρό-
γραµµα πληρωµών για τις ζηµιές ανά εξάµηνο που τηρείται.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Πού τα βρήκατε;
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Πού τα βρήκαµε; Από τον προϋπολογισµό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Σας παρέδωσε η Νέα ∆ηµοκρατία

στο ταµείο 344.000.000 ευρώ. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Τώρα θα σας πω.
Επίσης, αυτό που έχει συµβεί στον τόπο µας, µια και µιλάµε

στους αγρότες -γιατί µε κάλεσε ο κ. Μαρκόπουλος να διορθώσω
την εικόνα της Κυβέρνησης, τον ευχαριστώ πολύ για την παρα-
τήρησή του- είναι ότι για πρώτη φορά µια Κυβέρνηση και η ηγε-
σία του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης έχει δώσει στη
δηµοσιότητα το πρόγραµµα όλων των πληρωµών για να ξέρουν
οι αγρότες πότε θα εισπράξουν αυτά που δικαιούνται. Γιατί γνω-
ρίζετε ότι µέχρι τώρα παιζόταν ένα παιχνίδι για το αν θα πληρω-
θούν τις επιδοτήσεις, αν θα πάρουν την επιστροφή του ΦΠΑ, την
επιστροφή του φόρου στο πετρέλαιο και πολλές φορές αυτό φαι-
νόταν και ως εξυπηρέτηση ή χάρη προς τους αγρότες.

Αυτήν την περίοδο, λοιπόν, γνωρίζετε πολύ καλά ότι λύσαµε
µια σειρά προβλήµατα, ότι δηλαδή θα πληρώσουµε την ενιαία
ενίσχυση χωρίς δανεικά και χωρίς επιβάρυνση, ότι θα πληρώ-
σουµε το υπόλοιπο 50% πριν τις γιορτές, ότι έχουµε δεσµευτεί
για τις πληρωµές της εξισωτικής, των περιβαλλοντικών, ότι
έχουµε ανακοινώσει, έχουµε καταθέσει συγκεκριµένο χρονοδιά-
γραµµα για το πότε θα παίρνουν την επιστροφή του ΦΠΑ και του
φόρου στο πετρέλαιο.

Τι θέλω να πω, για να µη σπαταλήσω το χρόνο µου σ’ αυτό;
Ότι είµαστε απέναντι στους αγρότες συνεπείς στις ταµειακές
µας υποχρεώσεις, για πρώτη φορά µε χρονοδιάγραµµα. Θα
έλεγα ότι απέναντι σε µια σειρά συσσωρευµένα προβλήµατα,
που είχαµε την ευκαιρία να τα κουβεντιάσουµε, κάνουµε µια προ-
σπάθεια να ενισχύσουµε το εισόδηµά τους µε την αύξηση της
επιστροφής του φόρου προστιθέµενης αξίας, την αύξηση του
ποσοστού για το φόρο στο πετρέλαιο κ.ο.κ.. Άρα δεν ισχύει αυτό
που είπατε και πρέπει να γνωρίζετε ότι σε ό,τι αφορά τις πολιτι-
κές του µνηµονίου, αυτές δεν έχουν θίξει τους Έλληνες αγρό-
τες σε αντίθεση µε άλλα στρώµατα.

Απέναντι στην κριτική που άσκησε ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο κ. Μαρκόπουλος, νοµίζω
ότι πρέπει να απαντήσουµε αντιστρέφοντάς την εντελώς, διότι
µας κάλεσε να ακολουθήσουµε την πεπατηµένη, αυτή τη διαδι-
κασία δηλαδή την οποία εµείς, ως αντιπολίτευση, είχαµε κατα-
κρίνει, των κατ’ εξαίρεση αποφάσεων µε ένα χαρακτήρα που δεν
υπάκουε σε αντικειµενικά κριτήρια.

Θέλω να τον ενηµερώσω για το εξής. Ας ανατρέξει στα Πρα-
κτικά της Βουλής για να δει την επερώτηση που είχαµε καταθέ-
σει το 2006 για το όργιο αυτών των παράτυπων αποφάσεων στον
ΕΛΓΑ, γιατί µας είπατε πού πήγαν τα χρήµατα. Προφανώς πήγαν
σε κάποιες κατηγορίες αγροτών, αλλά δεν πήγαν µε δικαιοσύνη
και σε όλους.

Για παράδειγµα, δεν είναι δυνατόν οι πορτοκαλοπαραγωγοί
της Αργολίδας και της Λακωνίας να πηγαίνουν στον κανονισµό
και οι παραγωγοί της Ηλείας, της Αχαΐας και της Κορινθίας να
πηγαίνουν στα ΠΣΕΑ. Γειτονικοί νοµοί είναι.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Το ίδιο πράγµα είναι.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Θα µπορούσα να σας φέρω µια σειρά τέτοια
παραδείγµατα.

Άρα είχαµε κάνει κριτική στη Νέα ∆ηµοκρατία, για την εξαί-
ρεση του νόµου. Κύριε Καρασµάνη, ορθά είπατε ότι εφάρµοσε
νόµο που επέτρεπε την κατ’ εξαίρεση αποζηµίωση, αλλά έκανε
«την κατ’ εξαίρεση» κανόνα. Όπως είπε νωρίτερα ο Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Μπεντενιώτης, πάνω από
80% ήταν µε τη διαδικασία της κατ’ εξαίρεση.

Άρα κάναµε «την κατ’ εξαίρεση» κανόνα, ενώ αυτό που είπε ο
κ. Ροντούλης είναι το σωστό. Υπάρχουν αλλαγές συνθηκών και
αυτές τις αλλαγές πρέπει να τις δούµε µέσα από καινούργιο κα-
νονισµό που θα επιτρέπει µε ίσα µέτρα, ίσα σταθµά, ισότητα και
δικαιοσύνη να αντιµετωπίζουµε τα προβλήµατα. Σ’ αυτό έχουµε

κάνει κριτική στη Νέα ∆ηµοκρατία και επειδή κάναµε αυτήν την
κριτική που ήταν σκληρή, δεν θέλουµε να κάνουµε και εµείς το
ίδιο.

Εγώ, λοιπόν, θέλω να σας τονίσω ότι δεν θέλω να βρεθώ άλλη
φορά στη θέση που βρέθηκα νωρίτερα, να απολογούµαι γιατί
δεν υπογράφω, όπως µου λέει ο κ. Μαρκόπουλος «υπογράψτε».
∆εν είναι δουλειά του Υπουργού να υπογράφει κατ’ εξαίρεση.
Υπάρχει ο ΕΛΓΑ, υπάρχει ο κανονισµός και πρέπει να τηρούνται.

Βεβαίως, απαντώ στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας
∆ηµοκρατίας ότι δεν κάνουµε κανένα ρουσφέτι στους σπαραγ-
γοπαραγωγούς. Όπως εξήγησα, στο συγκεκριµένο άρθρο 3 πα-
ράγραφος 2, ο Κανονισµός επιτρέπει ειδικά για το σπαράγγι
λόγω της ιδιαιτερότητας της καλλιέργειας, όταν µετά την πά-
ροδο της καλλιεργητικής χρονιάς διαπιστωθεί ότι υπάρχουν ζη-
µιές που έγιναν λόγω του καύσωνα, να γίνεται αναγγελία και µετά
την προθεσµία που προβλέπει ο κανονισµός.

Αυτό είπα προηγουµένως, αυτό θα κάνουµε. Αυτό θα αποφα-
σίσει το διοικητικό συµβούλιο του ΕΛΓΑ, το οποίο θα καλέσει
τους παραγωγούς να κάνουν δήλωση ζηµιάς. Θα έπρεπε να ξέρει
ο κ. Μαρκόπουλος ότι δεν µπορεί να έρχεται εδώ ο Υπουργός
και να ανακοινώνει την τιµή και το ύψος της ζηµιάς πριν ακολου-
θηθεί η διαδικασία, διότι τότε καταστρατηγούµε τα πάντα και κά-
νουµε µια πολιτική παροχών, ρουσφετολογική, ηµετερισµού,
κοµµατισµού ή όπως αλλιώς θέλετε να την πείτε. Πάντως δεν κά-
νουµε µια πολιτική που υπακούει σε κανόνες και είναι δίκαιη. Άρα
δεν µπορώ να του δώσω την απάντηση για την τιµή και τις πο-
σότητες, γιατί θα ακολουθηθεί η διαδικασία της καταγραφής των
ζηµιών αφού οι ζηµιωθέντες θα υποβάλουν δηλώσεις εντός των
εποµένων ηµερών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μα υπάρχει έκθεση κα-
ταγραφής των ζηµιών από τον ΕΛΓΑ.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Όχι, όχι, κύριε Πρόεδρε, όχι για το σπα-
ράγγι.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Υπάρχει. Εδώ έχω το πόρισµα του
ΕΛΓΑ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, να ερευνηθεί.
Με συγχωρείτε πρώτα από όλα εµένα για τη διακοπή, κύριε

Υπουργέ.
Μη διακόπτετε, κύριε Καρασµάνη.
Συνεχίστε, κύριε Υπουργέ.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Λέω λοιπόν, ότι για το σπαράγγι θα εφαρ-
µοστεί ο κανονισµός για να µην είµαστε παράτυποι και για να µην
έχουµε προβλήµατα σαν αυτά που σας είπα νωρίτερα, τα οποία
σας οδήγησαν σε µια διαδικασία προστίµων.

Τώρα σε ό,τι αφορά τις δενδρώδεις καλλιέργειες, για µεν τα
µήλα της περιοχής της δυτικής Μακεδονίας που διαπιστώθηκε
ότι υπάρχει παθογόνο αίτιο και µας επέτρεψε να υποβάλουµε
φάκελο, θα ακολουθηθεί η διαδικασία που προβλέπει και ο Κα-
νονισµός της Ευρωπαϊκής Ένωσης, διότι αυτή η διαδικασία των
ΠΣΕΑ, όπως γνωρίζετε, εγκρίνεται από την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Για τις υπόλοιπες δενδρώδεις καλλιέργειες –και κατανοώ την
αγωνία και τον τρόπο που την εξέφρασε ο κ. Καρασµάνης- για τις
οποίες δεν ακολουθήθηκε για το διάστηµα που διαπιστώθηκαν
οι ζηµιές και Υπουργός ήταν ο κ. Χατζηγάκης καµµία διαδικασία,
επαναλαµβάνω ότι φοβάµαι ότι δεν υπάρχει τρόπος να τις εντά-
ξουµε στις νόµιµες και προβλεπόµενες από τον κανονισµό ζη-
µιές. Αυτό δεν µπορεί να γίνει, αγαπητέ συνάδελφε. Φοβάµαι ότι
έχετε και εσείς µια λάθος ενηµέρωση, η οποία δεν προκύπτει από
καταγραφή ζηµιών. Θέλω να το διευκρινίσουµε αυτό, διότι δεν
έγινε αναγγελία και υποβολή αιτήσεων, αλλά προέρχεται από
επισηµάνσεις των εποπτών του ΕΛΓΑ, οι οποίοι ασκώντας τα κα-
θήκοντά τους είναι υποχρεωµένοι να ενηµερώνουν την κεντρική
υπηρεσία του ΕΛΓΑ, ώστε στην περίπτωση που θα υπάρχουν
άλλες ζηµιές, να συνυπολογίζεται και αυτό, δηλαδή κατά πόσον
µια ζηµιά που έγινε µετά έχει µέσα της ακαρπία ή δεν έχει.

Άρα, κύριε Πρόεδρε, κλείνοντας επαναλαµβάνω την απάντησή
µας που είναι πάρα πολύ συγκεκριµένη. Νόµιµα και µε βάση µε
τον Κανονισµό µε τα σπαράγγια και σε ό,τι αφορά τις δενδρώδεις
η Κυβέρνηση και η ηγεσία του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυ-
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ξης δεν µπορεί να καλύψει το κενό που δηµιουργήθηκε από τις
υποσχέσεις ή τις αβλεψίες ή τις καθυστερήσεις του κ. Χατζηγάκη
την περίοδο που είχε την ευθύνη. ∆εν µπορούµε να έρθουµε, δη-
λαδή, εκ των υστέρων και να διαµορφώσουµε µια απόφαση, η
οποία θα υπόκειται στους κανόνες είτε του ΕΛΓΑ, είτε του ΠΣΕΑ,
για να είµαστε νόµιµοι.

Λυπάµαι, αλλά δυστυχώς έχω την αίσθηση –παρότι θέλω να
κρατήσω µια επιφύλαξη, να το ξανακοιτάξω µε το πνεύµα αυτό
που είπατε, της ευαισθησίας- κύριε συνάδελφε, ότι δεν µπο-
ρούµε να το κάνουµε.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υφυπουργό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να κάνω

µια επισήµανση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆εν έχετε λόγο, κύριε

Καρασµάνη.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Μια επισήµανση, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Έχει γίνει κατανοητό

ότι έχετε την άποψη ότι υπάρχει έκθεση ζηµιών.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ενηµέρωσα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Σας παρακαλώ πάρα πολύ…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μα, αυτό δεν µπορεί να

κριθεί τώρα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, αναφερθήκατε ότι αυτά τα οποία κατέγραψε

ο ΕΛΓΑ είναι απλές επισηµάνσεις. Φυσικά είναι απλές επισηµάν-
σεις.

Απλές επισηµάνσεις, όµως, είναι και αυτά που αναφέρει ο κ.

Καρχιµάκης στις 23.2.2010 και εντάσσει την ελιά στις αποζηµιώ-
σεις. Λέει ότι σε άλλους νοµούς δεν έγιναν επισηµάνσεις, σε αυ-
τούς τους νοµούς έγιναν επισηµάνσεις και αφού έγιναν
επισηµάνσεις, τους εντάσσουµε στις αποζηµιώσεις.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Το ίδιο λέει στις 4 Μαρτίου και η

κ. Μπατζελή, για να δικαιολογήσει την απόφαση για την ελιά. Έγι-
ναν –λέει- επισηµάνσεις στους νοµούς αυτούς, γι’ αυτό τους
βάζω στις αποζηµιώσεις. Και στην Πέλλα, στο υποκατάστηµα της
Βέροιας, στα κεράσια και στα µήλα έγιναν επισηµάνσεις. ∆ηλαδή
η Κοζάνη, η Βέροια, η Φλώρινα παίρνει αποζηµίωση και ο Νοµός
Πέλλας που τον χωρίζει µία αυλακιά, δεν παίρνει; Ορθώς πήρατε
την απόφαση, αλλά παρανοµεί η Κυβέρνηση, κύριε Πρόεδρε!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ, όχι άλλη
αγόρευση.

Ευχαριστώ τον κ. Καρασµάνη.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της 8/17-11-2010 επε-

ρωτήσεως των Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τις
αποζηµιώσεις σε πληγέντες σπαραγγοκαλλιεργητές και δεν-
δροκαλλιεργητές για τις ζηµιές της άνοιξης του 2009.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 21.59’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τρίτη 7 ∆εκεµβρίου 2010 και ώρα 18.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµοθετική
εργασία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµη-
θεί.

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


